
علی تاجرنیا :

پزشکیان توانایی جذب آرای 
خاکستری را دارد

فعال سیاسی اصلاح طلب گفت: 
من  ذهن  در  آنچه  شرایط  این  در 
وجود دارد این است که دید مردم 
دید  پزشکیان  دکتر  به  نسبت 
مثبتی است و بنده با حفظ حرمت 
سایر  و  حوزه  این  در  افراد  سایر 
آقای  طلب؛  اصلاح  کاندیداهای 
جذب  شرایط  واجد  را  پزشکیان 
علی  می دانم.    خاکستری  آرای 

روزنامه

مدیرکل بازرسی استان قم تاکید کرد :

برخورد قاطع، با مانع 
تراشی در افتتاح پروژه ها
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معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی قم:

واکسن کرونا هیچ عارضه ای درقم نداشته است

  

رئیس هیئت بازرسی انتخابات استان قم گفت: مقدمات برگزاری انتخابات تمام 
الکترونیک شورای اسلامی شهر قم فراهم شده است. محسن بهشتی در حاشیه 
جلسه دیروز این هیئت با بیان این مطلب گفت: امسال در استان قم انتخابات شورای 
اسلامی شهر، به صورت تمام الکترونیک برگزار می شود و تمامی مقدمات کار از 
جمله تهیه سخت افزار، آموزش اعضای هیئت اجرایی، هیئت نظارت و بازرسی به 
خوبی در حال انجام است.  بهشتی در تشریح فرآیند برگزاری انتخابات الکترونیک 
گفت: در انتخابات الکترونیک شهروندان با وارد کردن کد داوطلب در سیستم و 

استاندار قم ضمن تأکید بر توسعه متوازن استان گفت: بخش خلجستان در استان 
قم دارای ظرفیت های بالقوه مختلفی است که این ظرفیت ها باید به شکل بالفعل 
درآید.  بهرام سرمست عصر روزیکشنبه و پس از بازدید از طرح های روستایی بخش 
خلجستان در گفت و گو با خبرنگاران با اشاره به ظرفیت های این بخش بیان داشت: 
بخش خلجستان دارای ظرفیت هایی مانند ظرفیت گردشگری، توسعه باغداری، 
کِشت گلخانه ای و دامپروری است که استفاده از این ظرفیت ها باید بر اساس توسعه 
متوازن استان پیگیری و دنبال شود. وی با بیان این که سیاست توسعه متوازن در 

رئیس هیئت بازرسی انتخابات استان قم اعلام کرد :

قم آماده برگزاری انتخابات الکترونیک شورای شهر 
استاندار قم:

ظرفیت های بالقوه بخش خلجستان باید بالفعل شود 
مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان قم بابیان اینکه بقاع متبرکه 
کنندگفت:  فراهم  جوان  نسل  برای  را  فاخر  فرهنگی  کالای 
امروزه تولید کالای فرهنگی فاخر دارای پیام مناسب، یکی از 

چالش های پیش روی ماست در حالیکه باید برای هر یک از 
گروه های سنی و اقشار مختلف، کالای فرهنگی خاصی داشته 
باشیم  حجت الاسلام والمسلمین عباس اسکندری در جمع 
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مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان قم:

بقاع متبرکه کالای فرهنگی فاخر را 
برای نسل جوان فراهم کنند

88

مدیرکل بازرسی استان قم گفت: برخورد قانونی و قاطع با 
اشخاص حقیقی و حقوقی که با مانع تراشی و کارشکنی، افتتاح 
پروژه های عمرانی را به تاخیر می اندازند، از اولویت اقدامات 

اداره کل بازرسی قم است. حجت الاسلام طالبی در حاشیه 
بازدید از عملیات ساخت مترو قم با اشاره به طولانی شدن 
زمان افتتاح مترو قم گفت: از ۶ ماه قبل مشغول مطالعه موانع 

درجلسه روز دوشنبه شورای اسلامی شهر قم  چه گذشت ؟

از قطع پخش زنده تا اعتراض شورایی  ها به یک تصمیم

چرا مردم باید جور 
ثروتمندشدن دیگران را بکشند؟
تازه وارد سومین ماه از فصل بهار شده ایم. 3 ماه دیگر تا 
مرداد خرما پزان فاصله داریم اما برق مان 4 ساعت، 4 ساعت 
می رود؟ چرا؟ مصرف برق خانگی زیاد شده است؟ نیروگاه ها 

با کمبود گاز مواجه شده اند یا مزارع ارزهای دیجیتالی ما را به خاموشی کشانده است؟
کسی پاسخگو نیست که اگر بودند جای تعجب داشت ! البته پاسخگو بودن شان فرقی با 
نبودنشان نمی کند. مثلا همین جدول خاموشی ها که منتشر شده است. رونالدنیوی برزیلی 

باید در کلاس درس این اساتید بنشیند و پاس رونالدینیویی واقعی را یاد بگیرد. 
نوشته اند ساعت 13 بعد ساعت 11 برق می رود، جل الخالق! گاهی فکر می کنم مثلا مردم 
عادی که برای ثبت نام انتخابات ریاست جمهوری راهی وزارت کشور می شدند، اداره امور را 
به عهده می گرفتند، وضع کشور فرق چندانی با امروز می کرد؟ آنها نمی توانستند یک جدول 

ساده خاموشی را به مردم اعلام کنند؟ به خدا که می توانستند.
رسما زندگی مردم  مختل شده است. آنهم در روزهایی که برخی به خاطر کرونا مجبور هستند 

در خانه بمانند.
این همه مدیریت و لیاقت را از کدام بقالی خریده اید تا حداقل جلوی فروش آن را بگیریم تا 

شاهد این بل  بشوی مدیریتی نباشیم.
به سوال ابتدایی یادداشت برگردم. چرا با کمبود برق مواجه شده ایم؟ قطعا مصرف برق 
خانگی نمی تواند دلیل 4 ساعت قطعی برق در یک روز باشد. بله، مردم از گرما به خُنکای کولر 

پناه برده اند اما این هر سال اتفاق می افتد.
باید اشکال کار را در مزارع ارزهای دیجیتالی جست وجو کرد. صاحبان آنها پول در می آورند به 

ریش ما می خندند و ما مردم عادی باید جور ثروت  مند شدن آنها را بکشیم.
 شناسایی این مزارع اینقدر سخت است؟ شناسایی این که کدام منطقه و محله، برق ماورایی 

مصرف می کند کار سختی است؟ مسخره بازی را تمام کنید لطفا!
مردم به اندازه ی کافی با مشکلات ریز و درشت سروکار دارند دیگر با برق آنها را خسته تر 
نکنید. از تمام توان فنی، اطلاعاتی و نظامی خود استفاده کنید و جلوی استخراج ارز دیجیتال 

را بگیرید. مگر اینکه دوست ندارید که آن داستان دیگری است.
افتضاح حذف  ببیند.  را  بیایید و وضع زندگی مردم  بیرون  اتاق کولر روشن تان  از  کمی 
شطرنج بازان ایرانی به خاطر قطع برق را ببیند. ببیند که بسیاری از مراکز درمانی ما، سیستم 
برق اضطراری ندارند و این یعنی ایجاد اشکال در روند درمانی بیماران به ویژه آنهایی کرونا درگیر 
هستند. در بسیاری از شهرها با قطع برق، آب هم قطع می شود و این یعنی قوز بالای قوز! در 
میان سوختن وسایل برقی مردم که با رنج وسختی آنها را تهیه کرده اند، جای خود. می گویند 
که خسارت می دهیم اما همه می دانیم که پروسه گرفتن خسارت یعنی گذاشتن یک عمر برای 
ستاندن یک تلویزیون. القصه که کاش به جای این همه ادعا که گوش فلک را کر می کند، کمی 

مدیریت بلد بودید تا وضع زندگی مردم به اینجا نرسد.
در پایان باید به صاحبان مزارع استخراج ارزهای دیجیتالی گفت که »شلخته ماین کنید تا 

برقی هم گیر خوشه چین ها) مردم عادی( بیاید.
 

معاون راهداری اداره کل راهداری و حمل ونقل جاده ای استان قم خبرداد:

بهره برداری  ازطرح بهسازی لاین 
جنوبی کمربندی قم - اراک 

 معاون راهداری اداره کل راهداری و حمل ونقل جاده ای استان قم گفت: با اعتباری افزون 
بر۶۵ میلیارد ریال طرح بهسازی لاین جنوبی کمربندی قم- اراک، به طول 1۲ کیلومتر اجرا 
شد وبه بهره برداری رسید.  اکبر نوروزپور در گفت و گویی افزود: با توجه به ترافیک حجیم 
و ترکیبی کمربندی قم – اراک و تعدد ورودی و خروجی های آن، که احتمال وقوع حوادث 
جاده ای را دوچندان می کند، افزایش ضریب ایمنی وتسهیل تردد در این محور از اولویتهای 

راهداری قم می باشد.
وی با یادآوری این مهم که تاکنون جهت تامین ایمنی حداکثری کمربندی قم – اراک ، 
طرحهای عمران جاده ای در آن به اجرا درآمده اظهار داشت: طی سنوات گذشته با همکاری 
شهرداری قم نسبت به جایگزینی نیوجرسی های مفصلی با گاردریلهای رفوژ کمربندی قم – 

اراک اقدام گردید که نقش مهمی درکاهش تعداد و شدت حوادث داشته است .
نوروزپور ادامه داد: همچنین تاکنون نسبت به نصب تابلوهای آشکارکننده نقاط حادثه ساز ، 
لکه گیری ، روکش آسفالت ، انسداد راههای دسترسی غیر مجاز ، خط کشی ، نصب چراغهای 

چشمک زن ، نصب گاردریل و غیره دراین کمربندی مهم اقدام شده است .
معاون راهداری اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان قم طول مسیر پروژه در 
طرح بهسازی اخیر را بیش از 1۲ کیلومتر عنوان کرد و گفت : عرض متوسط طرح نیز 11 متر 

و در سه باند حرکتی و شانه راه، اجرا شد و به بهره برداری رسید.

مصطفی داننده*
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عباس عراقچی:

 اول باید آمریکا تحریم ها را
 بردارد

حسن غفوری فرد:

 کاندیداها برای چهارعدد رأی امنیت 
را فدا نکنند

کننده  مذاکره  هیات  مسئول 
هسته ای ایران در وین در توییتی 
در پاسخ به وزیر امور خارجه آمریکا 
نوشت: اول باید آمریکا تحریم ها را 
بردارد.  سیدعباس عراقچی روز 
کرد  تاکید  پیام  این  در  دوشنبه  
که دیروز ۴ ساعت در کمیسیون 
خارجی  سیاست  و  ملی  امنیت 
مجلس در خصوص مذاکرات وین 

حسن غفوری فرد از چهره های سیاسی 
ما،  مردم  که  است  باور  این  بر  اصولگرا 
مردم دقیقه نودی هستند و در لحظه آخر 
از  فرد  غفوری  حسن  می گیرند.  تصمیم 
چهره های سیاسی اصولگرا با بیان اینکه 
این دوره از انتخابات، یکی از شلوغ ترین 
انتخابات ها خواهد بود، می گوید: تا زمانی 
که کاندیداهایی که تاییدصلاحیت می شوند 
میزان  درباره  نمی توان  نشوند  مشخص 
2مشارکت اظهارنظر کرد. این چهره سیاسی 

رئیس شورای اسلامی شهر قم:

افتتاح پروژه های شهری 
به بعد انتخابات موکول شود

همزمان با سالروز فتح خرمشهر در گلزار شهدای سوم خرداد قم صورت گرفت:

غبارروبی، عطرافشانی و تجدید میثاق 
با شهدای بیت المقدس

روزدوشنبه مراسم غبارروبی، عطرافشانی و تجدید میثاق با شهدای بیت المقدس 
همزمان با سالروز فتح خرمشهر در گلزار شهدای سوم خرداد قم برگزار شد.

مدیرکل بنیاد شهید و امور ایثارگران استان قم در این مراسم ضمن گرامیداشت 
یاد و خاطره شهدا به ویژه شهدای سوم خرداد گفت: حماسه ایثار، مقاومت و آزادی 
خرمشهر حماسه ای بی نظیر در تاریخ است، ملتی آزاده که ثابت کرد با نیروی اراده و 

ایمان می توان در جنگی نابرابر در برابر ابرقدرت های جهان پیروز شد.
حجت الاسلام حسن هنرمند با اشاره به تقدیم بیش از ۲00 شهید از استان قم 
در جریان عملیات آزادسازی خرمشهر، ادامه داد: رزمندگان اسلام در طول هشت 
سال دفاع مقدس جانفشانی ها کردند، خون ها و اعضا و جوارح هزاران جوان از این 
مرز و بوم تقدیم شد، تا ارزش های اسلامی و انسانی حفظ شود، فتح خرمشهر اوج 
این پیروزی ها بود. مسئول حوزه نمایندگی ولی فقیه در بنیاد شهید وامور ایثارگران 
استان قم اضافه کرد: این پیروزی محقق نمی شد مگر با قدرت ایمان، اراده و ایثار 
ملتی ولایت مدار و به حق رهبر کبیر انقلاب فرمودند:" خرمشهر را خدا آزاد کرد".   وی 
خاطر نشان کرد: خاطره این روز همیشه در تاریخ دفاع مقدس زنده و جاویدان است، 
این شجاعت ها، غیرتمندی و ایثارگری ها سینه به سینه منتقل می شود تا نسل های 
انقلاب بدانند، امنیت، آرامش و عزت امروز را مدیون چه ایثارگری هایی هستند. در 
این مراسم از طرح هوشمند سازی مزار شهدای سوم خرداد نیز رونمایی شد.   در 
پایان مراسم غبار روبی وعطر افشانی مزار شهدای سوم خرداد و شیخان با حضور مدیر 
کل بنیاد شهید و امور ایثارگران استان، مدیرکل حفظ آثار و نشر ارزشهای دفاع مقدس 
و مسئول ستاد کنگره بزرگداشت شهدای استان قم و خانواده معظم شهدا و خادمان 
شهدا با رعایت پروتکل های بهداشتی برگزار شد.   همچنین در این روز همزمان با 
سراسر کشور و در چهاردهمین کنگره ملی تجلیل از ایثارگران مراسم تکریم از هفت 

جانباز عملیات بیت المقدس در قم تجلیل شد.

معاون صنایع دستی قم :

کارگاه های صنایع دستی قم از بنیاد برکت 
تسهیلات دریافت می کنند

معاون صنایع دستی قم گفت: کارگاه های صنایع دستی شهری و روستایی از بنیاد 
برکت تسهیلات دریافت می کنند. به گزارش روابط عمومی اداره کل میراث فرهنگی، 
گردشگری و صنایع دستی قم، سید مجتبی علامه در دیدار با محسن سلطانی نماینده 
بنیاد برکت در استان قم اظهار کرد: این تسهیلات تا سقف ۵00 میلیون ریال و با کارمزد 
4 درصد است. معاون صنایع دستی قم ادامه داد: تسهیلات بنیاد برکت در راستای 
حمایت از مشاغل خانگی و با هدف ارتقای فعالیت های تولیدی در بخش صنایع دستی 
و هنرهای سنتی پرداخت می شود. او گفت: کارگاه های صنایع دستی از سوی معاونت 
صنایع دستی استان، معرفی و پس از اهلیّت سنجی و طی مراحل قانونی، تسهیلات 
حمایتی دریافت می کنند. علامه تصریح کرد: در استان قم حدود ۲400 کارگاه در ۵0 
رشته صنایع دستی فعالیت می کنند که در یک  سال گذشته به دلیل شیوع کرونا دچار 

خسارت های مالی شده اند و نیاز به تسهیلات و دریافت بسته های حمایتی دارند.
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معتقد به رعایت قوانین و مقرارت انتخابات هستیم
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پاسخ رهبر انقلاب به نامه های رییس دفتر سیاسی حماس 
و دبیرکل جهاد اسلامی فلسطین:

 دل های ما در صحنه مبارزات شما حاضر 
است؛ پیروزی نهایی را خواهید دید

رهبر انقلاب اسلامی در پاسخ به نامه های رییس دفتر سیاسی حماس و دبیرکل 
جهاد اسلامی فلسطین فرمودند: دل های ما در صحنه مبارزات شما حاضر است؛ 

پیروزی نهایی را خواهید دید. 
به گزارش روز دوشنبه پایگاه اطلاع رسانی دفتر مقام معظم رهبری، حضرت آیت الله 
خامنه ای در پاسخ به نامه های آقایان »اسماعیل هنیه« رییس دفتر سیاسی جنبش 
مقاومت اسلامی فلسطین )حماس( و »زیاد نخاله« دبیرکل جنبش جهاد اسلامی 
فلسطین، مبارزه با غاصبان فلسطین را مقاومت در برابر ظلم، کفر و استکبار خواندند 
و تأکید کردند: دل های ما در صحنه مبارزات شما حاضر و دعای ما برای دوام استمرار 

پیروزی های شما، دائم است.
متن پیام های رهبر انقلاب اسلامی به این شرح است:

بسم الله الرحمن الرحیم
برادر مجاهد جناب آقای اسماعیل هنیه اعزّه الله

سلام علیکم
نامه  جنابعالی را که در آن شرح و تحلیل جهاد اخیر فلسطین را مرقوم داشته اید، 
دریافت کردم. مبارزه  شما، مقاومت در برابر ظلم و کفر و استکبار است و چنین 
ت اَقدامَکُم  مبارزه ئی مرضیّ خداوند عزیز قدیر و مصداق: اِن تَنصُروا اللهَ یَنصُرکُم وَ یُثَبِّ
است. به حول و قوه ی الهی پیروز خواهید شد و ارض مقدّسه را از لوث وجود غاصبان 

تطهیر خواهید کرد ان شاءالله.
همچنین ایشان در پاسخ به نامه دبیرکل جنبش جهاد اسلامی فلسطین فرمودند:

بسم الله الرحمن الرحیم
برادر مجاهد جناب آقای زیاد نخاله وفّقه الله و اَعانه

سلام علیکم
برادران  شما  پیروز  و  بزرگ  جهاد  کردم.  دریافت  را  جنابعالی  برادرانه ی  نامه ی 
فلسطینی، چشم دوستدارانتان در سراسر جهان را روشن کرد. دلهای ما در صحنه ی 
مبارزات شما حاضر و دعای ما برای دوام و استمرار پیروزیهای شما، دائم است. 
وعده ی الهی راست است که فرمود: وَ لَیَنصُرَنَّ اللهُ مَن یَنصُرُه، و شما پیروزی نهائی را 

خواهید دید ان شاءالله و بحوله و قوّته.
برادر شما سیّدعلی خامنه ای
دوشنبه ۱۲ شوال ۱۴۴۲
۳ خرداد ۱۴۰

فرمانده کل سپاه:

 مرزهای ایران غیرقابل نفوذ است
 فرمانده کل سپاه با اشاره به امنیت مرزهای کشور گفت: نیروی زمینی سپاه و 
قرارگاه قدس این نیرو در کنار امنیت بخشی منطقه جنوب شرق کشور، ارائه خدمات 

مؤثر به مردم را دنبال می کنند.
همزمان با سوم خرداد، سالروز آزادسازی خرمشهر و روز »مقاومت، ایثار و پیروزی«، 
سردار سرلشکر پاسدار »حسین سلامی« فرمانده کل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی 
با هدف ارزیابی آمادگی های رزمی و دفاعی یگان های عملیاتی قرارگاه قدس نیروی 
زمینی سپاه، در رأس هیاتی از معاونین ستاد فرماندهی کل سپاه، از مرزهای جنوب 
شرق کشور بازدید کرد. سرلشکر سلامی همچنین به منظور ارزیابی وضعیت امنیتی 
مرزهای جنوب شرق کشور با همراهی سردار محمد پاکپور فرمانده نیروی زمینی 
سپاه در نقطه صفر مرزی حضور یافت. فرمانده کل سپاه در حاشیه این بازدید مرزهای 
ایران اسلامی را غیرقابل نفوذ توصیف و عنوان کرد: در تمام طول خطوط مرزی ما با 
کشورهای همجوار، به ویژه کشور پاکستان در جنوب شرق، برادران ما در مهندسی 
نیروی زمینی سپاه تمام نقاط مشرف را به دژ و قلعه مستحکم تبدیل کرده اند؛ علاوه 

بر این، جاده های وسیعی نیز در راستای مرز و عمود بر آن ساخته شده است.
وی با تأکید بر اینکه استحکام و ثبات یک کشور به استحکام و ثبات مرزهای آن 
وابسته است، افزود: هیچ کشوری وجود ندارد که بدون داشتن مرزهای امن، امن 
باشد. سرلشکر سلامی با بیان اینکه نیروی زمینی سپاه پاسداران انقلاب اسلامی و 
قرارگاه قدس این نیرو در کنار امنیت بخشی منطقه جنوب شرق کشور، ارائه خدمات 
مؤثر به مردم را دنبال می کنند، گفت: فعالیت سپاه در مناطق مرزی تنها به تأمین 
امنیت مرزها خلاصه نمی شود، بلکه آن ها در عمق قلب ها هم نفوذ دارند؛ به طور 
مثال، برادران سپاه در سیستان و بلوچستان بیمارستان های مجهزی ساخته اند، 
و  امنیت، اشتغال زایی  بومی سازی  برای  از خود مردم  و  محرومیت زدایی کرده اند 
تأسیس بازارچه مرزی، یاری گرفته اند و تلاش های گسترده ای را صورت می دهند تا 

مردم هم از ظرفیت های سپاه بهره ببرند و هم از نعمت امنیت برخوردار باشند.
  

سعید جلیلی:

 با الفاظ و طعنه به دیگران جلوی فساد 
گرفته نمی شود 

داوطلب انتخابات ریاست جمهوری گفت: با الفاظ و طعنه به دیگران جلوی فساد 
گرفته نمی شود.با نمایش اداره نمی َشود، یکی از نمایش ها این است که بیاییم دو تا 

جمله خوب درست کنیم بگوییم فعلا همه با این دو تا جمله مشغول باشند. 
سعید جلیلی در ادامه سلسله گفت و گوهای روایت درباره »مبارزه با فساد«، اظهار 
کرد:  همه دستگاه ها و مسئولین کشور در زمینه مبارزه با فساد وظیفه دارند، اگر 
دولت سازوکارهای مقابله با  فساد را فعال کند ، دیگر کار به قوه قضاییه نمی رسد.

عمده دارایی ها و امکانات کشور نظیر بودجه، اختیار صدور مجوزها  و... در اختیار 
دولت است. وی با بیان اینکه در مبارزه با فساد، پیشگیری مقدم بر درمان است، 
اظهار داشت: اثبات اتهام کار آسانی نیست، اگر پرونده ای در قوه قضاییه باز بشود 
رسیدگی به آن زمان خواهد برد و حتی اگر فردی مرتکب فسادی شد و به اشد مجازات 
هم  محکوم شد، آیا مشکل فرایند های مفسدپرور حل خواهد z افزود: فساد مخل 
رفاه مردم و مانع پیشرفت کشور است و پیشگیری  از وقوع فساد یکی از اصلی ترین 
در  رئیس جمهور  است  قرار  اگر  کرد:  بیان  است. جلیلی  رئیس جمهور  وظایف 
عرصه های مختلف، ماشین کشور را به سمت اهدافش راه بیندازد، نمی تواند بگوید 

سنگ های بزرگ فساد در وسط جاده به من ربطی ندارد.

 عباس عراقچی:

 اول باید آمریکا تحریم ها را بردارد
مسئول هیات مذاکره کننده هسته ای ایران در وین در توییتی در پاسخ به وزیر امور 

خارجه آمریکا نوشت: اول باید آمریکا تحریم ها را بردارد. 
سیدعباس عراقچی روز دوشنبه  در این پیام تاکید کرد که دیروز 4 ساعت در 
کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس در خصوص مذاکرات وین گفت و 

گو داشتم. جلسه سخت اما مفیدی بود.
معاون وزیر خارجه ایران در این پیام یادآورشد: اصول یکی است، آمریکا به عنوان 
طرفی که برجام را ترک کرده است، باید اول تحریم های خود را  بردارد. پس از راستی 

آزمایی ایران اجرای کامل برجام را از سر خواهد گرفت. آیا آمریکا آماده است؟
وزیر خارجه آمریکا روز یکشبنه با اتهام زنی به ایران به خاطر فعالیت های منطقه ای، 
دستیابی به توافق در زمینه هسته ای را ضروری دانست و گفت ما می دانیم چه 
تحریم هایی با برجام ناسازگارند و باید برداشته شوند. آنتونی بلینکن افزوده بود: 
نخستین کاری که باید انجام دهیم بازگرداندن مشکل هسته ای به درون جعبه است و 

به همین علت اگر ایران به تعهدات برجامی پایبند شود ما هم همین کار را می کنیم.

سوسویی از چرخش سیاست خارجی عربستان در منطقه

چه شد ریاض به فکر تهران افتاد؟

افزایش ارتباطات دیپلماتیک با مشارکت ایران، سوریه و ترکیه و گرم شدن مداوم 
روابط با دیگر کشورهای حاشیه خلیج فارس، این سوال را به وجود آورده که آیا 
تغییرات اخیر در سیاست خارجی عربستان سعودی استراتژیک است یا تاکتیکی 

و چیزی بیش از واکنش به روی کار آمدن دولت بایدن؟
مطمئنا  بر اساس اقدامات اخیر، حرکت های هرچند اولیه حکومت عربستان 
برای برخی تنش زدایی ها به خصوص با رقیب منطقه ای خود یعنی ایران بدین 
سمت در حال حرکت است که ولیعهد محمد بن سلمان علاقه مند است که بر 
دوران رئیس جمهوری پیشین دونالد ترامپ و گام های قبلی خود خط بکشد و 
دولت جدید را متقاعد کند که می تواند از نو شروع کند و به نظر چیزی غیر از این 
را نشان نمی دهد؛ اگرچه این احتمال را باید داد که این اقدامات صرفا تاکتیکی 
برای برخی دیگر از اهداف هم باشد. اما این نکته قابل توجه است که تمرکز 
مجدد سیاست های منطقه ای دولت عربستان و کاهش از پیمودن راه پرتلاطم 
دوره ترامپ، به طور قابل توجهی قبل از انتقال قدرت در واشنگتن است و بازتاب 
افزایش احساس عدم اطمینان و آسیب پذیری در ریاض از حداقل سال ۲019 

است. 
اخیر  فعلی سیاست های  تغییرات  و  اقدامات  متناسب سازی  و  برای درک 
عربستان، لازم است حملات به مناطق دریایی و انرژی در عربستان سعودی و 
امارات متحده عربی یادآوری شود. با حملات به خط لوله شرق و غرب عربستان 
و حمل و نقل در ۲019 به خصوص مورد حمله قرار گرفتن تاسیسات فراوری 
نفتی و میدان نفتی عربستان در ماه سپتامبر خسارات زیادی را به عربستان 
وارد کرد و واکنش امریکا نیز به این حملات و عکس العمل آن به عنوان یکی از 
متحدان عربستان به شدت تلنگر مهمی را به مسیر تصمیمات سیاست خارجی 
عربستان وارد کرد. چند روز بعد از  حملات، رئیس جمهوری وقت امریکا یعنی 
ترامپ اعلام کرد، "این حمله به عربستان سعودی بود و این حمله به ما نبود." این 
واقعیت که هیچ واکنش قابل تشخیص آمریکایی در برابر حمله به ضربان قلب 
انرژی عربستان سعودی وجود ندارد و عدم واکنش آشکار ایالات متحده از سوی 
ترامپ بین منافع آمریکا و عربستان بی گمان باید شوک قابل توجهی برای محمد 
بن سلمان )و همچنین محمد بن زاید، ولیعهد ابوظبی( در آن زمان بوده باشد. 
تا سال ۲019، تصور غالب بسیاری بر این بود که منافع آمریکا از منافع شرکای 
منطقه ای در خلیج فارس، به ویژه هنگام ورود به ایران، بسیار کمتر است. از قضا، 
شوک به ریاض و ابوظبی از زیر سوال بردن ناگهانی قابلیت اطمینان چتر امنیتی 
ایالات متحده )و بازدارندگی منطقه ای که تصور می شد برای ایجاد آن است(، 
نمایانگر این نگرش اشتباه بود و تلاش برای گسترده کردن چتر حمایتی امریکا 
با روی کار آمدن بایدن مقداری تغییر کرد و منجر شد تا عربستان به گزینه های 
دیگری به غیر از چتر حمایتی امریکا در منطقه برای حرکت هایی در راستای صلح 

و آشتی و امنیت منطقه ای بپردازد.
با روی کار امدن دولت جدید امریکا و سیاست های متفاوت در مقابل خاورمیانه 
اعم از تلاش برای احیای برجام و خروج از افغانستان به اقداماتی متفاوت منجر 
شد. این موارد پس زمینه تلاش های اخیر برای نشان دادن محمد بن سلمان به 
عنوان یک دولتمرد که می تواند در دیپلماسی منطقه¬ای شرکت کند و از بسیاری 
از گام های اشتباه که باعث شکوفایی وی در عربستان سعودی بین ۲01۵ و 

۲018 شده است، پیروز شود را بوجود خواهد آورد.
بنابراین ممکن است با توجه به تحولات منطقه ای و بین المللی از سال ۲019، 
میزان موفقیت در دیپلماسی سعودی کمی تعجب آور باشد. تحولات اخیر پس از 
بیش از سه سال سکون سعودی ها به اختلاف در شورای همکاری خلیج فارس 
)GCC( پایان دادند و محمد بن سلمان را در مقابل و مرکز آشتی قرار داده است. 
تا آنجا که در اخبار و گزارش های مربوطه اعلام شده به ارتباط سعودی با ایران و 
سوریه و احتمال دلبستگی با ترکیه، موضوع مشترک قابل تشخیص وجود دارد و 
احتمالا گرایش به مدیریت بهتر "پرونده ها و مسائل" منطقه ای پس از یک دوره 

تلاطم غیر معمول در منطقه و عرصه بین المللی وجود خواهد داشت.
از سویی هم برخی اقدامات امریکا و تحولات منطقه ای نیز این تغییر استراتژیک 
را الزام آور به نظر رسانده از منظر ریا، دولت بایدن در قبال ادامه حملات حوثی 
های آغاز شده از یمن، ایالات متحده را بار دیگر در دفاع از عربستان سعودی 
متعهد کرده است. چنین اقدامی مزایای همکاری نزدیک با شرکای بین المللی 
در امور منطقه را نشان می دهد و همچنین می تواند در جلسات مقامات سعودی 
و ایرانی یک هدف باشد. محمد بن سلمان باید راهی پیدا کند تا مساله یمن بدون 
اینکه یک شکست استراتژیک یا عملیاتی به نظر برسد از آنجا خارج شود. علاوه 
بر این، مقامات سعودی می توانند به طور بالقوه با همتایان ایرانی خود )و عمانی( 
درگیر راه های تشویق حوثی ها برای ورود به مذاکرات یا حداقل تلاش برای ایجاد 
تعادل در درون جنبش حوثی¬ها به نفع افرادی باشند که به یک نهاد سیاسی و 
نه نظامی متعهد هستند. بنابراین دست یابی به یک راه حلی در یمن بسیار برای 
عربستان مهم است و معلوم است که سعودی ها گزینه های زیادی در یمن ندارند. 
به علاوه ، هزینه های ادامه جنگ می تواند به طرز آشکاری به اقدامات داخلی 
برای حمایت و تسریع بهبود اقتصادی پس از همه گیری کرونا هدایت شود و به 

چشم انداز مثبت تری از دولت و حکومت کنونی در عربستان منجر بشود.
در یک جمع بندی عربستان که از سال ۲019 متوجه برخی حرکات شرکای 
خود در عرصه بین المللی  و منطقه ای شد حالا تحولات منطقه ای و ارتباطات 
کشورهای مختلف با هم اگر به عرصه عمل نرسد به تغییر رویه و حداقل تامل 
دولت عربستان و برخی اقدامات اولیه برای دیپلماسی و سیاستی متفاوت در 
منطقه منجر شده است. شاید بزرگترین عوامل تاثیرگذار را باید در واکنش های 
دولت های متحد با عربستان دانست که مثال بارز آن تغییر دولت در امریکا و یا 

مقابله عربستان با امارات در یمن است. 
از سویی هم مساله یمن برای عربستان بیش از یک بحران هزینه آور شده و 
گویی آن را در درون باتلاقی عمیق تر فرو خواهد برد؛ لذا این دولت مجبور است 
که برای حفظ عملکرد خود هرچه زودتر به راه حلی مناسب در این منطقه دست 
بیابد. همه موارد گفته شده تا کنون از برخی تغییر رویه های عربستان در سیاست 
های خود در منطقه نشان دارد که روشی متفاوت تر و به دور از تنش را می خواهد 

پیش بگیرد.  
  تحلیلگر مسائل منطقه ای و بین المللی

معاون فنی مرکز بهداشت استان قم اعلام کرد؛ 

قطع زنجیره کرونا در گرو واکسینه 
شدن ۷۰ درصد مردم  

معاون فنی مرکز بهداشت استان قم گفت: اگر نتوانیم ۷0 درصد جامعه را 
واکسینه کنیم به قطع زنجیره کرونا نخواهیم رسید به همین علت از مردم خواهش 

داریم که نسبت به زدن واکسن اقدام کنند و به شایعات توجهی نکنند. 
محمدجواد باقریان ، با اشاره به آغاز طرح واکسیناسیون در قم و خودداری 
برخی افراد نسبت به استفاده از واکسن کرونا  اظهارداشت: تنها راهبرد اساسی 
برای کنترل بیماری، واکسن است همانطور که در بیماری های دیگر نیز با واکسن 

به ریشه کنی و کنترل رسیده ایم.
باقریان اضافه کرد: بر اساس اعلام نظر تخصصی سازمان بهداشت جهانی 
شرکت های واکسن ساز مجوز موقت گرفته و بر اساس این مجوز، زدن واکسن بهتر 

از نزدن آن است.
معاون فنی مرکز بهداشت استان قم با بیان اینکه اولین واکسن در دسترس، 
بهترین واکسن است، تصریح کرد: اثربخشی واکسن ها چند درصدی با یکدیگر 
متفاوت است، اما همین که میزان مختصری ایمنی ایجاد کند که از فوت افراد بر 

اثر کرونا جلوگیری کند مهم است.
باقریان با اشاره به اینکه مدت زمان ایمنی ایجاد شده توسط واکسن دقیقا 
مشخص نیست، بیان کرد: اگر اطرافیان کسانی که مبتلا هستند واکسن زده 

باشند به کرونا مبتلا نمی شوند.
باقریان با تاکید بر اینکه کسانی که به تخم مرغ حساسیت دارند نسبت به این 
واکسن ها واکنش نشان می دهند، عنوان کرد: به این افراد توصیه می شود که 

واکسن نزنند.
معاون فنی مرکز بهداشت استان قم عنوان کرد: کسانی که بیمار شده اند بعد 
از 1۵ روز می توانند برای زدن واکسن مراجعه کنند و کسانی که در گروه پر خطر 
هستند مثل بیماران اهدا عضو، بیماران قلبی و... باید هر چه زودتر اقدام کنند.

اخبار

*مریم خالقی نژاد

 

رییس جمهوری با اشاره به روابط رو به رشد تهران - پکن در طول ۵0 سال گذشته 
و استقبال از امضای برنامه همکاری جامع ایران و چین برای آینده، روابط دو کشور را 
راهبردی خواند و ابراز امیداری کرد این روابط و همکاری های دو جانبه و منطقه ای در 
همه زمینه ها بیش از پیش توسعه یابد.  به گزارش پایگاه اطلاع رسانی ریاست جمهوری، 
حجت الاسلام والمسلمین حسن روحانی، روز دوشنبه در گفت و گوی تلفنی با رییس 
جمهوری چین با اشاره به جایگاه راهبردی و نگاه بلند مدت جمهوری اسلامی ایران به 
تقویت شراکت همه جانبه با چین به عنوان یکی از قدرت های جهانی فارغ از تحولات 
بین المللی، تسریع در عملیاتی شدن مفاد توافقات دو کشور را مورد تاکید قرار داد. 
رییس جمهوری در ادامه با اعلام آمادگی ایران برای ارتقای همکاری های مشترک 
اقتصادی با چین در منطقه غرب آسیا، توسعه این همکاری ها را موجب تقویت بیش 
از پیش روابط دو کشور بویژه در زمینه های اقتصادی و تجاری از جمله افزایش صادرات 
نفتی و غیرنفتی ایران به چین و تسهیل حضور شرکت های چینی در ایران در حوزه های 
مورد علاقه دانست. وی با اشاره به ارائه طرح صلح هرمز از سوی جمهوری اسلامی ایران 
در سازمان ملل درخصوص همکاری بین کشورهای منطقه، اظهار داشت: ایران آمادگی 

دارد درخصوص ارتقای همکاری چین با منطقه غرب آسیا با موضوعات مختلف از جمله 
حل مسئله فلسطین همکاری کند و در این رابطه طرح امید می تواند مبنای تعامل 
دو طرف باشد. روحانی با قدردانی از مواضع اصولی و حمایت های چین در موضوع 
برجام از جمله در مذاکرات اخیر وین،  لغو تحریم های یکجانبه علیه ملت ایران، تسریع 
در تکمیل رآکتور اراک وفق برجام، همکاری نزدیک دو کشور در موضوعات بین المللی 
برای مقابله با جنگ سرد و ائتلاف سازی آمریکا و متحدان غربی آن علیه کشورهای 
مستقل از جمله ایران و چین را مورد تاکید قرار داد. رییس جمهوری همچنین با قدردانی 
از کمک های چین به کشورمان در مقابله با بیماری کرونا از جمله در زمینه تامین واکسن، 
ابزار امیدواری کرد با استمرار همکاری های دو کشور در این زمینه، برای تامین واکسن 

مورد نیاز ایران اقدامات لازم تسریع شود.
لغو همه  تحریم ها علیه ایران برای بازگشت آمریکا به برجام ضروری است

رییس جمهوری چین هم در این گفت وگوی تلفنی، روابط با ایران را راهبردی و در 
همه زمینه ها رو به توسعه خواند و بر تلاش برای اجرایی و عملیاتی شدن توافقات دو 
کشور در اسرع وقت تاکید کرد. "شی جین پینگ"، با اشاره به همکاری های منطقه ای 
دو کشور، تاکید کرد ایران و چین می توانند با اشتراک مواضع خود در حل مشکلات 
منطقه ای و بین المللی نقش تاثیرگذاری ایفا کنند. رییس جمهوری چین با تاکید بر 
اینکه پکن همواره از برجام به عنوان یک توافق چند جانبه بین المللی و اجرای کامل 
آن حمایت کرده و خواهد کرد، اظهار داشت: آمریکا نمی تواند هر زمان که خواست از 
برجام خارج و یا دوباره به آن بازگردد، لغو همه  تحریم ها علیه ایران برای بازگشت آمریکا 
به برجام ضروری است. شی جین پینگ درخصوص همکاری ایران و چین در زمینه 
مقابله با کرونا از جمله تامین واکسن کرونا، تاکید کرد: نیاز فوری ایران به واکسن را درک 
می کنیم و به تعهدات خود برای تامین واکسن مورد نیاز ایران عمل خواهیم کرد. رییس 
جمهوری چین همچنین با اشاره به همکاری این کشور با ایران در زمینه ساخت راکتور 
اراک وفق برجام، گفت: به تعهد خود در این زمینه و تسریع در انجام کار پایبند هستیم. 
شی جین پینگ همچنین با اشاره به تجاوزات اخیر رژیم صهیونیستی علیه مردم مظلوم 
فلسطین، بر تلاش جامعه بین المللی برای پایان دادن به کشتار مردم فلسطین تاکید 
کرد و گفت: ایران و چین می توانند با همکاری خود نقش مهمی در این زمینه ایفا کنند.

رئیس قوه قضاییه گفت: صهیونیست های جنایتکار باید 
تحت تعقیب قرار گیرند و برای محاکمه به محاکم و مجامع 
بین المللی سپرده شوند و نباید از پیگیری جنایات بزرگی 

که مرتکب شده اند غفلت کرد. 
عالی  شورای  جلسه  در  رئیسی  ابراهیم  سید  الله  آیت 
خرمشهر  آزادسازی  سالروز  گرامیداشت  با  قضاییه،  قوه 
و بزرگداشت مقاومت مردم این شهر حماسه ساز، تقارن 
این روز و ایام »مقاومت مردم مظلوم دزفول« با »مقاومت 
و پیروزی مردم فلسطین در برابر صهیونیست  ها« را الهام 

بخش دانست.
وی افزود: پیروزی مردم غزه، قدس شریف و کرانه باختری 
در برابر رژیم صهیونیستی برای چندمین بار نشان داد که 
مقاومت مردم فلسطین و ملت های منطقه در برابر دشمنان 

جواب می دهد و آن ها را به عقب می راند.
مردم  »مقاومت  ایام  گرامیداشت  با  قضاییه  قوه  رئیس 
مظلوم دزفول« اضافه کرد: نام آور شدن دزفول به خاطر 
بیرحمانه  باران  موشک  برابر  در  شهر  این  مردم  مقاومت 
دشمنان بود و امروز هم غزه به عنوان منطقه ای که بیشترین 
جمعیت را در بین شهرهای فلسطین دارد، در سخت ترین 
شرایط مردانه در مقابل صهیونیست ها ایستاد و مقاومت 
زبانزد شده  دزفول  مردم  مقاومت  نیز همچون  مردم غزه 
است.رئیسی تقارن روز مقاومت و ایثار و پیروزی ملت ایران 
با پیروزی مردم شجاع فلسطین و ایستادگی مردم منطقه 
را نویدبخش فتوحات آینده دانست و گفت: فتح المبین 
حقیقی در آینده ای بسیار نزدیک با آزادی قدس شریف 

نصیب امت اسلام خواهد شد.
سازمان بازرسی و دادستانی به مساله قطع برق 

ورود کنند
 رئیسی بر لزوم توجه به اصل پیشگیری در پیگیری حقوق 
عامه نیز تأکید کرد و افزود: حقوق عامه به  معنی حقوق همه 

مردم است و هر جا بحث حقوق مردم مطرح است، باید به  
طور جدی مراقبت شود تا حقوق مردم از سوی هیچ  کسی 

در هر جایگاهی که قرار دارد تضییع نشود.
اعضای  برخی  گزارش  به  اشاره  با  قضاییه  قوه  رئیس 
شورای عالی قوه قضاییه درباره موضوع قطعی مکرر برق در 
روزهای گذشته، سازمان بازرسی و دادستانی کل کشور را 

مأمور بررسی و پیگیری علت این قطعی ها کرد.
رئیس قوه قضاییه با اشاره به در پیش بودن تابستان و 
افزایش مصرف برق در این فصل اضافه کرد: این موضوع 
یکی از مصادیق اصلی حقوق عامه است و نباید نسبت به 

تضییع آن بی توجهی صورت گیرد.
رئیس دستگاه قضا در بخش دیگری از سخنانش بر لزوم 
توجه به خانواده های زندانیان تأکید کرد و گفت: توجه به 
خانواده زندانیان از رویکردهای جدید سازمان زندان هاست 
که اقدامات خوبی هم در این زمینه انجام شده، اما این کار 

فقط وظیفه سازمان زندان ها نیست.
رئیس قوه قضاییه افزود: اگر کسی به هر دلیلی محکوم 
به زندان شد و به حبس رفت، خانواده او گناهی ندارد و باید 
پدر، مادر، همسر، فرزندانش و کسانی که تحت تکفل او قرار 

دارند گرامی داشته شوند و به مشکلات آن ها توجه شود.
نگذاریم تعداد زندانیان در کشور افزایش یابد 

به  نکردن  توجه  کرد:  خاطرنشان  قضاییه  قوه  رئیس 
وضعیت اجتماعی و اقتصادی و فرهنگی خانواده زندانی 
آسیب های  موجب  آسیب دیده،  خانواده  یک  عنوان  به 
مضاعف می شود و همکاران ما و قضات باید به این موضوع 

توجه ویژه داشته باشند.
رئیسی  »زندان زدایی و استفاده از مجازات های جایگزین 
حبس« را از سیاست های ابلاغی مقام معظم رهبری به قوه 
قضاییه عنوان کرد و گفت که »افزایش آمار مجازات های 
جایگزین حبس در دوره تحول قضایی نشانگر توجه ویژه 

همکاران دستگاه قضا به این سیاست است«.
در  شده  انجام  اقدامات  از  تقدیر  با  قضاییه  قوه  رئیس 
اجرای سیاست حبس زدایی و تأکید بر تداوم آن به ویژه 
در شرایط کرونایی افزود: نگذاریم تعداد زندانیان در کشور 
افزایش یابد، اما اگر جایی هم هیچ راهی جز صدور حکم 
باید مورد  او  زندان برای یک فرد وجود نداشت، خانواده 

توجه قرار گیرد.
رئیسی تأکید کرد: حمایت از خانواده زندانیان نباید به 
 صورت یک امر حاشیه ای و موردی دیده شود بلکه باید این 
موضوع به  صورت یک وظیفه سازمانی به  طور مستمر در 
دستور کار سازمان زندان ها و انجمن حمایت از زندانیان 

قرار گیرد.
افزایش غیرقانونی قیمت نان کنترل شود

 رئیس قوه قضاییه در واکنش به گزارش رئیس سازمان 
بازرسی کل کشور در خصوص انتشار تصاویری از هزاران 
تن پیاز در شهر منوجان استان کرمان که صاحب آن به 
دلیل نبود مشتری اعلام کرده بود حاضر است این اقلام را 
به صورت رایگان توزیع کند، گفت: در مورد توزیع و فروش 
و هندوانه که در  پیاز، گوجه  مانند  محصولات کشاورزی 
این فصل با افزایش تولید آن ها مواجه هستیم، لازم است 

تدبیری عاجل صورت گیرد.
رئیس دستگاه قضا ادامه داد: این خیلی بد است که یک 
روز در تأمین این اقلام در سطح کشور مشکل داشته باشیم 
که مردم دچار مشکل شوند و یک روز هم با انباشت و مازاد 

آن مواجه باشیم که کشاورز ضرر کند.
رئیس قوه قضاییه درباره برخی گرانی های اخیر خصوصاً 
افزایش غیرقانونی قیمت نان در برخی نانوایی ها، سازمان 
بازرسی کل کشور را مأمور کرد بر اساس وظایف قانونی خود 
به این موضوع رسیدگی کرده و به مجموعه های خاطی 

تذکر داده و برخورد لازم را نسبت به آن ها اعمال کند.

رئیس قوه قضاییه :

صهیونیست های جنایتکار باید تحت تعقیب قرار گیرند 

روحانی در گفت و گو با رییس جمهور چین؛

روابط تهران – پکن دراز مدت و راهبردی است

 وزیر کشور از نامزدها، ستادهای تبلیعاتی آنان و مردم خواست تا پروتکل های بهداشتی 
ابلاغی را رعایت کنند و گفت: جشن سیاسی انتخابات را با بی مبالاتی به یک موضوع 

غم انگیز تبدیل نکنیم و موجب تسری بیشتر و شیوع کرونا نشویم. 
عبدالرضا رحمانی فضلی روز دوشنبه در حاشیه نشست با استانداران سراسر کشور 
درخصوص دستور کار این نشست گفت: در این نشست آخرین وضعیت انتخابات، 
حمایت ها، پشتیبانی ها و تشکیل هیات های اجرایی و تعیین شعبه ها و  افرادی که باید 

در آن شعبه ها مستقر شوند بررسی شد.
وی موضوع کرونا را دومین دستور کار نشست امروز عنوان کرد و گفت: در این نشست 
آخرین وضعیت کرونا به ویژه در این ایام بیست روز تبلیغات و یک روز رای گیری، متناسب 

با سیاست های ستاد ملی مقابله با کرونا بررسی شد.
وزیر کشور با بیان اینکه از نظر امنیت، پشتیبانی و حمایت تدابیر لازم برای تشکیل گروه 
های نظامی و انتظامی تاکنون هیچ مشکلی نداشته ایم، گفت: استانداران، معاونان، 
فرمانداران و بخشداران و همه افرادی که در قالب هیات های اجرایی در انتخابات فعالیت 
می کنند باید تمام تلاش خود را انجام دهند و نظارت کامل و کافی داشته باشند تا هم 
بی طرفی وزارت کشور در اقصی نقاط کشور هم رعایت مر قانون و سلامت انتخابات اجرا 
شود و این یک دستور است. به دنبال این دستور گروه های ناظر داریم که همه جا نظارت 

خواهند کرد.
رحمانی فضلی خاطرنشان کرد: مردم اگر چیزی ببینند به ما اطلاع خواهند داد و 
حتماً طرفداران نامزدها و کاندیداها موارد را به ما می گویند. دستگاه های نظارتی هم 
همه تلاش خود را انجام خواهند داد تا انتخابات را در صحت سلامت قانونی و بی طرفانه 

برگزار کنیم.

وزیر کشور با اشاره به وضعیت کرونا گفت: با توجه به گزارش استانداران پیک چهارم 
در حال فروکش است اما نگرانی از نامناسب شدن وضعیت کرونا به دلیل اجتماعات 
انتخابات وجود دارد چون انتخابات ریاست جمهوری، انتخابات مجلس خبرگان و 

مجلس شورای اسلامی در ایام پیش رو برگزار می شود.
وی افزود: به همین منظور دستورالعملی در ستاد ملی مقابله با کرونا تصویب شد که 
آن را ابلاغ کردیم اما خواهش ما از همه نامزدها و ستادهای آنها در سطح ملی و استانی 
و شهرستانی و همه مردم این است این جشن سیاسی انتخابات را با بی مبالاتی به یک 
موضوع  غم انگیز بعد از انتخابات تبدیل نکنیم و موجب تسری و شیوع بیشتر کرونا 
نشویم. نامزدها، مسئولان ستاد و مردم رعایت کنند و اگر رعایت نکنند  برخورد قضایی 

می شود.
رحمانی فضلی همچنین با اشاره به حضور وزیر نیرو در نشست امروز استانداران، 
گفت:  بخشی از جلسه به خاطر اهمیت موضوع خاموشی ها به حضور  وزیر نیرو 
اختصاص داشت و ایشان برای استانداران دلایل خاموشی را توضیح داد و درخواست ها 
و پیشنهاداتی برای کنترل مصرف به ویژه مصرف خانگی اداری و خدماتی همچنین 

مصارف صنعتی و کشاورزی مطرح کرد.
وی افزود: مقرر شد این پیشنهادها و خواسته ها به استانداران ابلاغ شود و استانداران 
در استانداری ها کارگروهی ایجاد کنند.  از همین الان که خرداد است با این مشکل 
مواجه شدیم و اگر تدبیری اندیشیده نشود تا 3 ماه این گرما را پیش رو داریم و امیدواریم 
با همکاری استان ها و فرمانداری ها و به ویژه مردم در نحوه و چگونگی مصرف برق با 
همین میزان تولید که در اثر خشکسالی و استفاده های غیر متعارف ایجاد شده،  پاسخ 

قابل قبول به نیازها داده شود.

رحمانی فضلی:

جشن سیاسی انتخابات را با بی مبالاتی به موضوع غم انگیز تبدیل نکنیم

فعال سیاسی اصلاح طلب گفت: در این شرایط آنچه در 
ذهن من وجود دارد این است که دید مردم نسبت به دکتر 
پزشکیان دید مثبتی است و بنده با حفظ حرمت سایر 
افراد در این حوزه و سایر کاندیداهای اصلاح طلب؛ آقای 
پزشکیان را واجد شرایط جذب آرای خاکستری می دانم.

نامزدهای  سیاسی  آرایش  تحلیل  در   ، تاجرنیا  علی 
گفت:  جمهوری  ریاست  انتخابات  دوره  سیزدهمین 
معتقدم تحلیل آرایش های سیاسی را باید به پس از اعلام 
صلاحیت ها موکول کنیم اما آنچه تا اینجای کار مشخص 
شده این است که  در مجموع این احتمال وجود دارد 
که با انتخاباتی سه ضلعی مواجه باشیم؛ یک ضلع آقای 
رئیسی است که عمده جریان های اصولگرا پشت ایشان 
هستند؛ یک ضلع آقای لاریجانی است که هرچند امروز 
وضعیت مناسبی ندارد اما به مرور بخشی از آرای اعتدالی 
و بخشی از ارای اصولگرایان را به خود اختصاص خواهد 
داد و ضلع سوم نیز کاندیدای اصلاح طلبان است که بین 
افراد تعیین شده در ابتدا تقسیم و در انتها تجمیع خواهد 
شد.  وی ادامه داد: تحلیل من این است که مردم دوست 

دارند در این دوره به سمت چهره های جدیدتر بروند و 
افرادی را تجربه کنند که حداقل در ذهن شان نکات منفی 
در مورد آن فرد وجود ندارد؛ با این حال اینکه چقدر در 
فضای کنونی این امکان وجود داشته باشد،  خیلی مهم 
است؛ چراکه اگر ابزار اطلاع رسانی مشخص شود، بدون 
شک گزینش مردم افراد کم خطاتر خواهند بود.  قائم 
مقام ستاد مسعود پزشکیان افزود: در این شرایط آنچه 
در ذهن من وجود دارد این است که دید مردم نسبت به 
دکتر پزشکیان دید مثبتی است و بنده با حفظ حرمت 
سایر افراد در این حوزه و سایر کاندیداهای اصلاح طلب؛ 
آرای خاکستری  واجد شرایط جذب  را  پزشکیان  آقای 
می دانم.   این فعال سیاسی اصلاح طلب در پاسخ به این 
سوال که با توجه به تصویر سه ضلعی که از انتخابات ارائه 
کردید؛ تا چه میزان احتمال ائتلاف میان نامزد جریان 
اعتدالی که آقای لاریجانی نمایندگی اش را به عهده دارد 
را با نامزد جریان اصلاح طلب نزدیک به ذهن می دانید، 
گفت: احتمال ائتلاف آقای پزشکیان با آقای لاریجانی 
ضعیف است و فکر می کنم در مورد آقای جهانگیری هم 

علی القاعده نباید ائتلافی صورت بگیرد؛ چراکه براساس 
سازوکار جبهه اصلاحات ایران، نامزد جریان اصلاحات 
باید اصلاح طلب باشد و آقایان پزشکیان و جهانگیری 
باشد  قرار  اگر  بنابراین  پذیرفته اند.  را  سازوکار  این  هم 
چنین ائتلافی صورت بگیرد، پشت پا زدن به تصمیمات 
نهاد اجماع ساز است.  تاجرنیا همچنین در پاسخ به این 
سوال که با توجه به حمایت همزمان شورای ائتلاف و 
شورای وحدت از کاندیداتوری آقای رئیسی، این شائبه 
به وجود می آید که باقی کاندیداهای این جریان برای 
حضور در مناظره ها و در نهایت کناره گیری به نفع نامزد 
اصلی این جریان در عرصه ورود پیدا کرده اند، گفت:  
معتقدم ممکن است به لحاظ نیت، این کاندیداها برای 
ماندن آمده باشند اما بدون شک نمی توانند رای زیادی 
از سبد آقای رئیسی را به خود اختصاص دهند؛ در نتیجه 
حضورشان یا پوششی و یا کاملا بی تاثیر، چیزی شبیه به 
نقش آقای رضایی در ادوار گذشته انتخابات خواهد بود. 
عملا فکر نمی کنم انتخابات به گونه ای باشد که آرا میان 

اصولگرایان تقسیم شود.

علی تاجرنیا :

پزشکیان توانایی جذب آرای خاکستری را دارد
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بهترین راهکارها برای رفع پینه پوست یک متخصص تغذیه بیان کرد؛

تغذیه سالم در روزهای گرم سال
روزهای گرم سال، گفت:  در  تغذیه سالم  تغذیه در خصوص  یک متخصص 
در روزهای گرم مسمومیت های غذایی بیشتر از قبل است، بنابراین نسبت به 

بهداشت مواد غذایی توجه ویژه ای باید داشت.
محمد حاجی فرجی در خصوص تغذیه مناسب در روزهایی با آب و هوای گرم 
اظهار داشت: در روزهایی که هوا به اصلاح گرم است عمده ترین مشکلی که 
در بحث تغذیه ای با آن روبه رو هستیم مسئله فساد مواد غذایی با آلودگی های 

ویروسی، باکتریایی و قارچی است که بسیار افزایش می یابد.«
این متخصص تغذیه افزود: خوشبختانه امسال بحث سفرها به دلیل شیوع 
ویروس کرونا کمتر به چشم می خورد اما بازهم هستند افرادی که در روزهای گرم تر 
اقدام به سفر رفتن می کنند در این خصوص باید این افراد توجه بیشتری نسبت 
به مصرف غذا به خصوص ممنوعیت غذاهای کنسرو شده توجه ویژه ای داشته 

باشند.
وی بیان کرد: عدم رعایت بهداشت و صرف غذا در مکان های نامناسب که منجر 
به تولید سم در غذاها می شوند می توانند مسمومیت غذایی را در پی داشته باشند 
گفتنی است؛ در این زمان مصرف آنتی بیوتیک ها هیچ گونه کمکی به فرد نخواهد 

کرد اما مصرف مایعات گرم مناسب توصیه می شود.
فرجی با اشاره به اینکه ظاهر مناسب غذا مبنی بر سالم بودن آن نیست عنوان 
کرد: ظاهر غذا نشانه سالم بودن آن نیست بنابراین احتمال مسمومیت غذایی 
وجود دارد اما یکی دیگر از نکات مهم در روزهای گرم مصرف آب به میزان مناسب 
و کافی برای بدن است که در خصوص توصیه می شود در بیرون از منزل از آب های 

معدنی مرغوب استفاده شود.
این متخصص تغذیه اظهار کرد: در خصوص مصرف میوه و سبزیجات نیز باید 
دقت شود که در سبزیجات بحث آلودگی های انگلی و قارچی مطرح است بنابراین 
باید نسبت به بهداشت سبزیجات توجه ویژه ای داشت همچنین در خصوص 

میوه ها چنانچه بدون پوست مصرف شوند بسیار بهتر و سالم تر است.
وی با اشاره به اینکه در روزهای گرم آلودگی مواد غذایی بالاست تصریح کرد: 
مصرف مواد لبنی در روزهای گرم به دلیل نقل و انتقال در معرض خرابی و فاسد 
شدن هستند لذا در زمان مصرف افراد باید به تاریخ مصرف این مواد دقت بیشتری 
داشته باشند همچنین در روزهای گرم از صرف غذاهای تند و شور پرهیز شود و 

افراد سعی کنند بهداشت مواد غذایی را به خوبی حفظ کنند.
فرجی در آخر تاکید کرد: افراد باید بدانند در صورت مسمومیت غذایی و بروز 
مشکلاتی مانند اسهال و استفراغ با توجه به شیوع ویروس کرونا سبب ضعف 
جسمانی شده که پیش زمینه ابتلاء به این ویروس است پس تا زمانی که این 
ویروس وجود دارد و موارد ابتلاء به آن نیز در بیشترین حالت قرار دارد باید نسبت به 

تغذیه سالم و رعایت بهداشت مواد غذایی توجه ویژه ای داشته باشند.

مدیرکل دفتر بهبود تغذیه جامعه وزارت بهداشت گفت: استفاده بیش از حد از 
مواد غذایی بسیار شیرین و پرچرب در ایام امتحانات نه تنها مفید نیست، بلکه 

سبب افزایش وزن و بروز چاقی می شود.
زهرا عبداللهی، به برنامه تغذیه صحیح دانش آموزان در ایام امتحانات اشاره کرد و 
افزود: تغذیه خوب باعث تقویت و بهبود عملکرد ارگان های مختلف بدن می شود 
بنابراین، بهتر است در دوران امتحانات یک برنامه صحیح و مناسب غذایی که از 
هر ۶ گروه غذایی اصلی یعنی گرون نان و غلات، گروه سبزی ها، گروه میوه ها، 
گروه شیر و لبنیات، گروه حبوبات و مغزها، گروه گوشت و تخم مرغ در حد متعادل 
مصرف شود. وی با بیان اینکه تغذیه صحیح نقش مهمی در یادگیری و تمرکز 
حواس دارد، عنوان کرد: ویتامین های گروه آهن، روی و ید به یادگیری کمک 
می کنند و با مصرف سبزی های تازه، شیر، ماست، پنیر، تخم مرغ، حبوبات و 
انواع گوشت ها این ریزمغذی ها تامین می شوند. برای جلوگیری از کمبود ید هم 
باید از نمک یددار تصفیه شده در تهیه غذاها استفاده شود. البته توصیه می شود 
که نمک کم مصرف شود، اما همان مقدار کم از نوع یددار و تصفیه شده و دارای 

مجوزهای بهداشتی باشد که ید مورد نیاز بدن تامین شود.
عبداللهی خاطرنشان کرد: برخلاف تصور عموم، مطالعه و درس خواندن نیاز 
بدن به انرژی را افزایش نمی دهد، بنابراین استفاده بیش از حد از مواد غذایی 
بسیار شیرین و پر چرب در طول دوران امتحانات نه تنها مفید نیست، بلکه سبب 

افزایش وزن و بروز چاقی می شود.
وی با تاکید براینکه از مصرف زیاد شیرینی و تنقلات در ایام امتحانات باید پرهیز 
شود، تصریح کرد: این خوراکی ها ممکن است در نگاه اول انرژی زا به نظر برسد، 
اما باید توجه داشت که این قابلیت در آنها بسیار کم دوام است و پس از مدتی 

احساس خستگی بیشتری به شما خواهد داد.
اهمیت مصرف صبحانه در افزایش کارایی مغز

مدیرکل دفتر بهبود تغذیه جامعه وزارت بهداشت در ادامه گفت: در صبح روز 
امتحان بهتر است به منظور افزایش کارایی مغز، از مواد سرشار از پروتئین یا سرشار 
از فیبر مانند شیر، تخم مرغ، نان سبوس دار و عسل استفاده شود. مصرف یک 
صبحانه خوب و کامل می تواند ۲0 تا ۲۵ درصد انرژی مورد نیاز بدن را در روز تامین 
کند و از آنجا که بیشتر امتحانات صبح برگزار می شوند، اهمیت این وعده غذایی 
هم بیشتر می شود. وی گفت: صبحانه یا ناهار ۲ ساعت پس از مصرف تاثیر خود 
را بر بدن نشان می دهند و به همین دلیل وعده های غذایی باید ۲ ساعت پیش از 
امتحان مصرف شوند. در فاصله مصرف صبحانه یا ناهار تا زمان آغاز امتحان نیز می 

توان از انواع میوه ها یا اندکی بیسکویت یا کاکائوی تلخ استفاده کرد.
اهمیت خواب کافی در کارکرد حافظه

عبداللهی در ادامه به برخی توصیه های تغذیه ای اشاره و بیان کرد: مواد کافئین 
دار مانند چای و قهوه و حتی برخی شکلات ها که دارای کافئین هستند، اگرچه 
در کوتاه مدت سبب بیداری و تمرکز حواس می شوند، اما خواص آن در مدت 
چند دقیقه برعکس شده و باعث برهم خوردن تمرکز و حتی کاهش یادگیری و 
در نتیجه افزایش استرس و اضطراب در فرد می شود. متاسفانه اکثر دانشجویان 
ما این اشتباه را می کنند که شب امتحان تا پاسی از شب بیدار می مانند و سیستم 
منظم خوابشان دچار تداخل می شود تا جایی که خوابشان را فدای مطالعه می 
کنند. حتی بعضی از دانشجویان برای بیدار ماندن در شب امتحان به مصرف قرص 
هایی که موجب بیدار ماندن بیش از حد می شود، متوسل می شوند و این در حالی 

است که خواب مسئله بسیار مهمی است و کاهش ساعات آن موجب کاهش تمرکز 
و راندمان یادگیری دانشجویان می شود، برای داشتن خواب راحت در شب قبل 
از امتحان، یک لیوان شیر گرم پیش از خواب میل کنند و از مصرف قهوه، چای یا 

نوشابه گازدار کولا از حدود ۶ ساعت قبل از خواب پرهیز کنند.
وی ادامه داد: در وعده ناهار پیش از امتحانات نیز از خوردن غذاهای سرشار از 
کربوهیدرات ها مانند، برنج زیاده روی نکنید و همچنین از مصرف غذاهای حجیم، 
چرب و سرخ کرده در ظهر امتحان بپرهیزید! که در موقع امتحان دچار خواب 
آلودگی نشوید. آب میوه های صنعتی به دلیل داشتن شکر و مواد افزودنی مناسب 
نیستند. آب میوه های صنعتی و نوشیدنی های شیرین به این دلیل که انرژی 
زیادی را یک جا تخلیه و آزاد می کنند، استرس زا هستند. مصرف آب میوه خانگی 
و تازه مناسب است. وی با بیان اینکه شیر ومواد لبنی )ماست، پنیر(، سبزی ها 
ومیوه ها در حد توصیه شده به نشاط دانش آموز کمک می کند، گفت: مصرف 
آب و شیر و لبنیات تسکین بخش هستند و می توانند در کاهش استرس دانش 
آموزان موثر باشند. مصرف روزانه یک لیوان شیر برای ایجاد آرامش در طول دوران 
آمادگی برای امتحان موثر است. مدیرکل دفتر بهبود تغذیه جامعه وزارت بهداشت 
عنوان کرد: دانش آموزان بهتر است در موقع امتحان و استرس، از غذاهای سبک و 
غذاهایی که انرژی شان به مرور آزاد می شود، استفاده کنند، غلات و موادی حاوی 
کربوهیدرات های پیچیده که بیشتر در نان های سبوس دار مثل نان سنگک یافت 

می شود و مقدار فیبر آنها بالاست، سبب کاهش استرس در افراد می شود.
مصرف صبحانه سبب کنترل استرس می شود

عبداللهی با تاکید بر اینکه در ایام امتحانات نباید وعده های غذایی را حذف کرد، 
گفت: صبحانه در کنترل استرس نقشی اساسی دارد، زیرا در هنگام صبح، میزان 
ترشح کورتیزول به بیشترین حد خود می رسد و صبحانه سبب کنترل استرس می 
شود.  وی تاکید کرد: دانش آموزان درایام امتحانات از خوردن غذاهای چرب و شور 
به خصوص فست فودها باید خودداری کنند، زیرا غذاهای چرب و شور دیرتر هضم 
می شوند و در شرایط استرس زا مانند ایام امتحانات، در کارکرد دستگاه گوارش 
از جمله سوء هاضمه و تهوع اختلال ایجاد می کنند. قبل از امتحان از خوردن 
غذای سنگین خودداری کنند. زیرا غذای سنگین موجب خواب آلودگی می شود.
عبداللهی در پایان تاکید کرد: مصرف انواع مغزها مانند بادام، گردو، فندق، به 
دلیل اینکه حاوی اسیدهای چرب ضروری امگا 3 و امگا ۶ و بسیاری از املاح 
معدنی مثل آهن و روی هستند و به یادگیری و تمرکز حواس کمک می کنند به 

عنوان میان وعده در ایام امتحانات توصیه می شود.

مدیرکل دفتر بهبود تغذیه وزارت بهداشت؛

ارتباط شیفت کاری شبانه با بی نظمی تغذیه صحیح دانش آموزان در ایام امتحانات 
قاعدگی در زنان 

نتایج تحقیق جدید نشان می دهد که شیفت کاری شبانه با بی نظمی قاعدگی 
و افزایش احتمال ابتلا به اندومتریوز )به حالتی که یاخته های مشابه با یاخته های 

آستر رحم، در بیرون از رحم رشد کنند( مرتبط است. 
به گزارش یورکالرت، نتایج تحقیقات نشان می دهد، زنانی که در شیفت شب کار 
می کنند، ممکن است بیشتر در معرض خطر بی نظمی قاعدگی و ایجاد اندومتریوز 
-CRY ،)۲  )یک پروتئین در پستانداران-PER باشند. این تحقیق کاهش بیان ژن
افزایش REV-ERBb )یک  با  پروتئین( و ژن ساعت همراه  1 )ژن رمزگذاری 
پروتئین در بدن( در بافت خارج رحمی را در مقایسه با بافت های رحمی نشان داد. 
پیش ازاین تحقیق، هیچ مطالعه قبلی در زمینه تغییرات ژن های ساعت اصلی و 

تاثیر آن بر زنان مبتلا به اندومتریوز منتشر نشده است.
اندومتریوز بیماری است که در آن بافت های مشابه پوشش رحم در مکان های 
دیگر مانند تخمدان ها و لوله های رحمی شروع به رشد می کنند. اندومتریوز حدود 
10 درصد )190 میلیون( از زنان و دختران سن باروری در سطح جهان را تحت 
تاثیر قرار می دهد. علائم آن ممکن است متفاوت باشد؛ برخی از زنان به شدت 
تحت تاثیر قرار می گیرند، درحالی که برخی دیگر ممکن است علائم قابل توجهی 
نداشته باشند. در موارد شدید، می تواند بسیار دردناک باشد و به دلیل اثرات 
احتمالی اندومتریوز بر حفره لگن، تخمدان ها، لوله های رحمی یا رحم، باعث 
ناباروری، سقط و حاملگی خارج از رحم شود. دو اختلال مشاهده شده در ریتم 
شبانه روزی کارگران شیفت شب با بی نظمی قاعدگی و افزایش احتمال ابتلا به 

اندومتریوز و تومورهای تخمدان همراه بوده است.
دکتر نرجس نصیری - انصاری، دکتر اگلیکی کاراپا ناگیوتی و گروهی از همکاران 
تحت راهنمایی و نظارت پروفسور اوا کاسی از دانشگاه ملی و کاپودیستریان آتن، 
یونان، بیان ژن های اصلی مربوط به ساعت را در بافت های آندومتر خارج رحمی 

و رحمی بررسی کردند.
این مطالعه ۲۷ بیمار مبتلا به اندومتریوز تخمدان را تایید کرد. 11 جفت نمونه 
از کیست تخمدان )بافت های آندومتر خارج رحمی( و اندومتر طبیعی )بافت های 
خارج رحمی( و هشت  نمونه خارج رحمی و هشت  بافت اندومتر خارج رحمی از 

1۶ بیمار مختلف با همان تشخیص جمع آوری شد.
استاد اوا کاسی اظهار کرد: »شواهد بالینی مبنی بر این  است که اختلالات ریتم 
شبانه روزی می تواند با اندومتریوز همراه باشد، در حال حاضر در سطح بافت، با 
تغییر بیان ژن های ساعت محلی، اندومتر خارج رحمی تایید می شود. درک علل 
و اثرات اندومتریوز توانایی ما را در تشخیص، مدیریت یا حتی پیشگیری از این 
بیماری بهبود می بخشد. این یافته ها درک بهتری از اختلالات ریتم بیولوژیکی در 

اختیار ما قرار می دهند«.
-PER ،1 CRY ،نتایج حاصل از این مطالعه بیان تغییریافته ژن های ساعت
۲ و Rev-ERBb در بافت های اندومتر طبیعی را نشان می دهد، در مقایسه با 
بافت های اندومتر خارج رحمی که نشان دهنده اختلال در زمان بیولوژیکی است. 
بااین حال، رابطه علّی الگوی بیان تغییریافته این ژن ها با ایجاد اندومتریوز نیاز به 

بررسی بیشتر دارد.
نتایج این تحقیق در بیست و سومین کنگره غدد درون ریز اروپا ارائه شده است.

عضو هیات علمی پژوهشکده بیماری های گوارش و کبد:

چاقی، تابلویی از بیماری های مختلف 
عضو هیات علمی پژوهشکده بیماری های گوارش و کبد دانشگاه علوم پزشکی 
تهران اظهار داشت: چاقی برآیندی از نبود سلامتی در فرد و تابلویی از بیماری های 

مختلف مانند بیماری های متابولیک، قلبی - عروقی و سرطان ها است. 
اول تا هشتم خرداد 1400 به عنوان هفته سلامت گوارش نامگذاری شده که 
شعار امسال "چاقی: یک همه گیری در حال وقوع" است و به همین مناسبت 
برنامه هایی برای ارتقای آگاهی مردم انجام می شود تا از روند روبه رشد چاقی در 

کشور کاسته شود.  
دکتر محمد امانی روز دوشنبه در گفت و گو با خبرنگار گروه دانشگاه و آموزش 
ایرنا در این باره افزود: به جرات می توان گفت که چاقی و افزایش وزن مهمترین 

چالش سلامتی و بهداشتی پیشروی بشر در سال های آینده است.
وی خاطرنشان کرد: هرچند امروزه امید به زندگی به عنوان یک شاخص مهم 
و تمامی تلاش سیستم های  افزایش است  روبه  بهداشتی و سلامتی جامعه 
بهداشتی براین است که آن در جامعه افزایش بیشتری دهند، اما شیوع چاقی به 
عنوان یک معضل بهداشتی، می تواند آسیب های جدی به سلامت و تندرستی 

مردم بزند و سبب مرگ زودرس آنان شود.
متخصص بیماری های گوارش و کبد ادامه داد: افزایش امید به زندگی و به 
عبارتی کاهش روزهای از دست رفته زندگی فرد یک شاخص مهم بهداشتی و 
سلامتی است که نشان دهنده سالم بودن جامعه، توجه به پیشگیری و کنترل و 

درمان بیماری ها است.
مثل  مزمن  های  بیماری  بروز  سبب  اخیر  های  سال  در  چاقی  افزود:  وی 
فشارخون، کبد چرب، دیابت، سکته های قلبی و عروقی و سرطان ها شده و به 

همین دلیل افراد در معرض مرگ و میرهای زودرس قرار می گیرند.
امانی بیان داشت: در نتیجه افراد در سنین پایین تری دچار بیماری هایی می 
شوند که بار اقتصادی، بهداشتی و روانی زیادی را وارد جامعه و خانواده ها می کند.

عوارض چاقی کدامند؟
عضو هیات علمی پژوهشکده بیماری های گوارش و کبد دانشگاه علوم پزشکی 
تهران درباره عوارض متعدد چاقی اظهار داشت: از عوارض مهم چاقی و اضافه 
وزن که متاسفانه حدود ۶0 درصد افراد بالای 18 سال جامعه ایرانی به آن مبتلا 
هستند بیماری های مزمن و مهمی همچون دیابت، فشارخون و کبد چرب است.
وی گفت: چاقی با انواع سرطان های گوارش مانند روده بزرگ، کبد، لوزالمعده 

و معده و حتی سرطان های پستان و رحم هم در ارتباط است.
امانی یکی دیگر از عوارض چاقی را احتمال بروز سکته های قلبی و مغزی بیان 
کرد و گفت: سکته های قلبی و مغزی از عوامل مهم مرگ و میر و ناتوانی افراد 

هستند.
وی با بیان اینکه چاقی می تواند سبب آسیب های مفاصل و ناتوانی در حرکت 
شود، گفت: بیمارانی که دچار آرتروز مفاصل زانو هستند با 10 درصد کاهش وزن 
علایم شان به میزان زیادی کم می شود و این مقدار کاهش وزن سبب بهبود قابل 

ملاحظه از درگیری کبد هم می شود.
امانی، تحرک نداشتن، پشت میز نشینی، زندگی شهری، مصرف غذاهای 
پرکالری را عامل مهم بروز چاقی در افراد دانست و به مردم توصیه کرد که از این 

رفتارهای پرخطر دوری کنند.

مطالعات نشان می دهد؛

مصرف صبحگاهی سرکه سیب در کاهش 
وزن موثر است

به گفته محققان، سرکه سیب نه تنها موجب بهبود هضم و سلامت روده می 
شود، بلکه با ایجاد سیری طولانی مدت به کاهش وزن کمک می کند.

به گزارش خبرنگار مهر به نقل از اکسپرس، ژاپنی ها قرن هاست که سرکه سیب 
را در برنامه صبحانه شأن گنجانده اند. محققان معتقدند استفاده از سرکه سیب به 

این شیوه فواید طولانی مدتی برای سلامت دارد.
می توان برای بهره مندی از فواید سرکه سیب، از آن همراه با آب، افزودن به 

اسموتی ها و مواد خوراکی صبحانه استفاده کرد.
سرکه سیب از سیب تخمیر شده که رشد باکتری ها در آن بیشتر است، تولید 
می شود. باکتری ها الکل موجود در سرکه سیب را به اسیداستیک تبدیل می کنند. 

زمانیکه تمام الکل از بین رود، ترکیب بدست آمده سرکه سیب خواهد بود.
دانشمندان نشان داده اند که همراه با رژیم کم کالری و ورزش منظم، سرکه 

سیب می تواند به کاهش وزن کمک کند.
افزودن فقط چند قاشق چایخوری سرکه سیب به رژیم غذایی می تواند در کاهش 

وزن مؤثر باشد.

عضو انجمن گوارش و کبد ایران گفت: چاقی و اضافه وزن 
می تواند سبب ابتلا به سنگ صفرا شود و خطر ابتلا به این 
بیماری به ویژه در زنان همزمان با افزایش سن و چاقی بیشتر 

است. 
تا 8   ۲ ( مناسبت هفته سلامت گوارش  به  احمد شواخی 
خرداد( افزود: اضافه وزن و چاقی می تواند سبب بروز مشکلات 
زیادی در دستگاه گوارش از جمله ریفلاکس، کبد چرب، سنگ 
صفرا و سرطان های مختلف شود بنابراین پیشگیری و درمان به 
موقع چاقی می تواند در جلوگیری از بیماری های گوناگون بسیار 

حائز اهمیت باشد.
با  همزمان  زنان  در  ویژه  به  صفرا  سنگ  داشت:  اظهار  وی 
افزایش سن و چاقی بیشتر بروز می یابد و این مشکل می تواند در 

آینده برای بیمار مسائلی مانند عفونت مجاری صفراوی، التهاب 
کیسه صفرا، درد صفراوی، التهاب لوزالمعده و سرطان پانکراس 

را به همراه داشته باشد.
شواخی ادامه داد: در بسیاری از مواقع افراد مبتلا به سنگ 
صفرا بدون علامت هستند اما به طور کلی دردهای فوق العاده 
شدید که در ۲0 دقیقه شروع و به پیک می رسند و اصولًا دو تا 
چهار ساعت به طول می انجامد از علائم ابتلا به سنگ صفرا 
است همچنین این درد با درد معده متفاوت بوده و بسیار شدید و 

آزاردهنده است و می تواند فرد را به بیمارستان کشاند.
از سنگ صفرا  ناشی  کنار درد  در  پزشک تصریح کرد:  این 
ممکن است التهاب و عفونت هم بروز یابد و گاهی فرد با علایمی 
مانند تب، حال عمومی بد، شکم درد هم چنین استفراغ مکرر 

همراه شود.
معمولًا  باشند  علامت  بدون  که  سنگ هایی  وی،  گفته  به 
درمان خاصی نیاز ندارند اما اگر درد شدید باشد و کیسه صفرا 
نیز ملتهب شود نیاز به جراحی است همچنین اگر سنگ وارد 
مجاری صفراوی شود علاوه بر برداشتن کیسه صفرا باید سنگ 
از طرقی خارج شود که در حال حاضر با استفاده از روش هایی 
از طریق روده با دستگاه آندوسکوپ سنگ را از مجاری صفراوی 

خارج می کنند.
شواخی در پایان تاکید کرد: بهتر است افراد پیشگیری را حائز 
اهمیت قرار دهند و با کنترل وزن، تحرک بدنی، سبک زندگی 
سالم و استفاده از غذاهای مناسب مانع از بروز چاقی و اضافه 

وزن خود و افراد خانواده شان شوند.

خطر ابتلا به سنگ صفرا با چاقی و اضافه وزن
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مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان قم:

بقاع متبرکه کالای فرهنگی فاخر را برای 
نسل جوان فراهم کنند

مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان قم بابیان اینکه بقاع متبرکه کالای فرهنگی 
فاخر را برای نسل جوان فراهم کنندگفت: امروزه تولید کالای فرهنگی فاخر 
دارای پیام مناسب، یکی از چالش های پیش روی ماست در حالیکه باید برای هر 

یک از گروه های سنی و اقشار مختلف، کالای فرهنگی خاصی داشته باشیم.
 به گزارش روابط عمومی اداره کل اوقاف و امور خیریه استان قم، حجت الاسلام 
والمسلمین عباس اسکندری در جمع مدیران مراکز افق و مدیران اجرایی 
امامزادگان استان قم که در سالن اجتماعات اداره کل اوقاف استان قم ایراد شد 
اظهار کرد: همه ما باید تلاش کنیم هم موجبات رضایت خداوند را فراهم کنیم و 
هم ارواح طیبه ائمه اطهار)ع( و امامزادگان، رهبر معظم انقلاب و همچنین مردم 
از ما راضی باشند. وی افزود: خداوند در سوره مبارکه »قصص« می فرماید »تِلكَ 
قینَ«  رضِ وَلا فَسادًا ۚ وَالعاقِبَةُ لِلمُتَّ

َ
ا فِي الأ ذینَ لا یُریدونَ عُلُوًّ الدّارُ الآخِرَةُ نَجعَلُها لِلَّ

این سرای آخرت را برای کسانی قرارمی دهیم که اراده برتری جویی در زمین و 
فساد را ندارند؛ و عاقبت نیک برای پرهیزگاران است؛ اگر به همین یک آیه توجه 

کنیم و آن را سرلوحه زندگی قرار دهیم همه مشکلات ما حل خواهد شد.
مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان قم با بیان اینکه بر اساس این آیه، تقوا 
گفت:  است  برتری جویی  و  غرور  از  دوری  و  نیت  خلوص  و  پاکی  زمینه ساز 
انتظار این است که راه ترسیم شده توسط خداوند را بپیماییم، همان راهی که 

پیامبر)ص( و ائمه اطهار)ع( آن را به ما نشان دادند وگرنه اشتباه کرده ایم.
وی ادامه داد: امام خمینی)ره( همواره به مردم توجه خاصی داشتند و به 
مسئولان و کارگزاران نظام تاکید می کردند خالصانه و به دور از ریا با مردم سخن 
بگویند و برای آحاد جامعه کار کنند. اسکندری عنوان کرد: مردم از مسئولان 
نظام جمهوری اسلامی، کار و تلاش و خلوص نیت و صلاح امور را می خواهند؛ 
عناوینی که مسئولان دارند ارزشی ندارد آنچه باقی ماندنی است کاری است که 

برای رضای خدا انجام شده باشد.
ضرورت نوآوری در برنامه ریزی در اداره امور بقاع متبرکه 

مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان قم با بیان اینکه در روز قیامت، عناوین 
مادی این دنیا به کار نمی آیند گفت: هر کار خیر و کار شر و خلافی در این 
دنیا هر چقدر کوچک باشد، در آن روز محاسبه شده و پاداش و عقاب داده 

می شود.
وی ادامه داد: اگر حضور یکی از شما در بقاع متبرکه، موجب هدایت حتی یک 
فرد شود اجر و ثوابی می برید که قابل وصف نیست زیرا این اماکن، محل تکریم 
و مراجعه شیعیان در طول تاریخ بوده و جایگاه هدایت هستند، فرصتی که در 

اختیار همه ما قرار گرفته را باید قدر بدانیم و خداوند را شاکر باشیم.
اسکندری با اشاره به روایتی از امیرالمومنین علی)ع( عنوان کرد: ایشان 
می فرمایند »اضربوا بعض الرأی ببعض یتولّد منه الصواب« به این معنا که 
امر  این  که  زاییده می شود  آن  از  استوار  و  رأی حق  بپردازید،  آرا  تضارب  به 
نشان دهنده اهمیت همفکری و مشورت و تضارب آراست زیرا تصمیم گیری 
انفرادی، انسان را به خطا می کشاند ولی خرد جمعی در بیشتر مواقع به راه 

درست می انجامد.
مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان قم افزود: پیشنهاد می شود ارتباطات این 
چنینی در بین مدیران اوقاف و مسئولان مراکز افق بقاع متبرکه شکل بگیرد و 
انتقال تجربیات انجام شود که در نهایت به نوآوری در برنامه ریزی و اداره امور بقاع 

متبرکه در حوزه مباحث فرهنگی، قرآنی و اجتماعی می انجامد.
فضاسازی در بقاع متبرکه فاخر باشد

وی به وضعیت ظاهری بقاع متبرکه اشاره و تصریح کرد: نمای ظاهری بقاع 
متبرکه از منظر عمرانی، نظافت و پاکیزگی و فضاسازی محیطی اهمیت زیادی 
دارد زیرا این موارد نخستین چیزی هستند که به چشم می آیند، در حقیقت این 

امکان مقدسه با دیگر مراکز فرهنگی باید تفاوت داشته باشند.
اسکندری با بیان اینکه استفاده بیش از حد از برخی المان ها بدون در نظر 
گرفتن زیبایی ظاهری یا اجرای نادرست آنها، بیشتر مشکل آفرین است و تاثیر 
منفی خواهد داشت گفت: فاخر بودن فضاسازی در بقاع متبرکه، اهمیت زیادی 
دارد، هر چقدر یک مفهوم و پیام خوب باشد اما اجرای ظاهری آن نادرست 

باشد، نه تنها تاثیر مثبتی ندارد بلکه نتیجه عکس می دهد.
باید  مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان قم خاطرنشان کرد: مراکز دینی 
فاخرترین، تمیزترین و جذاب ترین اماکن باشند تا بتوانیم مفاهیم و متحوای 

خوب را در قالبی مناسب عرضه کنیم.
وی با تاکید بر انجام تبلیغات غیر مستقیم به جای تبلیغات مستقیم دینی 
عنوان کرد: امروز دشمنان از ابزارهای رسانه ای فوق مدرن برخوردارند و با این 
ابزارها به جنگ ما آمده اند بنابراین با تبلیغات مستقیم نمی توان با آنها مقابله 

جدی داشت.
اسکندری با بیان اینکه استفاده صحیح از هنر و رسانه، کالای فرهنگی فاخری 
ایجاد می کند گفت: این امر تاثیرگذاری پیام را بالا می برد و در جنگ نرم با 

دشمنان، پیروزی را نصیبمان می کند.
مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان قم افزود: امروزه تولید کالای فرهنگی 
فاخر دارای پیام مناسب، یکی از چالش های پیش روی ماست در حالیکه باید 
برای هر یک از گروه های سنی و اقشار مختلف، کالای فرهنگی خاصی داشته 
باشیم. وی ادامه داد: اگر نسل جوان ما کالای فاخر فرهنگی دارای پیام را داشته 
باشد، آنگاه دچار افسون کالای تقلبی غرب که در لفاف هنر و رسانه پیچیده 

شده نخواهد شد.
متبرکه  سرمایه بزرگ فرهنگی و مذهبی شیعیان 

اسکندری بقاع متبرکه را سرمایه بزرگ فرهنگی و مذهبی شیعیان دانست و 
تصریح کرد: در این چند صباحی که به خاطر شیوع کرونا، درب بقاع متبرکه 
بسته شده، مردم ما دچار اضطراب و نگرانی هستند زیرا نیازهای معنوی خود را 

در این اماکن تامین می کردند.
مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان قم بیان کرد: خداوند توفیق داده مردم 
که کم  است  دوران  فقیه  ولی  فراست،  با  و  رهبری هوشمند  و  داریم  خوبی 
کاری های ما را جبران می کنند البته این چیزی از مسئولیت ما در عالم الهی 

کم نمی کند.
وی تصریح کرد: نباید از ظرفیت رسانه غافل باشیم، همین برنامه هایی که 
طی ماه مبارک رمضان از جوار بقاع متبرکه پخش شدند بسیار تاثیرگذار بودند به 
طوری که از بیوت مراجع عظام تقلید هم تماس می گیرند و می گویند امامزادگان 
قم مغفول و مظلوم بودند همچنین یکی از مراجع یک شب این برنامه را مشاهده 

کرده و آن را پسندیده اند.
اسکندری با بیان اینکه طی دو سال اجرای برنامه های سحرگاهی ماه رمضان 
از جوار بقاع متبرکه تجربه خوبی به دست آمده است گفت: سال گذشته صدا و 

سیمای مرکز قم با این برنامه ها رتبه دوم کشوری را کسب کرده است.
مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان قم افزود: در دورانی که به خاطر شیوع 
زنده  برنامه های  این  نداشتند،  را  متبرکه  بقاع  در  امکان حضور  کرونا، مردم 
تلویزیونی از جوار بقاع متبرکه، دل ها را به این امکان سوق داد و رضایتمندی 

مخاطبان را هم در پی داشت.
وی با بیان اینکه از این رهگذر، گزارش کار از فعالیت های اوقاف و تبلیغ وقف 
هم صورت گرفته است گفت: در این زمینه نیازمند همفکری و استفاده از خرد 

جمعی برای تولید محتوا بیشتر و بهتر هستیم.
تاکید تکمیل پروژه های نیمه تمام عمرانی در بقاع متبرکه 

اسکندری ادامه داد: در حوزه اقدامات عمرانی هم باید پیگیری لازم صورت 
بگیرد و با وجود محدودیت های مالی در سال جاری، لازم است تمهیداتی 

اندیشیده شود تا نیازهای اساسی در اولویت قرار بگیرند.
تکمیل  برای  پیگیری  بر  تاکید  با  قم  استان  خیریه  امور  و  اوقاف  مدیرکل 
پروژه های نیمه تمام عمرانی در بقاع متبرکه تصریح کرد: در مورد حرم های 
مطهری که هنوز هیأت امنا و مدیر اجرایی ندارند، باید از ظرفیت بقاع مجاور 

شاخص و مدیران اجرایی و هیأت امنای آنها استفاده کرد.
وی حضور فیزیکی مدیران اجرایی و هیأت امنا در بقاع متبرکه را مورد تاکید قرار 
داد و افزود: برخی مراجعان از عدم حضور مدیران اجرایی و فرهنگی گلایه مند 

هستند بنابراین باید به این مسئله توجه داشت.

قم  شهر  اسلامی  شورای  امروز  جلسه  حواشی 
خصوص  در  شورا  این  اعضای  از  برخی  اعتراض  و 
مراسم  در  آنها  حضور  درباره  شده  مطرح  حواشی 
افتتاح پروژه  های شهری، منجر به قطع پخش زنده 

این جلسه شد.
شهر  اسلامی  شورای  جلسه   ، گزارش  این  برپایه 
قم روزدوشنبه  با برخی حواشی در خصوص مسائل 
مطرح شده درباره حضور فعالانه اعضای شورای شهر 
در مراسم های افتتاحیه پروژه های شهری روبه رو بود.
از اعضای شورای  محسن محرری به عنوان یکی 
قم  شهرداری  عمومی  روابط  مدیر  از  شهر  اسلامی 
در  شده  ایجاد  حواشی  درباره  گزارشی  تا  خواست 
برنامه اخیر افتتاح پروژه های شهری درباره استفاده 
یا عدم استفاده از آرم شورای اسلامی شهر و همچنین 
ا  شورا  اعضای  برخی  سخنرانی  عدم  یا  سخنرانی 
ارائه کند که مهدی کلانترزاده نیز در این باره گفت: 
در  موضوع  این  به  ای  اشاره  قبل  ماه  یک  حدود 
شورای معاونان استانداری شد و استاندار قم بر اتخاذ 

تصمیمات بر اساس قانون و روال تأکید کرد.
انتخابات  ستاد  تبلیغات  کمیته  البته  افزود:  وی 
استان نیز در این باره بر این باور بود که ممکن است 
که  شهر  شورای  اعضای  سوی  از  ها  سخنرانی  این 

کاندیدای انتخابات پیشِ رو هستند، شائبه ای ایجاد 
کند و دیگر کاندیداها نسبت به این موضوع معترض 

شوند و پرونده تخلف انتخاباتی شکل بگیرد.
کلانترزاده با بیان این که بررسی ها نشان می دهد 
منع قانونی در این زمینه وجود ندارد یادآور شد: با این 
حال فرمانداری قم نیز به اعضای شورای اسلامی شهر 
که کاندیدای انتخابات هستند توصیه کرده تا با توجه 
به عدم شروع تبلیغات انتخاباتی در مراسم ها صحبتی 

نداشته باشند تا شائبه ای ایجاد نشود.
و اما نائب رئیس شورای اسلامی شهر قم نیز در این 
نشست با ابراز تأسف از طرح چنین مباحثی در جلسه 
شورا تأکید کرد: تردیدی نیست که جلسات، مراسم 
ها و شرکت در آن ها از سوی اعضای شورای اسلامی 

شهر، متن کار آن هاست و تعطیل بردار نیست.
حسن بختیاری افزود: اگر برخی بر این باورند که 
این مراسم ها و سخنرانی ها شائبه دارد، باید شوراهای 
اسلامی شهر را به مدت یک ماه تعطیل کنند تا هیچ 

شائبه ای ایجاد نشود.
وی با انتقاد از برخی استعلام های انجام شده در این 
موضوع از سوی مدیریت شهری اذعان کرد: قانون 
همه چیز را در این زمینه روشن کرده و پروتکل های 
انتخاباتی مشخص و معلوم است، بنابراین تردیدی 

نیست که افتتاح پروژه های شهری در راستای امید به 
مردم و نشان دادن تداوم فعالیت و خدمات رسانی در 

شهر است و منعی ندارد.
عنوان  به  نیز  زر  آتش  سیدمحمد  الاسلام  حجت 
عضو دیگر شورای اسلامی شهر در این باره گفت: 
اصل افتتاح پروژه ها در شرایط فعلی درست نیست و 
مدیریت شهری با توجه به رضایت نسبی مردم نیازی 

به این کارها ندارد.
وی اضافه کرد: اوضاع کنونی بسیار حساس و ایجاد 
کوچک ترین تنش ها حرام است، بویژه آن که برخی 
ممکن است صحبت های خود را با یک قصد و غرض 
خیر انجام دهند، اما برداشت دیگری از صحبت های 

آنان به عمل آید.
این عضو شورای اسلامی شهر همچنین بیان کرد: 
معاون سیاسی استاندار ممکن است درباره انعکاس 
مراسم ها و یا سخنرانی اعضای شورا، نظری را ابراز 
کرده باشد، اما باید گفت همه مسؤولان در این زمینه 
گیری  موضع  یک  بتوان  تا  دارند  همکفری  به  نیاز 

جمعی را بر مبنایی مشخص ارائه کرد.
ادامه مباحث مطرح شده پخش زنده  به  با توجه 
جلسه شورای اسلامی شهر قم برای دقایقی قطع 

شد.

درجلسه روز دوشنبه  شورای اسلامی شهر قم  چه گذشت ؟

از قطع پخش زنده تا اعتراض شورایی  ها به یک تصمیم 

رئیس شورای اسلامی شهر قم:

افتتاح پروژه های شهری به بعد 
انتخابات موکول شود

رئیس شورای اسلامی شهر مقدس قم گفت : اگرحساسیت هایی درزمینه 
زمان افتتاح پروژه های شهری  وجود دارد، ادامه افتتاح پروژه های آماده بهره 
برداری مدیریت شهری به بعد از برگزاری انتخابات موکول شود تا از هرگونه تصور 
سوء استفاده جلوگیری شود. عبدالله جلالی در نشست رسمی و علنی دیروز 
شورای اسلامی شهر با گرامیداشت یاد و خاطره شهدا، ایثارگران و جانبازان 
و همچنین سالروز فتح خرمشهر به عنوان روز مقاومت، ایثار و پیروزی بیان 
داشت: خوشبختانه بیش از یک ماه است که برنامه راهبردی ۵ ساله دوم و افق 
1404 شهرداری قم به شورای اسلامی شهر واصل شده، در دستور کمیسیون 
تلفیق قرار گرفته و هر هفته دو جلسه به این منظور برگزار می شود. وی افزود: 
بخش نخست این برنامه به آسیب شناسی برنامه ۵ ساله اول اختصاص دارد و 
مراحل نهایی خود را طی می کند. رئیس شورای اسلامی شهر قم در ادامه ابراز 
امیدواری کرد این برنامه قبل از پایان شورای شهر پنجم به سرانجام برسد تا فضا 
برای اجرای دقیق تر فعالیت ها در ۵ سال آینده مدیریت شهری و توسعه شهر 
فراهم شود. جلالی با بیان این که یکی از مسؤولیت های شورای اسلامی شهر، 
تفریغ بودجه مدیریت شهری است خاطر نشان کرد: شاید شورای اسلامی شهر 
قم نخستین شورا در کشور باشد که لایحه تفریغ بودجه 1399 شهرداری را در 
دستور کار قرار داده و در حال رسیدگی به آن پیش از موعد زمان بندی مقرر است 
که این امر نشان از ثبت و ضبط دقیق و به موقع أسناد مالی دارد. وی اضافه کرد: 
خوشبختانه امسال نخستین سالی است که قرارداد با حسابرسی مربوط به تفریغ 

بودجه 1399 پیش از موعد انجام شده و در حال پیگیری است.
ضرورت تلاش مدیریت شهری تا آخرین روز خدمت 

رئیس شورای اسلامی شهر قم همچنین به ضرورت تلاش مدیریت شهری تا 
آخرین روز خدمت توجه داد و گفت: ما باید تا آخرین روز خدمت تلاش کنیم و 
پاسخگو هم باشیم، چراکه مسؤولیت بدون پاسخگویی معنا ندارد. جلالی ادامه 
داد: مدیریت شهری قم بر این باور است که کار و تلاش برای خدمت رسانی به مردم 
و توسعه شهر تعطیل بردار نیست و باید این تلاش را ادامه داد، اما موجب تعجب 
است که برخی مسؤولان استان که إشرافی هم بر حیطه مسؤولیتشان ندارند، 
وارد حیطه کارهای دیگر می شوند و حتی به ظهور و بروز آرم شورای شهر هم ایراد 
می گیرند. وی افزود: به هر حال این نوع نگاه، خطایی بزرگ و نابخشودنی است 
و شورای اسلامی شهر از چنین تفکراتی نمی گذرد. رئیس شورای اسلامی شهر 
قم اضافه کرد: باید از این افراد پرسید چرا افتتاح پروژه ها برای دولت مهم است، 
اما همین امر برای مدیریت شهری مباح نیست، بنابراین اگر کارها و خدماتی انجام 
شده که مردم باید نتیجه اش را ببینند، حق مدیریت شهری آن است که نتیجه این 
اقدامات را به مردم عرضه کند. جلالی سپس پیشنهاد داد اگر همچنان حساسیت 
هایی در این زمینه وجود دارد، ادامه افتتاح پروژه های آماده بهره برداری مدیریت 
شهری به بعد از برگزاری انتخابات موکول شود تا از هرگونه تصور سوء استفاده 
جلوگیری شود، بویژه آن که مدیریت شهری معتقد به رعایت مقررات و قوانین در 

شرایط انتخابات و در چارچوب تعریف شده است.
 

رئیس اداره آموزش وپرورش استثنایی استان قم:

سنجش سلامت نوآموزان در ۱۵ پایگاه 
انجام می شود

سنجش  طرح  گفت:  قم  استان  استثنایی   آموزش وپرورش  اداره  رئیس 
رعایت  با  پایگاه  استان در 1۵  این  در  به دبستان  ورود  بدو  نوآموزان  سلامت 

دستورالعمل های بهداشتی انجام می شود. 
مهدی کوچکی افزود: هر ساله هم زمان با ثبت نام دانش آموزان کلاس اول، 
طرح سنجش سلامت جسمانی و آمادگی تحصیلی نوآموزان در پایگاه های 
سنجش ترتیب می یابد. وی اضافه کرد: در این طرح دانش آموزان غربالگری 
شده و مشکلات احتمالی آن ها از نظر بینایی، شنوایی و آمادگی تحصیلی که 
آگاه نیستند، شناسایی می شود و راهکارهایی برای حل  معمولا خانواده ها 
این مشکلات ارائه خواهد شد. وی ادامه داد: امسال نیز با رعایت پروتکل های 
بهداشتی این طرح در 1۵ پایگاه نواحی مختلف آموزش وپرورش شهر قم و دو 
پایگاه در شهرهای کهک و جعفریه اجرا می شود. کوچکی پیش بینی کرد: در 
سال جاری ۲۶ هزار نوآموز بدو ورود به دبستان در این استان سنجش سلامت 
شوند. وی با اشاره به روند ثبت نام و نوبت دهی سنجش، گفت: نیازی به مراجعه 
حضوری خانواده ها به پایگاه های سنجش نیست و خانواده ها باید باد در دست 
داشتن مدارک فرزندان، به مدارس مراجعه کنند تا مدرسه با انجام نوبت گیری، 
پایگاه، تاریخ و ساعت را به خانواده اعلام کند. وی خاطرنشان کرد: خانواده هایی 
که زمان خاصی را نمی توانند حضور داشته باشند، اعلام کنند تا در آن تاریخ 
نوبت گیری برایشان انجام نشود، زیرا هر نوبت گیری برای خانواده ها هزینه دارد.

برای  کرد:  توصیه  خانواده ها  به  قم  استثنایی  آموزش وپرورش  اداره  رئیس 
جلوگیری از ایجاد تراکم جمعیت، یک نفر همراه دانش آموز باشد، ماسک به 

همراه داشته باشند و راس ساعت مقرر در پایگاه حضور یابند.

شهردار قم :

پیام فتح خرمشهر همدلی و وحدت است 
شهردار قم با اشاره به این که پیام فتح خرمشهر همدلی و وحدت است گفت: 
افتتاح برخی پروژه ها در این ایام با هدف ایجاد شور و انگیزه بیشتر در مردم 
جهت حضور در پای صندوق های رأی برنامه ریزی شد که ظاهرا همین اقدام 
هم با حواشی همراه بوده است.  سید مرتضی سقائیان نژاد در نشست دیروز 
شورای اسلامی شهر با تبریک سالروز فتح خرمشهر به همه مردم و حماسه سازان 
این روز به برخی حواشی مطرح شده در این روزها پرداخت و گفت: مدیریت 
شهری در این روزها کوشید تا با افتتاح برخی پروژه های آماده بهره برداری، 
خوشحالی و خرسندی بیشتری در مردم ایجاد و آنان را به حضور پُرشورتر در پای 
صندوق های رأی تشویق کند. وی افزود: البته تردیدی نیست که استانداری قم 
هم به دنبال رعایت قانون و مقررات انتخابات است و از این رو اظهارنظری دالّ 
بر ضرورت عدم سخنرانی اعضای شورای شهر که کاندیدای انتخابات پیشِ رو 
هستند مطرح شده است. شهردار قم در ادامه پیام فتح خرمشهر را همدلی و 
وحدت خواند و و اظهار کرد: همه به دنبال آن هستیم تا قانون و مقررات اجرایی 
شده و  فیتیله اختلاف ها پایین کشیده شود. سقائیان نژاد در پایان سخنان خود 
خاطر نشان کرد: البته در چهارشنبه هفته جاری برنامه ای برای افتتاح برخی 
پروژه های شهری قم با حضور سردار صفوی تدارک دیده شده و دعوت های لازم 
انجام شده است، اما از مجموعه همکاران دست اندرکار می خواهم که درباره 
ادامه این برنامه ها بر اساس آخرین جمع بندی اقدام کنند تا إن شاء الله همه 

برنامه ها بدون حاشیه باشد و از هر سوء استفاده احتمالی جلوگیری شود.
 

مسئول حوزه نمایندگی ولی فقیه در سازمان جهاد کشاورزی قم: 

انتخابات پرشور آینده درخشانی برای 
کشور رقم خواهد زد

مسئول حوزه نمایندگی ولی فقیه در سازمان جهاد کشاورزی قم با اشاره به 
اهمیت حضور حداکثری در انتخابات، بیان کرد: انتخاب پرشور، آینده درخشان 

کشور و سعادت جامعه را رقم خواهد زد. 
حجت الاسلام و المسلمین علی ایمانی تبار ضمن تاکید بر این که در آستانه 
برگزاری انتخابات مهم و تاثیرگذاری در کشور هستیم، افزود: عقل حکم می کند 

که از این ظرفیت برای سرعت بخشیدن به مسیر پیشرفت کشور استفاده کینم.
وی با اشاره به این که بی تفاوتی در زندگی فردی و اجتماعی به صلاح نیست، 
ادامه داد: در همین رابطه بی تفاوت بودن نسبت به انتخابات که سرنوشت کشور 
را رقم می زند به طور حتم اشتباه است و همه باید از دستاوردهای نظام اسلامی 

که با خون شهدا به دست آمده است، مراقبت کنیم.

ایمن سادات موسوی نژاد: 

خاموشی در زمان اوج مصرف برق به گونه ای با زندگی مردم عجین شده به 
طوری که در روزهای گرم که استفاده از وسائل سرمایشی افزایش پیدا می کند 

این خاموشی ها نمود بیشتری دارد.
با توجه به اینکه زندگی امروز با تکنولوژی و برق گره خورده قطعی های بی برنامه 
برق ضررهایی برای مردم به همراه داشته و زندگی روزمره و اقتصاد کشور را فلج 

خواهد کرد.
آنچه کارشناسان به آن اذعان دارند در فصل سرما به دلیل افزایش مصرف گاز 
نیروگاه ها در تأمین برق با مشکل مواجه می شوند. در فصل گرما و تابستان نیز 
به دلیل استفاده از وسائل سرمایشی مصرف برق به اوج خود می رسد که برای 

بالانس بین عرضه و تولید ساعاتی برق قطع می شود.
برخی اوقات وزش طوفان و بارش باران شدید سبب بروز مشکلاتی در شبکه 
و تجهیزات برق می شود که این امر نیز خاموشی هایی را به همراه دارد بنابراین 

لازم است پیش بینی های لازم اندیشیده شود تا شاهد وقوع این موارد نباشیم.
عاملی که در روزهای اخیر قطعی بی برنامه برق را رقم زده گرمای بی سابقه و 

نا بهنگام برق و مصرف برق به دلیل استفاده از وسایل سرمایشی بوده است.
 ناراحتی مردم از قطعی بی برنامه برق

علیرضا جوادی، از شهروندان قمی ساکن در خیابان پردیسان می گوید: برق 
منزل ما در روزهای اخیر دو بار قطع شد که با توجه به اینکه بی برنامه و بدون 

اطلاع بود مشکلاتی ایجاد کرد.
وی خاطرنشان کرد: مادرم نوبت دکتر داشت و مریض احوال بود بنابراین 
مجبور شد به دلیل قطعی برق پله های پنج طبقه را بدون آسانسور و با سختی 

طی کند.
محمد ذاکری از شهروندان قمی دیگر می گوید: نبود اطلاع رسانی مناسب، 
مردم را کلافه می کند به طوری که بسیاری از برنامه ها که اکنون با برق و اینترنت 

صورت می گیرد؛ به هم می ریزد.
سعید عبادزاده یکی از اهالی مناطق مشمول قطعی برق با اشاره به خسارات 
ناشی از قطعی برق گفت: در اثر قطعی برق لب تابم دچار مشکل شد علاوه بر 
هزینه ای که برای تعمیر پرداخت کردم بسیاری از مطالبی که نیاز داشتم از بین 

رفت و مجبور به تهیه مجدد آنها شدم.
سینا پوراحمدی یکی از تولیدکنندگان واحدهای صنعتی خاطرنشان کرد: 
اعلام دیرهنگام قطعی برق سبب می شود برنامه در آن روز مقداری با بی نظمی 
همراه باشد که این امر علاوه بر نیروی انسانی، اقتصاد و صنعت را متأثر می کند.
مشاغل خرد نیز از قطعی بی برنامه برق متأثر می شوند به طوری روی فروش، 
تولید و ارائه خدمات آنها تأثیرگذار است و توقف کار تا زمان وصل مجدد برق را به 

همراه دارد که ضررهایی برای آنها رقم می زند.
مشکل قطعی برق از تولید است

سیدمحمد ارجمندزاده، مدیر امور دیسپاچینگ و فوریت های برق شرکت 
توزیع نیروی برق استان قم با اشاره به قطعی های برق گفت: مشکل برق از 
توزیع نیست بلکه در زمینه تولید برق دچار مشکل هستیم و علت را نمی دانیم 
چیست. وی با اشاره به بحث رشد بار گفت: ۵4 هزار مگاوات مصرف دیروز در 
تاریخ خرداد ماه کشور بی سابقه بود در حالی که اوج مصرف را هر سال در تیر 
ماه شاهد بودیم که بالاترین مصرف ۵8 هزار مگاوات در سطح کشور بوده است.
مدیر امور دیسپاچینگ و فوریت های برق شرکت توزیع نیروی برق استان قم 
خاطرنشان کرد: رشد مصرف بی سابقه یکی از عوامل قطعی برق است ولی به 
طور طبیعی علت قطعی در حوزه شرکت های توزیع نیست و باید از طریق توانیر 
و وزارت نیرو پیگیری شود که سمت تولید چه اتفاقی افتاده که پاسخگوی نیاز 

مصرف نیست.
وی با بیان اینکه بین تولید و مصرف برق باید تعادل ایجاد شود، گفت: بر 
اساس تعادل تولید و مصرف فرکانس شکل می گیرد. اگر نتوانیم تعادل را برقرار 

کنیم فرکانس تا اندازه ای کاهش پیدا می کند که سبب خاموشی می شود.
ارجمندزاده خاطرنشان کرد: هر زمان تعادل بین تولید و مصرف به هم بریزد 
باید بارهای مصرف را کاهش دهیم تا این تعادل برقرار شود بنابراین تلاش 
می شود حجم خاموشی از سه هفته گذشته بر اساس برنامه ریزی باشد و بلوک 

بندی زمانی و مکانی در زمینه قطعی برق صورت گیرد.
وی خاطرنشان کرد: حجم مصرف برق اول خرداد نسبت به آنچه پیش بینی 
می شد بیشتر بود که سبب بی برنامگی قطعی برق شد بنابراین تلاش می شود 

که این رویه اصلاح  شود و اطلاع رسانی صحیح صورت گیرد.
 اختلال در نرم افزار برق به دلیل افزایش درخواست ها

مدیر امور دیسپاچینگ و فوریت های برق شرکت توزیع نیروی برق استان قم 
خاطرنشان کرد: اطلاع رسانی مشترکان حساس صنعتی و کشاورزی در تعامل 
با شرکت شهرک ها انجام شده و علاوه بر آن به یک سری مشترکان حساس از 

طریق پیامک در حال اطلاع رسانی هستیم تا مشکلی ایجاد نشود.

وی تصریح کرد: زمستان ابتدای صبح یعنی پیش از شروع ساعت کاری و 
خاموشی ها کل برنامه بارگذاری می شد و تا انتهای شب برنامه مشخص بود.

ارجمندزاده با اشاره به رأیزنی به منظور مشخص شدن ظرفیت های توزیع برق 
گفت: امکان اطلاع رسانی یک هفته یا یک ماه قبل وجود ندارد ولی ابتدای 
صبح کل خاموشی های همان روز بارگذاری می شود و از طریق اپلیکیشن قابل 

رصد است.
وی با بیان اینکه اپلیکیشن برق من در دسترس ترین منبع اطلاع رسانی قطع 
برق است که روز گذشته به دلیل حجم زیاد درخواست به سرور دچار اختلال 
شد، گفت: مشترکان در صورتی که این اپلیکیشن در دسترس نبود از طریق 

پورتال شرکت توزیع امکان مشاهده خاموشی ها را دارند.
وی خاطرنشان کرد: اکنون یک سری مشترکان هیچ ضرورتی به مصرف برق 
در آنها نیست ولی متأسفانه مصرف برق دارند. اولویت برق صنعت، بخش مولد، 

بیمارستان ها و صنایع هستند که تلاش می شود خاموشی نداشته باشند.
مدیر روابط عمومی شرکت توزیع نیروی برق استان قم:

عبور از پیک مصرف برق باعث خاموشی  شده است
مدیر روابط عمومی شرکت توزیع نیروی برق استان قم نیز گفت: عبور از 
پیک مصرفی برق که از سوی شرکت توانیر اعلام شده، در روزهای اخیر باعث 

خاموشی های گسترده در این استان شده است. 
سهیل کیانی پور افزود: چهار عامل اصلی باعث به هم خوردن طراز تولید و 
مصرف برق در کشور شده و در شرایط کنونی شاهد عدم تعادل حدود پنج هزار 

مگاوات انرژی برق در کشور هستیم.
وی اضافه کرد: خشک سالی و غیرممکن شدن استفاده از برخی نیروگاه های 
برق آبی، افزایش دما و افزایش بیش از ۲0 درصدی مصرف برق نسبت به پارسال، 
ورود زودهنگام چاه های آب کشاورزی و استخراج رمزارزها از مهم ترین دلایل این 

مساله است که باعث پیشی گرفتن مصرف برق از تولید آن شده است.
وی ادامه داد: بر این اساس، شرکت توزیع نیروی برق کشور برای هر استان 
سقف مصرفی در نظر گرفته و لزوم رعایت این سقف، باعث افزایش خاموشی ها 

شده است.
کیانی پور بیان کرد: با تلاش همه عوامل شرکت برق استان قصد داریم برنامه 
مدونی برای خاموشی ها داشته باشیم تا شهروندان به ویژه برای دانش آموزان و 
دانشجویانی که روزهای امتحانات را می گذرانند، با سختی کمتری مواجه شوند.
وی خاطرنشان کرد: از خانواده ها تقاضا داریم با نصب برنامه »برق من« و 
اطلاع از خاموشی ها، زمان و شارژ تلفن همراه خود را مدیریت نمایند تا به دانش 

آموزان و دانشجویان آسیب کمتری وارد شود.
تاکید بر رعایت الگوی مصرف برق از سوی شهروندان 

وی همچنین با تاکید بر رعایت الگوی مصرف برق از سوی شهروندان، ابراز 
امیدواری کرد: با همکاری و همراهی مردم بتوانیم از این روزهای سخت عبور 

کنیم.
مدیر روابط عمومی شرکت توزیع نیروی برق قم افزود: شهروندان از روشن 
کردن وسایل برقی بلافاصله پس از وصل شدن برق خودداری نمایند و زمانی 
که برق قطع می شود نیز بلافاصله وسایل را از برق جدا کنند تا آسیب کمتری 

به لوازم وارد شود.
به گفته وی، مشترکان استان قم می توانند با نصب برنامه موبایلی »برق من« 
از خاموشی های  توزیع برق  از خدمات غیرحضوری شرکت   ضمن استفاده 

اضطراری و یا تعمیراتی محل مورد نظر خود اطلاع یابند.
مراکز بدون اولویت و تعطیل هنوز برق مصرف می کنند

مدیر امور دیسپاچینگ و فوریت های برق شرکت توزیع نیروی برق استان قم 
عنوان کرد: به عنوان مثال برخی مراکز تعطیل است ولی به واسطه رایگان بودن 
بحث برق مصرف بی رویه دارند. باید مطالبه وجود داشته باشد که چه ضرورتی 
وجود دارد که اماکنی که با ۵0 درصد ظرفیت کار می کند همان مصرف پیشین 

را داشته باشد.
وی با بیان اینکه بسیاری از ادارات دارای سرمایش مرکزی هستند، گفت: 
حتی زمانی که پس از تعطیلی ادارات مراجعه کردیم، دستگاه سرمایش روشن 
بود. با استفاده از یک سری اقدامات می توان این بحران را به حداقل رساند و از 
عبور کرد. ارجمندزاده معتقد است: با توجه به رشد مصرف و مشترکانی که هر 
سال افزوده می شوند باید برنامه ریزی کنیم که نیروگاه اضافه شود البته پروسه ای 
زمان بر است ولی باید به فکر باشیم که این مشکل برای سال آینده وجود نداشته 

باشد.
وی خاطرنشان کرد: بر اساس برنامه ششم توسعه بنا بوده ۵ هزار مگاوات 
نیروگاه تجدید پذیر در مدار قرار گیرد ولی اکنون هزار و ۲00 مگاوات نیروگاه 
تجدید پذیر وجود دارد که با هدف موجود در برنامه ششم فاصله زیادی وجود 

دارد.
مدیر امور دیسپاچینگ و فوریت های برق شرکت توزیع نیروی برق استان قم 
معتقد است: ظرفیت خوبی در کشور در بحث انرژی خورشیدی وجود دارد 

بنابراین امکان استفاده از این انرژی برای تولید برق وجود دارد.
وی یادآور شد: در زمینه انرژی بادی نیز ظرفیت وجود دارد که باید برای 
استفاده از این انرژی برنامه ریزی داشته باشیم و بتوانیم نیاز مصرف را تأمین 

کنیم.
آسیب دیدن وسایل برقی، نبود امکان استفاده از وسایل برقی و دستگاه های 
پزشکی در منزل به ویژه بیماران کرونایی که تجهیزات برقی پزشکی نیاز دارند از 

دیگر آسیب هایی است که قطعی برق را به همراه دارد.
انتظار است ادارات و دستگاه های دارای مصرف غیر ضروری مصرف خود را 
کاهش دهند تا مراکز اولویت دار صنعتی و بیمارستان ها که خسارات بیشتری 
متحمل می شوند کمتر دچار قطعی برق شوند و لازم است مصرف برق حتی به 
اندازه خرد کاهش داده شود زیرا همین اندازه نیز در صورت رعایت همگانی تأثیر 

فراوانی در کاهش خاموشی ها دارد.
البته این امر مسؤولیت را از روی دوش تأمین کنندگان برق برنمی دارد و با توجه 
به شیوع بیماری کرونا و فصل گرما لازم است تمهیداتی اندیشیده شود تا از 

آسیب های این امر جلوگیری شود.

بار روانی و اقتصادی قطعی برق روی دوش مردم؛

قطعی برق مهمانی ناخوانده 
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یک کارشناس بازار سرمایه به عوامل تاثیرگذار در بهبود روند معاملات بورس 
اشاره کرد و اظهار داشت: نرخ بهره بالای بانکی، بی ثباتی نرخ ارز، قیمت گذاری 
دستوری و انتخابات ریاست جمهوری از جمله عوامل هستند که با تعیین تکلیف 

آنها روند بازار رو به بهبود می رود. 
»همایون دارابی« با تاکید بر اینکه بازار سرمایه همیشه با چنین روند و روالی 
همراه بوده است، افزود: زمانی که بازار با صعودی غافلگیرکننده همراه می شود 

و قیمت سهام رشد عجیبی را تجربه می کند در زمان ریزش  به دلیل وجود دامنه 
نوسان، حجم مبنا و تاثیر شدید متغیرهای اقتصاد کلان بر بازار روند نزولی 

شاخص بورس هم فرسایشی می شود.
وی با بیان اینکه مقایسه روند بازار در طول سالیان گذشته نشان دهنده وجود 
دوران رکود و رونقی مستقل در بازار است، گفت: بازار سهام در مقطعی از سال ٩٢ 
رشد زیادی را تجربه کرد اما از بهمن ماه وارد دوران رکود و ریزش شد و برای مدتی 

حدود چهار سال در این روند باقی ماند اما از سال ٩٦ تا ٩٨ با نوسان همراه شد 
و در نهایت در سال ٩٩ به دوران رونق بازگشت و رشد چشمگیری  را تجربه کرد.

بازار صبوری کرد و  باید در  اینکه اکنون  با بیان  بازار سرمایه  این کارشناس 
منتظر ماند تا چهار مساله نرخ ارز، نرخ بهره بانکی، قیمت گذاری دستوری و 
انتخابات ریاست جمهوری تعیین تکلیف شوند، اظهار داشت: بعد از انتخاب 
رییس جمهوری جدید، سیاست هایی که قرار است در بازار به کار گرفته شود 
مورد ارزیابی قرار می گیرند و دوباره شاهد ورود سهامداران و  سرمایه آنها به بازار 

خواهیم بود.
وی با اشاره به اینکه روندی که اکنون بازار در پیش گرفته است موقتی است 
زیرا گزارش ١٢ ماهه شرکت ها مطلوب بوده است، گفت: اکنون مشکل فعلی 
بازار فقط مربوط به کمبود نقدینگی است، زمان ورود دوباره نقدینگی به این بازار 
در هاله ای از ابهام قرار دارد، با توجه به اینکه شاهد خروج سهامداران و نقدینگی  
آنها از این بازار هستیم؛ بنابراین باید منتظر ماند تا تکلیف چهار ابهام مطرح شده 

در بازار مشخص شود.
وی به واریز نقدینگی از سوی بانک مرکزی به صندوق تثبیت بازار سرمایه اشاره 
کرد و افزود: مبلغی که وارد صندوق تثبیت بازار سرمایه شده است عدد خوبی بود 
اما با توجه به سپرده گذاری سالانه یک درصد از منابع ورودی صندوق توسعه ملی 

به صندوق تثبیت بازار سرمایه راه زیادی باقی است.
به گفته دارابی، بازار اکنون از کمبود نقدینگی رنج می برد و ورود ٢٠٠ میلیون 

دلار می تواند روند بازار را تغییر دهد و اثر مثبتی را بر آن داشته باشد.
این کارشناس بازار سرمایه با بیان اینکه سهامداران نباید در انتظار این باشند تا با 
کوچکترین کمکی به بازار، مسیر معاملات تغییر و شاخص بورس سبزپوش شود، 
گفت: در طول یک روز معاملاتی، شاهد بوده ایم که حقیقی ها رقمی معادل 
٢٢٠ میلیارد تومان سرمایه از بازار خارج کردند، رقمی مانند یک هزار میلیارد 
تومان که وارد بازار شد فقط معادل پنج روز خروج سرمایه حقیقی ها از بازار است؛ 

بنابراین رقم چندان قابل توجهی وارد بازار نشده است.
وی به عوامل تاثیرگذار در بهبود روند معاملات بورس اشاره کرد و اظهار داشت: 
نرخ بهره بالای بانکی باعث ایجاد رکود در همه بازارها به ویژه تولید شده است، 
نمی دهد،  به سهامداران  را  اجازه تصمیم گیری صحیح  که  ارز  نرخ  بی ثباتی 
قیمت گذاری دستوری و انتخابات ریاست جمهوری که سبب تغییر همه مدیران 

می شود و با گذر از این دوران بازار دوباره به روند صعودی خود باز می گردد. 
لازم به ذکراست ، شاخص کل در بازار بورس روز )یکشنبه، دوم خرداد  ماه( ۲0 
هزار و 4۲1 واحد افت داشت که در نهایت این شاخص به رقم یک میلیون و 10۷ 

هزار واحد رسید.

یک کارشناس بازار سرمایه اعلام کرد:

راه های بهبود معاملات بورس کدامند؟

 هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان 
پرونده تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح 

ذیل تأیید نموده اند.
1- رای شماره 1399۶033000101۵0۵۲ مربوط به پرونده کلاسه 1399114430001001۷8۵ مربوط 
به اسداله اکبری فرزند علی در دو دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 1۶0/۷۵ 
مترمربع پلاک شماره 10914 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی به شماره 

۷۶840 مورخ 13۷8/0۵/31 دفترخانه 1۶ قم)م الف 9۷9۵(
 1399114430001001۷8۷ کلاسه  پرونده  به  مربوط   1399۶033000101۵0۵4 شماره  رای   -۲
مربوط به فرزانه سیار فرزند رضا در دو دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 
1۶0/۷۵مترمربع پلاک شماره 10914اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی 

به شماره 11۷44۷ مورخ 1399/0۲/13دفترخانه ۲ قم)م الف 9۷9۶(
3-رای شماره 1399۶033000101۵0۵3 مربوط به پرونده کلاسه 1399114430001001۷8۶ مربوط 
به علیرضا عامریان فرزند عباس در دو دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 
1۶0/۷۵ مترمربع پلاک شماره 10914اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی 

به شماره ۲89۵۶ مورخ 94/04/۲۲ دفترخانه 4۲ قم)م الف 9۷9۷(
 13991144300010019۲0 کلاسه  پرونده  به  مربوط   1399۶033000101۶0۲3 شماره  رای   -4
به مساحت 101/93مترمربع پلاک  باب ساختمان  اکبر در ششدانگ یک  فرزند  فریادپور  به سارا  مربوط 
شماره 818۲اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر 

الکترونیکی 139۵۲033000101۶144 و 139۵۲033000101۶14۷)م الف 9۷98(
۵- رای شماره 1399۶033000101۵۲۷۷ مربوط به پرونده کلاسه 1399114430001001۶8۲ مربوط 
به سید محمد سید ابوترابی فرزند آقا رحیم در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۲8/3۷مترمربع پلاک 
شماره 19فرعی از 11۶34اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری 

مع الواسطه از اسماعیل خلیلی قمی صادره در دفتر 1۶ صفحه 34۶)م الف 9۷99(
۶-رای شماره 1399۶033000101۵1۶۶ مربوط به پرونده کلاسه 1399114430001001048 مربوط 
به سیدجواد حسینی جمکرانی فرزند سیدعبداله در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 88/۵0مترمربع 
پلاک شماره 1/140اصلی واقع در قم بخش 4 حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع 

الواسطه از محمد طوطی صادره در دفتر 8 صفحه ۵89)م الف 9803(

۷-رای شماره 1399۶033000101490۲ مربوط به پرونده کلاسه 1399114430001001۷۷9 مربوط 
به سید مجتبی بهاءالدینی فرزند سیدمصطفی در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 300مترمربع پلاک 
باقیمانده 11۲۲9اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی به شماره 49۵3 مورخ 

139۲/0۲/۲۵ دفترخانه ۷۵ قم)م الف 9804(
 1399114430001001931 کلاسه  پرونده  به  مربوط   1400۶0330001000100 شماره  8-رای 
مربوط به غلامرضا رامک فرزند مرتضی در ششدانگ یک باب کارگاه به مساحت 3۵9/1۵مترمربع پلاک 
شماره 1048۷اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی به شماره 19۷۷9 مورخ 

۵4/09/۲۵ دفترخانه 1۶ قم )م الف 98۲۵(
 1399114430001001۲81 کلاسه  پرونده  به  مربوط   1399۶033000101۵۲۷1 شماره  9-رای 
مربوط به شادی مالکی فرزند کرم در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 83/۲۶مترمربع پلاک شماره 
9440/۵۵اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از 

علی کرمانی حصارشنه صادره در دفتر ۷9 صفحه ۲4۷)م الف 98۲۶(
10-رای شماره 1399۶033000101۵88۵ مربوط به پرونده کلاسه 1399114430001001۵۶9 مربوط 
به سید علی اکبر برقعی فرزند سید محمود در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۲33/۲۷مترمربع پلاک 
شماره 11۵۶۲اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی شماره 11۷08۲ مورخ 

93/۶/13 دفترخانه ۵ قم)م الف 98۲۷(
11-رای شماره 1399۶033000101۵۲98 مربوط به پرونده کلاسه 1399114430001001001 مربوط 
به حسین بابازاده حبشی فرزند ولی در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 99/4۲مترمربع پلاک شماره 
باقیمانده  1/۶۶9 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع 

الواسطه از جلیل صادقی صادره در دفتر ۷ صفحه ۲01)م الف 98۲8(
 1399114430001001۶0۶ کلاسه  پرونده  به  مربوط   1399۶033000101۵88۲ شماره  1۲-رای 
مربوط به زهرا تکیه یان فرزند محمد در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 81مترمربع پلاک شماره 
10448اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از 

غلامعلی حاجی رئیسی ابراهیمی احدی از وراث حسن حاجی رئیسی ابراهیمی )م الف 98۲9(
 139811443000۲0004۵4 کلاسه  پرونده  به  مربوط   1399۶0330001009984 شماره  13-رای 
مربوط به طاهره محمدزاده فرزند علیرضا در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۵1مترمربع پلاک 
شماره 104۲۶اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی شماره 1۶۷4 مورخ 

1390/04/۲8 دفترخانه 8۶ قم )م الف 9830(
 13991144300010018۷۷ کلاسه  پرونده  به  مربوط   1399۶033000101۵89۵ شماره  14-رای 
مربوط به کریم زارعی فرزند رضا در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۷1/۲۵مترمربع پلاک شماره 
10934/3۵9اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی 800۲۶ مورخ 80/۷/1۷ 

دفتر 1۷قم )م الف 9898(
 1399114430001001۶41 کلاسه  پرونده  به  مربوط   1399۶033000101۵804 شماره  1۵-رای 
مربوط به منصوره رضویان فرزند محمدرضا در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 19۶مترمربع پلاک 
شماره 10۲۷۵اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر 

434 صفحه ۲9۲ به موجب سند قطعی 14333 مورخ 8۶/03/13 دفترخانه ۲۷ قم)م الف 9899(
 13991144300010000۲۶ کلاسه  پرونده  به  مربوط   1399۶033000101۵1۲۶ شماره  1۶-رای 
مربوط به محمود افشاری فرزند یحیی در پنج دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 
184/۵مترمربع پلاک شماره 10۶۲۵اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی 

شماره 3۲۵۵4 مورخ ۷۲/1۲/۲۶ دفترخانه ۲1 قم )م الف 9900(
 13991144300010000۲۷ کلاسه  پرونده  به  مربوط   1399۶033000101۵1۲۷ شماره  1۷-رای 
مربوط به سمانه افشاری فرزند محمود در یک دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 
184/۵مترمربع پلاک شماره 10۶۲۵اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی 

شماره 1943۲1 مورخ 1399/01/۲0دفترخانه 3 قم )م الف 9901(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی 
صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله 1۵ روز آگهی تا چنانچه 
اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره 
ثبت اسناد منطقه یک قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه 
مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است 

که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
)ایمان و جهان صنعت(
تاریخ انتشار نوبت اول:۱۴۰۰/۰۲/۱9
تاریخ انتشارنوبت دوم: ۰۴ /۱۴۰۰/۰۳
داود فهیمی نیک- رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده 
های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح 

ذیل تأیید نموده اند
1-رأی شماره 1399۶033000۲0۲۲04۶ مربوط به پرونده کلاسه 139911443000۲0003۵1 مربوط 
به علی هنرمند فرزند حسینعلی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
1۲0مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲300اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی 

و خریداری مع الواسطه از محمد مطلب صفحه ۵44 و ۵4۷ دفتر 30۶)م الف9800(
۲-رأی شماره 1399۶033000۲019۷94 مربوط به پرونده کلاسه 139811443000۲00۲۶81 مربوط 
به مهدی فضلی فرزند فضل علی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
۷8/۵3مترمربع پلاک شماره ۷ فرعی از ۲3۲9اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت 

متقاضی طی سند قطعی شماره 30۵13 مورخ 9۶/11/1۲ دفترخانه ۵4 قم)م الف9801(
3-رأی شماره 1399۶033000۲0۲0۲1۷ مربوط به پرونده کلاسه 139811443000۲00۲۲۷0 مربوط 
به منصور عابدینی فرزند خانحسین درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت  
138/90مترمربع پلاک شماره فرعی از 19۵۲ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت 

متقاضی طی سند قطعی شماره 88۵۵۶ مورخ 83/4/3 دفترخانه 1۲ قم)م الف980۲(
 -4رأی شماره 1400۶033000۲001833 مربوط به پرونده کلاسه 139811443000۲001۵93 مربوط 
به محبوبه طالبی اسفندارانی فرزند روح الله درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت 11۵/3۵مترمربع پلاک شماره فرعی از 1908/1۷/38اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره 
دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از خانم سلطان محمودی طی سند قطعی شماره ۲8۷۶ مورخ 

4۷/۶/۲1 دفترخانه 18 قم)م الف980۵(
۵-رأی شماره 1399۶033000۲0۲1۲03 مربوط به پرونده کلاسه 139811443000۲00۲۲80 مربوط 
به نادر عابری پروین فرزند عبدالحسین درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
1۲0مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲180 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی 

طی سند قطعی صفحه 1۷4 دفتر ۵۲۵)م الف980۶(
 139811443000۲00۲001 کلاسه  پرونده  به  مربوط   1400۶033000۲00۲0۲1 شماره  ۶-رأی 
مربوط به زهرا شمسی فرزند امامقلی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
10۵/۶4مترمربع پلاک شماره فرعی ۲۵۲۷مکرر اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت 

متقاضی طی سند قطعی شماره 3۶۷8۷ مورخ 98/3/19 دفترخانه ۷1 قم)م الف98۲4(

۷-رأی شماره 1400۶033000۲00138۵ مربوط به پرونده کلاسه 139811443000۲0013۲8 مربوط 
به حلیمه محمودی فرزند هاشم درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
۵۶مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲۶0۵/10۷اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه 

عادی و خریداری مع الواسطه از محمدرضا عزتی صفحه 4۷0 دفتر ۲۲3)م الف989۷(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی 
صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله 1۵ روز آگهی تا چنانچه 
اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره 
ثبت اسناد منطقه ی دو قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه 
مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است 

که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود. 
)ایمان و جهان صنعت(
تاریخ انتشار نوبت اول:۱۴۰۰/۰۲/۱9 
تاریخ انتشارنوبت دوم:۱۴۰۰/۰۳/۰۴
عباس پورحسنی حجت آبادی - رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

مدیر عامل توانیر :

شرایط بحرانی مصرف برق تا یک ماه آینده 
ادامه دارد 

مدیر عامل توانیر گفت: امسال به ویژه در یک ماه آینده، شرایط بحرانی داریم، به 
همین علت به نیروگاه ها فشار آوردیم تا زودتر به مدار تولید برگردند و با تولید رمزارزها 

هم برخورد جدی می کنیم. 
محمد حسن متولی زاده در یک برنامه تلویزیونی گفت: امسال  رشد انرژی مصرفی 
برای استخراج هر واحد رمزارز, چندین برابر شده است و بر اساس برآوردها؛ حدود 

۲000 مگاوات از برق کشورمان برای تولید رمزارز مصرف می شود.
مدیر عامل توانیر افزود: ۲000 مگاوات معادل مصرف دو میلیون خانوار یا معادل بیش 
از مصرف هفت استان کشور و یا معادل 30 درصد مصرف تهران است. وی ادامه داد: 
از همه کمک خواستیم تا در این زمینه به ما کمک کنند و از مردم خواستیم اگر مطلع 

شدند جایی در حال تولید غیرقانونی رمزارز است اطلاع دهند و پاداش دریافت کنند.
اگر منابع مالی وجود داشته باشد، تولید برق افزایش می یابد

متولی زاده با بیان اینکه به همکارانمان که برای جمع آوری رمزارزها رفتند تیراندازی 
شد, افزود: از دستگاه های امنیتی و قضایی کمک خواستیم.

مدیرعامل توانیر گفت: از نظر توان تولید و ساخت تجهیزات تولید برق هیچ مشکلی 
نداریم و سازنده و پیمانکاران بسیار قوی داریم و اگر منابع مالی وجود داشته باشد، تولید 
برق افزایش می یابد. متولی زاده با بیان اینکه با اقدامات و راه های ساده می توانیم 
بسیاری از مشکلات را حل کنیم, افزود: اگر کولرهای گازی اسقاطی را که هر کدام 
معادل دو خودروی فرسوده، سوخت مصرف می کنند با یک کولر استاندارد، تعویض 
کنیم, در مصرف برق، ۶000 مگاوات صرفه جویی انجام می شود و همین کار اگر برای 
کولرهای آبی هم انجام شود بیش از 4000 مگاوات دیگر هم صرفه جویی می شود و 
اگر بخاری های دودکش دار مردم هم اصلاح شود، روزی ۲00 میلیون مترمکعب در 
مصرف سوخت, صرفه جویی می شود. متولی زاده افزود: اگر مردم در مصرف برق, 

کمی صرفه جویی کنند به خاموشی نیازی نخواهیم داشت.
مردم کمی صرفه جویی کنند به خاموشی نیازی نخواهیم داشت

مدیرعامل توانیر با اشاره به این که ارزان ترین برق دنیا را داریم گفت: هزینه ای که 
افراد سیگاری بابت سیگار در ایران پرداخت می کنند پنج برابر هزینه ای است که همه 
مردم ایران برای مصرف برق خانه هایشان پرداخت می کنند. محمدحسن متولی 
زاده انعطاف پذیری در مصرف برق و داشتن ذخیره کافی برای شرایط اضطرار را از 
راهکارهای حل مشکل کمبود برق بیان و اضافه کرد: تحقق ذخیره کافی به سرمایه 
گذاری های فراوان نیاز دارد و انعطاف پذیری در مصرف تا کنون در سیاست های وزارت 
نیرو اعمال شده است. وی ادامه داد: در سال های اخیر, سیاست های تشویقی برای 
مشترکان داشتیم که اگر در شرایط خاص, مصرف را کاهش دهند تشویق می شوند. 
متولی زاده افزود: در زمستان, مصرف گاز کشور 8۵0 میلیون مترمکعب در روز است 
که بیش از ۶۵0 میلیون مترمکعب آن در بخش خانگی و تجاری مصرف می شود و 
در نتیجه سوخت گاز طبیعی تحویلی به نیروگاه ها کاهش می یابد و الزاماً باید سوخت 

مایع مصرف کنند.
  

در سال 99؛

صادرات بخش کشاورزی ۲۶ درصد افزایش یافت 
یک مقام مسئول گفت: صادرات بخش کشاورزی در سال 99 به لحاظ وزنی ۲۶ 

درصد و ارزشی 14 درصد نسبت به سال 98 افزایش نشان می دهد.
سرپرست دفتر صادرات معاونت توسعه بازرگانی با بیان اینکه صادرات بخش کشاورزی 
در سال 99 به لحاظ وزنی ۲۶ درصد و ارزشی 14 درصد نسبت به سال 98 افزایش نشان 
می دهد، افزود: سال گذشته 8.8 میلیون تن محصولات کشاورزی و صنایع تبدیلی و 
غذایی به ارزش ۶.۵ میلیارد دلار از کشور صادر شد. مسعود بصیری میزان صادرات 
بخش کشاورزی در سال 98 را ۷ میلیون تن و به ارزش ۵.۷ میلیارد دلار عنوان کرد. 
وی با بیان اینکه تولیدات کشاورزی باید صادرات محور شود، اظهار داشت: صادرات 
کالاهای کشاورزی به میزان زیادی با تنظیم بازار داخلی کالاها گره خورده و در نتیجه 
به رغم برنامه ها، قابلیت ها و مزیت های صادراتی در بخش کشاورزی، بیشتر به سفره 
خانوارها و بازار داخلی از نظر تأمین کالا، کمیت مناسب و قیمت تمرکز شده و اگر 
تأمین کالا در بازار داخلی مناسب بود شاید فکری برای صادرات محصولات کشاورزی 
و حمایت از آن می شود. وی درباره خشکسالی و تأثیر کمبود آب بر صادرات محصولات 
کشاورزی اذعان داشت: ایران در اقلیم خشک و نیمه خشک قرار گرفته و از نظر بارش 
با مشکل مواجه است، اما با روش های علمی و تکنولوژی های نوین می توان کشاورزان را 

به نحوی هدایت کرد که بهره وری تولید با آب کمتر داشته باشند.

آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی

آگهی ماده سه قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی

معاون اول رییس جمهوری با تاکید بر اینکه سرمایه گذاری 
در صنعت برق یک نیاز ضروری برای کشور است، گفت: 
خاموشی های چند روز اخیر یک هشدار بود تا با برنامه ریزی 
برای  را  خصوصی  بخش  انگیزه  لازم،  تدابیر  اتخاذ  و 

سرمایه گذاری در این بخش افزایش دهیم. 
روز  که  اقتصاد  شورای  جلسه  در  جهانگیری  اسحاق 
دوشنبه به ریاست وی برگزار شد،  با اشاره به گزارش وزارت 
نیرو درخصوص سرمایه گذاری در نیروگاه های برق آبی، بر 
لزوم حمایت از سرمایه گذاری در صنعت برق کشور تاکید 
کرد و گفت: سرمایه گذاری در صنعت برق یک نیاز ضروری 
برای کشور است.  خاموشی های چند روز اخیر در واقع یک 
هشدار بود تا با برنامه ریزی و اتخاذ تدابیر لازم، انگیزه بخش 
افزایش  بخش  این  در  سرمایه گذاری  برای  را  خصوصی 

دهیم.
معاون اول رییس جمهوری با اشاره به درخواست وزارت 

علوم، تحقیقات و فناوری مبنی بر استفاده از فاینانس برای 
خرید تجهیزات آزمایشگاهی برخی دانشگاه های کشور، 
اظهار کرد: لازم است با سرمایه گذاری و برنامه ریزی دقیق 
به دنبال نوسازی و خرید تجهیزات آزمایشگاهی دانشگاه ها 
باشیم تا از فرسودگی تجهیزات دانشگاه ها جلوگیری شود.

جهانگیری با اشاره به پیش بینی های برای رفع تحریم ها 
در آینده نزدیک اظهار امیدواری کرد با لغو تحریم ها، فضایی 
تجهیزات  و  دانشگاه ها  وضعیت  تا  شود  ایجاد  مناسب 

آزمایشگاهی مراکز آموزشی ارتقا پیدا کند.
در این جلسه که وزیران امور اقتصادی و دارایی، نیرو، 
نفت، صنعت، معدن و تجارت، علوم، تحقیقات و فناوری و 
معاون علمی و فناوری رییس جمهوری نیز حضور داشتند، 
درخواست های برخی دستگاه های اجرایی مورد بحث و 

بررسی قرار گرفت.
در این نشست درخواست وزارت راه و شهرسازی مبنی بر 

اصلاح مصوبه سال 1393 شورای اقتصاد موضوع استفاده 
از تسهیلات مالی خارجی به منظور تدارک 1۵0 تن ریل، 

مورد بحث و تبادل نظر قرار گرفت و به تصویب رسید.
اصلاح  درخصوص  کشور  وزارت  درخواست  همچنین 
مالی  تسهیلات  بازپرداخت  و  دریافت  زمانبندی  جدول 
خارجی طرح تامین و ساخت ۶30 دستگاه واگن برای مترو 
تهران نیز در این جلسه مورد بررسی قرار گرفت و تصویب 

شد.
اصلاح بندهایی از مصوبه سال 1398 شورای اقتصاد 
فرسوده  گازی  کولر  میلیون  طرح جایگزینی 1  موضوع 
اصلاح  نیز  و  کشور  در  بالا  راندمان  گازی  کولرهای  با 
دستورالعمل نرخ خرید تضمینی برق به منظور ایجاد امکان 
حمایت از سرمایه گذاری در نیروگاه های برق آبی از جمله 
درخواست های مطرح شده وزارت نیرو در این جلسه بود که 

به تصویب رسید.

معاون اول رییس جمهوری :

سرمایه گذاری در صنعت برق یک نیاز ضروری برای کشور است 
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معاون وزیر ورزش و جوانان گفت: با توجه به شرایطی که برای خلیل زاده به 
وجود آمده هیات مدیره باشگاه طی یکی دو روز آینده باید یک نفر دیگر از اعضا را 

به عنوان صاحب امضاء معرفی کند. 
 مهدی علی نژاد در مورد اینکه رئیس هیات مدیره استقلال در باشگاه حضور 
ندارد اظهار داشت: طبق اساسنامه باشگاه استقلال یکی از صاحبان امضاء 
رئیس هیات مدیره یا یکی از اعضای هیات مدیره است. حالا با توجه به شرایطی 
که برای خلیل زاده به وجود آمده هیات مدیره باشگاه طی یکی دو روز آینده باید 
یک نفر دیگر از اعضا را به عنوان صاحب امضاء معرفی کند.  طبق اساسنامه 
الزامی برای اینکه رئیس هیات مدیره همه چک ها را امضا کند وجود ندارد. من 
خودم با اعضای هیات مدیره صحبت کردم و قرار است تا آخر هفته نشستی را 

داشته و تصمیم گیری کند.
* هزینه های پرسپولیس بیشتراز پرداختی کارگزار بوده است

وی در مورد اینکه باشگاه پرسپولیس به دنبال دریافت کمک های مردمی است 
و اینکه آیا این باشگاه مگر با کارگزار قرارداد ندارد، گفت: قاعدتا هزینه ها بیش 
از چیزی بوده که کارگزار باید پرداخت می کرده است. البته من در ریز جریانات 
نیستم و کمک از هوادار یکی از روش های متداول در همه دنیا است و چیز عجیبی 

نیست. کار، داوطلبانه است و اجباری وجود ندارد.
* کمک از هوادار گناه نابخشودنی نیست

معاون وزیر ورزش در مورد اینکه آیا شما از این کار حمایت می کنید، گفت:  این 
نیست که من بخواهم حمایت کنم یا نکنم، اما اساساً این کار گناه نابخشودنی 
نیست. همیشه هواداران کمک کرده اند که روش های مختلفی داشته است. 
اگر یادتان باشد از طریق سامانه ها این کار انجام می شد، حالا سامانه ها به دلایل 
مختلف وجود ندارد، اما این یک روش برای جذب منابع است که در همه دنیا 

اتفاق می افتد. همچنین این تصمیم هیات مدیره بوده و ما نقشی در آن نداشتیم.
* در قرارداد پرسپولیس و کارگزار ما هیچ ورودی نداریم 

علینژاد در مورد اینکه گفته می شود در قرارداد پرسپولیس و کارگزار وزارت ورزش 
اجازه نمی دهد که این قرارداد لغو شد، گفت: به هیچ وجه ما هیچ ورودی در این 

رابطه نداریم.
*اولویت اصلی ما در فوتبال حضور قدرتمند در انتخابی جام جهانی 

است
وی در مورد کمک 10 میلیاردی به فوتبال گفت: ما تفاهم نامه هایی با فدراسیون 
ها داریم و این کمک ها در راستای آن تفاهم نامه است. البته اولویت اصلی ما در 
مورد فوتبال حضور قدرتمند در مسابقات انتخابی جام جهانی است که بتوانند 
تدارک لازم را داشته باشند و با آرامش در این بازی ها حاضر شوند. شرایط خطیری 

بود و این کمک با کمک وزارت ورزش و دولت انجام شد.
* قرار است دو وزیر ورزش و رفاه برای حل پرونده شستا نشست داشته 

باشند
معاون وزیر ورزش در مورد اینکه وضعیت شستا و ساختمان فدراسیون فوتبال به 
کجا رسید، عنوان کرد: ۲۵ میلیارد تومان توسط فدراسیون به شستا پرداخت شده 
است. موقعی که شستا حکم گرفته بود هنوز پولی پرداخت نشده بود، حالا قرار 
شده دوستان نشستی را داشته باشند و به یک توافقاتی برسند تا این مشکل حل 
شود. بین دو وزیر یعنی وزیر ورزش و رفاه صحبت هایی شده تا به گونه ای منافع 

فدراسیون فوتبال و بازنشسته ها حفظ شود.
* از ۴ رشته انتظار مدال در المپیک داریم 

علی نژاد در مورد اینکه دو ماه تا المپیک باقی مانده و پیش بینی وزارت ورزش 
از کسب مدال ها چیست، اظهار داشت: اساسا وزرش قابل پیش بینی نیست 

و نمی توانیم بگوییم چه اتفاقاتی می افتد و چه اتفاقاتی نمی افتد. هزاران عامل 
در رویدادهای ورزشی وجود دارد که باعث می شود نتیجه به دست بیاید یا نیاید. 
زیبایی ورزش اساسا در غیرقابل پیش بینی بودن آن است. ما به طور کلی از 
کشتی، وزنه برداری، تکواندو، کاراته، انتظار مدال در المپیک داریم. فکر می کنیم 
شمشیربازی و تیراندازی هم اگر روز اوج شان باشد شرایط مدال آوری را خواهند 

داشت.
* فدراسیونی با توجه به بودجه اش نتیجه نگیرد سال بعد حمایت از آنها 

کاهش پیدا می کند
وی در مورد اینکه چه تدابیری اندیشیده شده تا فدراسیون ها پاسخگوی عملکرد 
خود باشند، عنوان کرد: ما روش بودجه بندی خود را تغییر داده ایم و در 1400 به 
روش سال 99 عمل خواهیم کرد. عملکرد سال گذشته مبنای بودجه سال بعد 
خواهد بود. اگر کسی بر اساس بودجه اش نتوانست نتیجه بگیرد، در سال بعد 
حمایت های وزارت ورزش از آن فدراسیون به شدت کاهش خواهد یافت. این 
بزرگ ترین بازخواست از عملکرد مدیریتی یک فدراسیون است. طبق مصوبه این 

موارد را هم به صورت رسمی به مردم اعلام خواهیم کرد. 
* سازمان بازرسی اینچه درگاهی را فاقد صلاحیت مدیریتی اعلام کرد

معاون وزیر ورزش در مورد اینکه آیا اینچه درگاهی رئیس فدراسیون ژیمناستیک 
رد صلاحیت شده است، گفت: ما نامه ای را از سازمان بازرسی دریافت کردیم که 
بر اساس ارزیابی آنها، او را فاقد صلاحیت مدیریتی دیده اند. ما در حوزه تطبیق 
مدیریتی او را تأیید نکردیم. طبق ماده 10 سازمان بازرسی پیشنهادات سازمان 
الزام آور است و ما موظف هستیم که پیشنهادات را عملی کنیم، به همین دلیل این 

کار را انجام دادیم و وی تأیید نشد.
* سرخابی ها در اختیار سازمان خصوصی سازی هستند

علی نژاد در مورد اینکه خصوصی سازی سرخابی ها به کجا رسید، گفت: فرایند 
خصوصی سازی در بودجه سال 98 آمد و اقداماتی شروع شد و در شهریور 98 
اعلام شد شرایط دو باشگاه برای خصوصی سازی در آن مقطع وجود ندارد. ما 
از همان مهرماه 98 اقدامات بسیار زیادی انجام دادیم که شرایط ورود این دو 
باشگاه به بازار سرمایه را فراهم کنیم. حساب های آنها حسابرسی و شرایط سود 
و زیانشان مشخص شد. افزایش سرمایه پیدا کردند و دو ورزشگاه برای استقلال 
و دو ورزشگاه برای پرسپولیس به نامشان شد. برندهایشان ارزش گذاری شد و در 
مجموع اقداماتی صورت گرفت، این دو باشگاه را امروز آماده کرده که وارد بازار 
سرمایه شوند. مصوبه هیات عالی خصوصی سازی را گرفتیم و مصوبه شورای 
عالی بورس هم اتخاذ شد. امروز این دو باشگاه در اختیار سازمان خصوصی سازی 
هستند و فکر می کنم اقدام خاص دیگری را نمی خواهد. کارهایی که باید دو 
باشگاه و وزارت ورزش انجام می دادند، انجام شده و الان دیگر در اختیار سازمان 

خصوصی سازی است.
* سوتفاهم مددی با هیات مدیره استقلال برطرف شد

وی در مورد اینکه آیا مددی مدیرعامل استقلال با اعضای هیات مدیره مشکل 
دارد یا خیر، گفت: هیچ مشکلی با هم ندارند، بعضا سوءتفاهماتی بود که برطرف 

شد و الان با هم کار می کنند. 
* امیدواریم رای پرونده ولیموتس شکسته شود

معاون وزیر ورزش در پایان در باره پرونده ویلموتس گفت: تیم حقوقی خوبی 
توسط فدراسیون فوتبال مشغول کار است. وزارت ورزش و معاون حقوقی رئیس 
جمهور هم کمک کردند. امیدواریم که با دفاع بسیار خوبی که صورت می گیرد رأی 

صادرشده بشکند و کشور دچار این خسارت نشود.

معاون وزیر ورزش و جوانان:

تعویض های طلایی »یحیی«؛  مشکل حق امضای باشگاه استقلال حل می شود

کامبک پرسپولیس در فولادشهر

تیم فوتبل پرسپولیس با تعویض های طلایی »یحیی گل محمدی«، شکست 
مقابل ذوب آهن را با برتری عوض کرد تا همچنان رقابت سختی با سپاهان برای 

رسیدن به قهرمانی داشته باشد. 
دوشنبه شب در دیداری معوقه از هفته بیست و یکم لیگ برتر فوتبال باشگاه های 
ایران، ذوب آهن در ورزشگاه فولادشهر اصفهان پذیرای پرسپولیس بود که این 

بازی با برتری دو بر یک میهمان به پایان رسید.
قضاوت این دیدار را »کوپال ناظمی« با کمک های »فرهاد مروجی« و »یعقوب 

سخندان« برعهده داشت.
این دیدار در حالی آغاز شد که پرسپولیس برای نزدیک شدن به قهرمانی و ذوب 

آهن برای رهایی از انتهای جدول نیاز مبرمی به کسب برتری داشتند.
شاگردان »یحیی گل محمدی« بازی را تهاجمی آغاز کرده تا شاید بتوانند با 

رسیدن به گل، خط دفاعی مستحکم میزبان را باز کنند.
بهترین فرصت گلزنی در دقیقه ۲1 ایجاد شد که ارسال زیبای »امید عالیشاه« را 

»عیسی آل کثیر« از ۲ متری دروازه میزبان به بیرون زد.
حملات پرسپولیس از جناحین سودی نداشت و آرام آرام بازیکنان ذوب آهن با 

شجاعت بیشتری بازی را دنبال کردند.
در دقیقه 3۶ اشتباه »حامد لک« در دفع توپ موجب شد تا »سینا اسدبیگی« با 

ضربه ای از راه دور، گل نخست این دیدار را برای ذوب آهن به ارمغان آورد.
در نهایت نیمه نخست این دیدار با برتری یک بر صفر میزبان به اتمام رسید.

گل محمدی در آغاز نیمه دوم، »مهدی عبدی« را جانشین آل کثیر کرد تا شاید 
توان هجومی تیمش افزایش یابد.

در دقیقه 48 ضربه »کمال کامیابی نیا« به تیرک دروازه ذوب آهن برخورد کرد.
در دقیقه ۵1 پاس »مهدی ترابی« به عبدی رسید و او گلزنی کرد اما کمک داور 

دوم با آفسایدی میلیمتری این گل را مردود اعلام کرد.
در دقیقه ۶8 »شهریار مغانلو« که تنها لحظاتی از حضورش در میدان می گذشت 

ارسال »احمد نوراللهی« را با ضربه سر تماشایی به گل تساوی تبدیل کرد.
در دقیقه ۷8 حرکت عالی بازیکنان با ضربه نوراللهی همراه شد اما ضربه این 

بازیکن با بدشانسی تبدیل به گل نشد.
در دقیقه 81 ارسال عالیشاه را عبدی با ضربه سر به گل دوم پرسپولیس تبدیل 

کرد تا هر ۲ بازیکن تعویضی پرسپولیس موفق به گلزنی شوند.
پرسپولیس با این برتری 48 امتیازی شد و با تفاضل گل کمتر نسبت به سپاهان 
در رده دوم باقی ماند. ذوب آهن هم با ۲1 امتیاز همچنان در جایگاه چهاردهم 

است.

محمد بنا: 

طلای المپیک صدها میلیارد ارزش دارد
سرمربی تیم ملی کشتی فرنگی گفت: از نظر اقتصادی مشکلات داریم و بچه ها 

باید بدانند گرفتن طلا صدها میلیارد ارزش دارد. 
محمد بنا در حاشیه بازدید نوبخت از اردوی تیم ملی کشتی فرنگی اظهارداشت: 
اینکه مسئولین وقت گذاشتند و به اردو آمدند باعث انگیزه شد و نشان می دهند 
به معقوله ورزش و کشتی اهمیت می دهند و کمک می کنند با تلاش بیشتر 

کارمان را ادامه دهیم.
وی در خصوص اینکه آیا درخواستی از نوبخت داشتید، گفت: صحبت های 

لازم در این باره  توسط دبیر انجام می شود.
 سرمربی تیم  ملی کشتی فرنگی در مورد پاداش مدال های المپیک تصریح 
کرد: مسئله پاداش است که مشخص است البته ۲00 سکه سال قبل تکرار شده 

و جایزه معقولی است امیدوارم بچه ها تلاش کنند و بهترین نتیجه را بگیرند.
وی در خصوص اینکه آیا قول مدال می دهید یا خیر، گفت: نمی توان قول 
صددرصد داد ولی بچه های ما بهترین های دنیا هستند و همه تلاش خود را در 
این دو سال و نیم کردیم. یک سهمیه کمتر گرفتیم ولی ۵ سهمیه هم خوب است. 

حاضرم بچه ها طلا بگیرند و به من هیچ پاداشی ندهند 
بنا در خصوص اینکه قبلا گفته بود پاداش فوتبال با سایر رشته ها قابل مقایسه 
نیست، افزود: طبیعتا فوتبال معقوله دیگری است و نمی توان در مسائل مالی و 
قرارداد آن نه در ایران و نه در دنیا ورود کرد. پاداش المپیکی ها نسبت به سال های 

قبل برابر است.
وی در مورد اینکه پاداش دوره قبل 300 سکه طلا بوده است، یادآوری کرد: از 
نظر اقتصادی مشکلات داریم. باید بدانند گرفتن طلا صدها میلیارد ارزش دارد. 
در کنار آن هم دولت این جایزه را می دهد و کمیته 10 هزار دلار و شهرها و استان 

ها هم به مدال آوران جایزه و پاداش می دهند.
بنا در مورد اینکه پاداش سرمربیان نصف ورزشکاران است، گفت: من حاضرم 

بچه ها طلا بگیرند و به من هیچ پاداشی ندهند.
سرمربی تیم ملی کشتی فرنگی در خصوص شرایط تمرینات گفت: هیچ دوره 
ای مثل امسال نبوده که رضایت کامل داشته باشم.بچه ها با آرامش تمرین می 

کنند و امیدوارم در المپیک آبروداری کنیم.

صالحی امیری :

کشتی ایران در المپیک خواهد درخشید
رییس کمیته ملی المپیک با بیان این که اطمینان دارد کشتی بازهم در بازیهای 
المپیک خواهد درخشید گفت: ورزش ایران در مردادماه کام مردم را شیرین 

خواهد کرد.
ملی  های  تیم  اردوی  از  نوبخت  بازدید  جریان  در  امیری  صالحی  سیدرضا 
کشتی با اشاره به سالروز آزادسازی خرمشهر اشاره کرد و گفت: سالروز آزادسازی 

خرمشهر که نماد مقاومت و غرور ملی برای ایرانیان است را تبریک می گویم. 
وی ادامه داد: حضور نوبخت به دعوت فدراسیون کشتی بود تا وی در فرآیند 
آن  زوایای  تمام  با  و  است  کشتی  جنس  از  دبیر  بگیرد.  قرار  کشتی  تحولات 

آشناست، او مدیر توانایی است تا کشتی همچنان پرچمدار باشد. 
صالحی امیری با بیان اینکه کشتی امید ما در المپیک است، تصریح کرد: 
حمایت از کشتی همراه با درخشش در توکیو است و باید دولت و اسپانسرها نیز 
به کمک کشتی بیایند. وی با بیان اینکه کمک به کشتی از طریق ٤ منبع انجام 
شده، تصریح کرد: کمیته ملی المپیک یکی از این منابع است و یکی هم وزارت 
ورزش است، نوبخت هم تعهد ٣٠ میلیارد تومانی داده است، اسپانسرها هم منبع 
چهارم هستند. صالحی امیری ادامه داد: جمع بندی این بود که نظام، دولت، 
کمیته و وزارت پشتوانه کشتی برای درخشش در جهان و المپیک هستند. باور 
دارم کشتی مانند سایر ادوار خواهد درخشید. وی گفت: دبیر روزی را پیش بینی 

می کند که کشتی 8 مدال را خواهد آورد و باید آن روز را جشن بگیریم.
صالحی امیری با بیان اینکه نوع نگاه ما معامله گرانه نیست، افزود: وظیفه ما 
حمایت و وظیفه فدراسیون تلاش است. نه کمیته و وزارت و دولت هیچ پیش 

شرطی برای حمایت ندارند. هر نتیجه ای حاصل شود برای ما ارزشمند است.
صالحی تصریح کرد: همه فدراسیون ها در اردوی داخلی و خارجی هستند. 
کشتی را امروز جداگانه دیدیم و 14 رئیس فدراسیون هم جلسه مشترک با نوبخت 
برای حل مشکلات دارند. باور دارم ورزش مرداد ماه کام ملت را شیرین خواهد 

کرد.

دو ورزشکار رشته بسکتبال با ویلچر استان قم قم در راه کسب آمادگی لازم برای حضور موفق در بازی های پارالمپیک توکیو 
وارد اردوی جدید تیم ملی شدند. 

برپایه این گزارش ، اردوی جدید تیم اعزامی بسکتبال با ویلچر ایران به بازی های پارالمپیک توکیو در حالی تشکیل شده که 
جمعی از بهترین های این رشته از استان های اصفهان، خوزستان، گلستان، خراسان رضوی، قم، فارس، ایلام، زنجان و تهران 
برای سفر به توکیو آماده می شوند. این در شرایطی است که شهر مقدس مشهد میزبان این مرحله از اردوی آمادگی تیم ملی 
بسکتبال با ویلچر مردان ایران است و 1۵ بسکتبالیست معلول و آماده زیر نظر سیدعباس آقاکوچکی سرمربی تیم ملی خود 
را برای رویارویی با تیم های مطرح حاضر در پارالمپیک توکیو مهیّا می کنند. این سومین مرحله اردوی تیم ملی بسکتبال با 
ویلچر است که تا دوازدهم خردادماه ضمن رعایت دستورالعمل های بهداشتی به میزبانی هیات ورزش های جانبازان و معلولین 
خراسان رضوی جریان خواهد داشت و از استان قم محمد محمدنژاد و رضا عیوضی در این اردو حضور دارند، بازیکنانی که 
از رده های پایه در تیم بسکتبال با ویلچر ایثار قم رشد کرده و پس از تجربه بازی در تیم های باشگاهی دیگر و اعزام های متعدد 
برون مرزی اکنون به مدارج بالای پیشرفت در این ورزش موفق و پارالمپیکی دست یافته اند. در این اردو ایمان بگ زاده فرد و دانیال 
ذاکری از اصفهان، فالح عیاشی از خوزستان، عبدالجلیل قرنجیک از گلستان، حمید صداقت و حسن عبدی از خراسان رضوی، 
محمد محمدنژاد و رضا عیوضی از قم، میلاد خردمند و مجتبی کمالی از فارس، امیررضا احمدی از ایلام، محمدرضا رزاقی از 

زنجان و امید هادی اظهر، علیرضا کمالی فر به همراه حسنعلی کعب عمیر از تهران حضور دارند.
کمال عشق مربی تیم ملی بسکتبال با ویلچر ایران در راه پارالمپیک ۲0۲1 توکیو است و سعید اشرف پورنوایی مربی بدنساز 
تیم ملی محسوب می شود، در حالی که محمد هراتی به عنوان سرپرست در این اردو حضور دارد و تیم ملی کشورمان به عنوان 

یکی از 1۲ تیم حاضر در توکیو باید در گروه دوم از گروه های دو گانه مرحله مقدماتی رقابت کند.
ایران در مرحله مقدماتی با تیم های استرالیا، آمریکا، بریتانیا، آلمان و الجزایر هم گروه است، در حالی که تیم های کانادا، 
کره جنوبی، اسپانیا، ترکیه، کلمبیا و ژاپن در گروه نخست حضور دارند و بر اساس تصمیم فدراسیون جهانی این رشته، پس از 

برگزاری دیدارهای مرحله گروهی، چهار تیم از هر گروه به مرحله دوم صعود می کنند.

رئیس هیات تیراندازی استان قم در انتصاب های جدید خود مسوول کمیته استعدادیابی این هیات ورزشی موفق 
و اعضای جدید آن را معرفی کرد. 

به پیشنهاد اعضای کمیته  و  تیراندازی استان قم  از سوی محمدجواد متقیان نژاد رئیس هیات  در حکمی 
استعدادیابی این هیات، خانم محدثه بهروز به عنوان مسوول جدید کمیته استعدادیابی تیراندازی قم منصوب و 

حکم وی توسط مرضیه فراهانی نایب رئیس هیأت تیراندازی اعطا شد.
همچنین دومین جلسه کادر اجرایی هیات تیراندازی استان قم با حضور رئیس و اعضای این هیات ورزشی در 
سالن اختصاصی این رشته در مجموعه ورزشی میثم منطقه سالاریه قم برگزار شد، جلسه ای که در آن تمام اعضای 
هیات حضور داشتند و به تشریح فعالیت ها، برنامه کمیته های هیات، اهداف و شاخص های کلی در خصوص روند 

و چگونگی انجام کار و چند موضوع دیگر پرداخته شد.
رئیس هیات تیراندازی استان قم نیزگفت: همچنین در این جلسه در مورد برنامه های ۶ ماه نخست سال 1400 
در دو بخش آقایان و بانوان گفتگو و تبادل نظر شد، ضمن اینکه به منظور کشف استعدادهای این رشته ورزشی در 

سال جدید اعضای کمیته استعدادیابی نیز مشخص شدند.
محمدجواد متقیان نژاد اضافه کرد: مجید نظامی مربی تیم های تیراندازی قم، محمود جعفر غفار مربی تیم های 
پایه رشته تپانچه بادی، سرکار خانم الهه کلهر مربی فعال در بخش بانوان، هادی غرباقی تیرانداز شاخص رشته 
تفنگ و خانم محدثه بهروز کارشناس رشته تربیت بدنی به عنوان اعضای کمیته استعدادیابی هیات فعالیت خواهند 

کرد.
وی در ادامه به زمان جدید برگزاری پیکارهای انتخابی این رشته در قم اشاره و عنوان کرد: مرحله نخست این 
رقابت ها روز پنجشنبه ششم خرداد ماه برگزار می شود و تیراندازان حاضر در این مرحله باید روزهای سیزدهم و 
بیستم همین ماه در مراحل دوم و سوم انتخابی با یکدیگر رقابت کنند، میزبان این رقابت ها سالن تیراندازی 

مجموعه میثم قم است و با توجه به شرایط کرونایی تمام تمهیدات بهداشتی را نیز در نظر گرفته ایم.

مشهد میزبان این مرحله از اردوی آمادگی ملی بسکتبال با ویلچر؛

پارالمپیکی های ورزش قم در اردوی جدید تیم ملی 
رئیس هیات تیراندازی استان قم خبرداد:

رقابت تیراندازان در پیکارهای انتخابی 

مهاجم ایرانی تیم فوتبال زوریا لوهانسک اوکراین با بیان اینکه دوست دارد یک روز 
به پرسپولیس برگردد و به این تیم کمک کند، گفت: از لیگ های شناخته شده تر 

پیشنهاد داشتم اما زوریا را انتخاب کردم. 
شهاب زاهدی مهاجم ایرانی تیم فوتبال زوریا لوهانسک در این فصل از مسابقات 
لیگ اوکراین 10 گل به ثمر رساند. زاهدی در نیم فصل نخست در تیم المپیک 
دونتسک بازی می کرد و در نقل و انتقالات زمستانی راهی تیم زوریا شد تا با اللهیار 

صیادمنش دیگر بازیکن ایرانی هم تیمی شود.
زاهدی که سابقه حضور در تیم پرسپولیس ایران را هم دارد، با زوریا قرارداد چهار 
ساله امضا کرده و در تازه ترین گفتگوی خود به مقایسه شرایط لیگ ایران و اوکراین 
پرداخته است. این مهاجم با بیان اینکه از لیگ های شناخته شده تر هم پیشنهاد 

داشته است، به شایعه پیشنهاد تابعیت اوکراینی واکنش نشان داد.
گزیده ای از گفتگوی زاهدی که با رادیو تهران انجام شده است، در ادامه می آید:

بیرون رفتن در اوکراین و هم تیمی بودن با صیادمنش: در اوکراین خیلی بچه فعالی 
نیستم ولی بعضی اوقات به رستوران می روم. با اللهیار صیادمنش هم تیمی هستم. 
اللهیار پسر خوب و دوست داشتنی است. قبل از زوریا هم با او دوست بودم. خیلی 
خوب است که دو هموطن در یک تیم باشند بخصوص اگر هردو به پیشرفت یکدیگر 
فکر کنند به هم کمک کنند. از خوش شانسی من است که با اللهیار هم تیمی 

هستم و چیزهای زیادی از او یاد می گیرم.
دلیل ماندن در لیگ اوکراین و انتخاب زوریا: از لیگ های سطح بالاتر و تیم های 
بهتر پیشنهاد داشتم اما برای خودم یک مسیر را پیش بینی کرده بودم. می توانستم 
به لیگی بروم که بهتر دیده می شود و در ایران شناخته شده تر باشد اما برایم مهم بود 
مسیرم را به بهترین شکل طی کنم. در لیگ اوکراین سوم شدیم   و سهمیه لیگ اروپا 

گرفتیم. فصل بعد برایم مهم و متفاوت است.
تفاوت لیگ ایران و اوکراین: برای امکانات که خیلی جای پیشرفت وجود دارد 
اما مهمترین تفاوت، ذهنیتی است که در این قسمت حاکم است و به نظرم این از 

امکانات هم مهمتر است.
دعوت به تیم ملی ایران: لیست تیم ملی را دنبال نمی کنم و چیزی هم نبوده 

است چون که در جریانش نیستم. باعث افتخارم است که در تیم ملی باشم. تلاشم 
را بیشتر می کنم تا یک روز در تیم ملی هم باشم.

دلیل انتخاب ایسلند: زمانی که امیدهای پرسپولیس بودم، حسین عبدی مدیر 
تیم های پایه بود. تحصیلات او در انگلیس و دوست سرمربی تیم ملی ایسلند بود. این 
دوستی باعث شد مرا معرفی کنند. یک نیم فصل قرارداد داشتم و خوب کار کردم. 
گل زیاد زدم و باعث شد قراردادم تمدید شود. یک فصل بیشتر در ایسلند نماندم. 

پیشنهادی از کره جنوبی داشتم که خوشحالم نشد چون الان زندگی بهتری دارم. 
مقایسه سطح تیم های اوکراین و روسیه: تیم های بالای جدول اوکراین و روسیه 
در یک سطح هستند ولی به نظرم تیم های پایین جدول روسیه بهتر هستند و 

اختلافشان کمتر است.
بازگشت به پرسپولیس: با عملکردم نشان داده ام که طرفدار پرسپولیس هستم. 
کنم.  را جبران  لطف  این  امیدوارم  و  دارم  دِین  احساس  پرسپولیس  به  همیشه 
پرسپولیس را همیشه دوست داشته ام و دوست دارم. اگر یک روز بتوانم به این تیم 

کمک کنم، چرا که نه.
جو متشنج پرسپولیس در زمان دایی و درخشان: علی دایی متخصص پیدا 
کردن استعدادها بود. با حمید درخشان هم کار کردم. آن زمان پرسپولیس در 
شرایط خیلی سختی بود. خیلی جو متشنجی در تیم حاکم بود. این باعث شد 
حتی برای من که جوان بودم شرایط سخت باشد ولی خدا را شکر الان وضعیت 

پرسپولیس خوب است.
مشورت گرفتن از پیشکسوتان: من بیشتر کتاب می خوانم با موضوعاتی راجع 
به موفقیت. در زندگی ام نتیجه این کتاب ها را گرفته ام. مسیر سختی در زندگی 
داشتم. مدت زیادی از کارم دور بودم و برگشت خیلی سخت بود. باید ذهن قوی و 

برنده داشته باشید که خدا را شکر در این مسیر قرار گرفتم.
مقایسه حواشی لیگ ایران با لیگ اوکراین: در اوکراین حواشی به این شدت 
نیست. خودم اخبار را خیلی دنبال نمی کنم. یک صفحه اینستاگرامی از خبرهای 
فوتبال ایران دارم که همه اش درگیری است. یک اتفاق خوب نمی افتد. این به 
فوتبال کشورمان ضربه می زند. صحبت درباره مسائل فنی کم شده است و خیلی 

وقت است چیزی در این خصوص ندیده ام. در اوکراین اعتراضات به این شدت 
نیست. در اوکراین VAR هم هست و اگر مشکلی باشد حل می شود. این هجمه 
فضای مجازی ایران در اوکراین نیست. در ایران فضای مجازی بر همه چیز تسلط 

دارد.
قرارداد با زوریا و انتقال به حاشیه خلیج فارس: با زوریا 4 سال قرارداد دارم که 
سه سال و نیم آن مانده است. به حضور در تیم های حاشیه خلیج فارس فکر نکرده ام 

چون دوست دارم در سطح بالا بازی کنم.
طرفدار تیم خارجی و الگو: طرفدار رئال مادرید هستم. رئال قهرمان لالیگا نشد. 
گاهی اوقات باید دوم باشید تا ارزش اول بودن را بدانید. دوست دارم اگر رونالدو در 
یوونتوس بماند، زیدان به یوونتوس برود. خیلی خوب است این دو با هم کار کنند. 

مسیر هرکس منحصر به فرد است اما رونالدو را خیلی دوست دارم.
تغییر تابعیت و بازی برای تیم ملی اوکراین: خیلی دوست ندارم راجع به این 
موضوع صحبت کنم چون کمکی نمی کند؛ چه بگویم این بحث مطرح شده چه 

نشده.
کری خوانی برای صیادمنشِ استقلالی: ما الان هم تیمی هستیم و از هم 

حمایت می کنیم ولی اللهیار هم تیمش )استقلال( را دوست دارد.

شهاب زاهدی:

دوست دارم یک روز به پرسپولیس برگردم



7 سه شنبه -چهارم خردادماه 1400-    سال بیست  وچهارم -   شماره 5276
سیاسی

نماینده ادوار مجلس در گفت وگویی تشریح کرد:

نیاز به انگیزه های مضاعف برای مشارکت 
حداکثری

»عزت الله یوسفیان ملا« نماینده چهار دوره مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه 
اقدامات لازم برای افزایش مشارکت مردم در انتخابات ناکافی است، گفت: مردم 
برای حضور گسترده در انتخابات نیازمند دریافت سیگنال های مثبت از بهبود 

اوضاع اقتصادی هستند. 
ستاد انتخابات وزارت کشور در هفته های گذشته شاهد حضور گسترده فعالان 
و افراد شناخته شده هر دو جناح سیاسی کشور برای ثبت نام در انتخابات ریاست 
جمهوری بود. هر چند افراد شناخته شده ای هم مسیر خیابان فاطمی و وزارت 
کشور را در پیش نگرفته و یا از نیمه، راه خود را کج کردند اما با این حال افراد 
شاخص زیادی در انتخابات ثبت نام کردند .طبق عادت مالوف و همانند ادوار 
گذشته داوطلبان بعد از ثبت نام ، در نشست مطبوعاتی حضور پیدا کرده و به 
تشریح اهداف و علل ثبت نام خود پرداخته و شرحی مختصر از برنامه های خود 

را بیان کردند.
رئیس جمهور بر اساس اصل 113 قانون اساسی دومین مقام رسمی کشور است 
که اختیارات گسترده ای درحوزه مالی و بودجه ای، مدیریت امور استخدامی و 
سیاست خارجی کشور دارد. بنابراین این مقام از جایگاه برجسته ای برخوردار 
است. از همین رو افرادی باید در این جایگاه قرار گیرند که علاوه بر تخصص و 
توانمندی لازم، دارای برنامه و جهت گیری درست برای حل مشکلات و مدیریت 
کشور باشند. آیا برنامه ها و شعارهای اعلامی افراد شاخص ثبت نام کننده در 
انتخابات  سیزدهمین دوره ریاست جمهوری واجد این شرایط بود یا تنها مشتی 

شعار و کلی گویی مطرح شد که سکه رایج عرصه سیاست در کشور ما است؟
در گفتگو با »عزت الله یوسفیان ملا« نماینده مجلس هفتم، هشتم، نهم و دهم 
مجلس شورای اسلامی و از فعالان سیاسی نزدیک به اعتدال گرایان، همین 
پرسش را طرح کرده و به ارزیابی شعارها و سخنان افراد شاخص ثبت نام کننده 
در وزارت کشور پرداختیم. گریزی هم به مسئله مشارکت مردم در انتخابات و مهم 
ترین اولویت های دولت بعد هم زدیم. متن پیش رو مصاحبه ایرنا با این نماینده ادوار 

مجلس است.
فاصله بین شعار و عمل هنوز در کشور زیاد است

یوسفیان در بررسی فضای انتخابات و وضعیت شور و شوق انتخاباتی در کشور 
گفت: آنچه اتفاق افتاد فاصله بین شعار و عمل بود. یعنی بین آنچه مسئولان وعده 
دادند و عمل کردند همخوانی وجود نداشت و مردم این را متوجه می شوند. البته 
در این زمینه تحریم های ظالمانه علیه کشورمان بسیار موثر بود. در کنار تحریم 
مشکلات مدیریتی و مخصوصا ناهماهنگی بین نهادها هم باعث شده پیامدهای 
تحریم ها تشدید شود. این امر منجر به بروز مشکلات زیادی در زندگی مردم شده 

است.
وی ادامه داد: ما با کمال تأسف برنامه ای مدونی نداریم یا اگر هم داریم به 
درستی اجرا نکردیم که باعث شده اقتصاد کشور از رشد و توسعه باز بماند. مثلا" 
در حال حاضر در مقطع  اجرای برنامه ششم هستیم، این برنامه یک منشور است 
مثلا" می گوید دولت در سال دوم باید این هدف را محقق کند. اما دقیق عدد و رقم 
ندارد و به نوعی برنامه عملیاتی ندارد و  دچار کلی گویی شده است. ما اگر برنامه 
های نقاط دیگر دنیا را ببینیم اعداد و رقم دارد. بنابراین چون عدد و رقم نیست 
هرکس می تواند ادعا کند کار مورد نیاز را انجام داده است. در حالی که اوضاع 

زندگی مردم بدتر شده است.
تلاش کافی برای افزایش مشارکت مردم انجام نشده است

وی سپس به ضرورت مشارکت حداکثری مردم در انتخابات پرداخت و گفت: تا 
این لحظه اتفاقی نیافتاده که مشارکت افزایش پیدا کند. شرایط اقتصادی به تدریج 
بدتر می شود و به عنوان نمونه می توان به اعتراضات مردمی مقابل  مجلس و یا 
استانداری ها اشاره کرد که نشان می دهد مردم مطالبات زیادی دارند که بر روی 
زمین مانده است. اگر شرایط به همین روند باشد انتظار افزایش مشارکت نزدیک به 
واقع نیست. کاندیداها نباید همدیگر را تخریب و تهدید کنند. باید اعتماد عمومی 
را جلب کنیم تا مشارکت افزایش یابد. دغدغه های ملی را باید جایگزین منافع 

فردی کنیم وگرنه مردم با صندوق رای قهر خواهند کرد.
اقتصاد مهم ترین اولویت کشور در دهه های آتی است

این نماینده ادوار مجلس در پاسخ به این سوال که مهم ترین اولویت فعلی کشور 
چیست، هم بیان داشت: مهمترین مسئله در دوره آتی اقتصاد است. وقتی ما از 
اقتصاد نام می بریم شامل بخش های گوناگونی می شود. حل مشکلات اقتصادی 
تا حد زیادی به تولید وابسته است که به عنوان مثال با رونق تولید کالای داخلی، 
مسئله اشتغال نیز حل می شود. پشتوانه های مالی باید اصلاح شده و در حمایت 
از تولید قرار بگیرد که در این زمینه نظام بانکی و مالی بسیار مهم است. باید بانک 
ها به تولید کننده ها یاری دهند نه اینکه خود در امر تولید وارد شده و رقیب تولید 

کننده ها شوند.
وی ادامه داد: بخشی دیگر نیز به نحوه ارتباط با کشورهای دیگر مربوط است که 
همان بحث فروش کالاها و یا نفت است. اما اگر همه چیز را به مسئله مذاکره گره 
بزنیم دچار مشکل خواهیم شد. بخشی از مسئله اقتصاد به این موضوع ربط پیدا 
می کند و همه مشکلات اقتصادی را با این فاکتور نمی توان حل کرد. از طرف 
دیگر کاندیداها هم در جهت گیری خود باید اقتصاد را در اولویت قرار دهند و برنامه 
و راهکار علمی و دقیق و قابل تحقق برای این حوزه داشته باشند. متاسفانه تا به 

امروز بیشتر کلی گویی از سوی داوطلبان انتخابات شاهد بودیم.

حسن غفوری فرد از چهره های سیاسی اصولگرا بر این باور است که مردم ما، 
مردم دقیقه نودی هستند و در لحظه آخر تصمیم می گیرند.

از  این دوره  اینکه  بیان  با  از چهره های سیاسی اصولگرا  حسن غفوری فرد 
انتخابات، یکی از شلوغ ترین انتخابات ها خواهد بود، می گوید: تا زمانی که 
کاندیداهایی که تاییدصلاحیت می شوند مشخص نشوند نمی توان درباره میزان 

مشارکت اظهارنظر کرد.
این چهره سیاسی اصولگرا بر این باور است که مردم ما، مردم دقیقه نودی 
هستند و در لحظه آخر تصمیم می گیرند. این عضو جبهه پیروان خط امام و 
رهبری به دوقطبی در انتخابات باور ندارد و اشاره می کند اگر بگوییم  فقط رئیسی 

و لاریجانی مطرح هستند  به منزله اهانت به دیگر کاندیداها است.
غفوری فرد که موافق پوششی بودن کاندیداها نیست تاکید می کند بحث 

کاندیدای پوششی مخالف اصولگرایی و روح قانون است.
مشروح مصاحبه  خبرآنلاین با حسن غفوری فرد از سیاستمداران اصولگرا را 

می خوانید؛
*آقای غفوری فرد! فضای انتخابات را از بُعد مشارکت چگونه پیش بینی 

می کنید؟
ابتدا اینکه کاندیداهای نهایی هنوز مشخص نشده اند. به ویژه در این دوره، صف 
طولانی کاندیداها بود یعنی علی رغم محدودیت هایی که گذاشته بودند ۶00 نفر 
شرکت کردند حالا تعداد زیادی از کاندیداها به دنبال این بودند تنها اسمشان 
مطرح شود اما نزدیک به 40 نفراز مسئولان درجه یک اعم از وزرا، معاونان رئیس 

جمهور و نایب رئیس مجلس و روسای قبلی مجلس شرکت کردند.
مردم ما دقیقه نودی هستند

در واقع این دوره از انتخابات یکی از شلوغ ترین انتخابات ها خواهد بود. تجربه 
چند دوره ای که داشتیم نشان می دهد تعدادی که انتخاب می شوند عدد یک 
رقمی یعنی ۶، ۷ کاندیدا هستند. تا زمانی که کاندیداهایی که تاییدصلاحیت 
می شوند مشخص نشوند نمی توان درباره میزان مشارکت اظهارنظر کرد. نکته مهم 

اینکه مردم ما، مردم دقیقه نودی هستند و در دقیقه آخر تصمیم می گیرند.
یقینا مشارکت بالای ۵۰ درصد خواهد شد

من فکر می کنم یقینا مشارکت بالای ۵0 درصد خواهد شد البته مسئله کرونا 
نیز مشکلات بسیاری ایجاد کرده است. مسئله دیگر اینکه، ما در تهران چهار 
انتخابات ریاست جمهوری، شورای شهر، میان دوره ای مجلس شورای اسلامی 
و مجلس خبرگان را در پیش داریم که این مسئله هم کار را مشکل تر خواهد کرد. 
یک پیشنهادی که در هیئت اجرایی انتخابات کشور وجود دارد این که شاید 
انتخابات را طی دو روز برگزار کنند با توجه به اینکه لازم است فاصله اجتماعی 
هم رعایت شود. در عین حال این اقدام هم مشکل قانون اساسی دارد و شاید 
نتوان این کار را انجام داد.بنابراین باید این مسائل حل شود تعداد شعبات اخذ 
رأی افزایش یابد تا مردم منتظر نمانند. در نهایت هم مقام معظم رهبری صحبت 
می کنند مردم هم به فرمایشان ایشان توجه می کنند و انشالله مشارکت بالایی را 

خواهیم داشت. حداقل مشارکت بالای ۵0 درصد خواهد بود.
*قبلا گفته بودید که اگر آقای رئیسی بیایند سونامی رأی را شاهدیم، در 

کنار این موضوع شاهد سونامی کاندیداها هم هستیم و ....
همانطور که قبلا گفتم اگر آقای رئیسی بیایند که الحمدلله آمدند اصولگرایان 
به وحدت خواهند رسید چون شورای ائتلاف و شورای وحدت هر دو در این باره 
متحد هستند و از آقای رئیسی حمایت می کنند از نگاه بنده تعبیر سونامی، تعبیر 
درستی نیست با توجه به اینکه تحصیلکرده این رشته هستم سونامی،الزاما به 
معنای زلزله بزرگی نیست بلکه به معنای زلزله داخل دریاست اما در اصطلاح به 

عنوان یک اتفاق بزرگ از آن یاد می کنند.
اگر اصلاح طلبان هم دو چهره شاخص مطرح کنند مشارکت بالا می رود

 با توجه به حضور آقای رئیسی، حمایت های بسیاری از چهره ها به ویژه شورای 
ائتلاف و شورای وحدت از ایشان و با توجه به اینکه ایشان در دوره قبل ریاست 
جمهوری هم کاندیدای اجماع ساز اصولگرایان بودند، به نظر می رسد در این دوره 
هم با آمدن ایشان، یک وحدت مطلوبی بین اصولگرایان به وجود آمده است. در 
عین حال اگر وحدتی بین اصلاح طلبان شکل گیرد و آنها هم دو چهره شاخص 
مطرح کنند تا حدودی به بالا بردن میزان مشارکت کمک می کند. در نتیجه 
بحث ها علمی تر، دقیق تر و قابل ملاحظه تر خواهد شد و همین نکته موجب 

می شود مشارکت مردم نیز افزایش پیدا می کند.

اختلاف نظرها روشن تر و شفاف تر و روش های کار مشخص می شود و در نهایت 
باعث بالا رفتن میزان مشارکت خواهد شد. در هر حال فکر می کنم باید صبر کنیم 
نتیجه تاییدصلاحیت ها را اعلام کنند . بسیاری از کاندیدهایی که ثبت نام کردند 
یا خودشان وارد می شوند یا اگر تاییدصلاحیت نشوند باید از کاندیداهای دیگر 
حمایت کنند. آن زمان است که بحث ها تا حدود زیادی دقیق تر مطرح می شود و 

امیدواریم بهتر در این باره اظهارنظر کنیم.
رئیس جمهور آینده از میان شاخص ترین چهره ها خواهد بود

*از میان کاندیداهای فعلی کدامیک از نگاه شما شانس پیروزی دارد؟
به هر حال یک نفر در نهایت پیروز انتخابات می شود البته چون بنده عضو هیئت 
اجرایی انتخابات کشور هستم نمی توانم به طور مستقیم، اظهارنظرکنم یا کسی را 
معرفی کنم. پیشگو نیستم و علم غیب هم خبر ندارم اما در نهایت یک فرد انتخاب 
می شود؛ این یک نفر هم از شاخص ترین چهره ها خواهد بود. به نظر می رسد از 
میان 40، ۵0 نفر چهره های شاخصی که در انتخابات شرکت کردند اگر طبق 
روش عادی باشد 8، 9 نفر و یا حداکثر 10 نفر انتخاب شوند. چون یک بار 10 
نفر هم داشتیم. در دو دوره ای که بنده شرکت کردم 4 نفر تاییدصلاحیت شدند 

یا نهایتا 8 نفر بود. 
از نگاه من، وقتی کاندیداها معین شوند راحت تر می توان در این باره اظهارنظر 
کرد الان کسانی هستند که ممکن است شانس خوبی برای پیروزی داشته باشند 
اما نتوانند تاییدصلاحیت شوند. من نمی توانم اسم ببرم چون در هیئت اجرایی 
انتخابات مسئولیت دارم. الان زمان تبلیغات برای کاندیدایی نیست و باید به 
قانون پایبند باشیم. طبق قانون، زمان تبلیغات کاندیداها، ۲0 روز منتهی به روز 
انتخابات است از 8 خردادماه تبلیغات کاندیداها آغاز می شود آن زمان شاید بتوان 

بهتر نظر داد.
کاندیداها برای چهار عدد رأی امنیت را فدا نکنند

*وظیفه کاندیداها برای افزایش مشارکت چگونه می دانید؟ به ویژه از بُعد 
اینکه وارد تخریب رقیب نشوند..

نکته نخست این است که کاندیداها نباید امنیت کشور را فدای چهار عدد رأی 
کنند؛ چه آنهایی که تاییدصلاحیت می شوند و چه آنهایی که تایید نمی شوند. 
بنابراین باید توجه داشت کسانی که کاندیدا می شوند یعنی می خواهند به کشور 
خدمت کنند و قانون اساسی را اجرا کنند یعنی اولویت آنها، اجرای قانون است. 
بنابراین اولین نکته در اظهارنظرات کاندیداها برای مشارکت، این است که امنیت 

کلی کشور را درنظر بگیرند، به خارجی ها گِرا ندهند و نظام را تضعیف نکنند.
نیش و کنایه و زخم زبان زدن کاندیداها به یکدیگر مردم را دلسرد می کند

نکته دوم این است که کاندیداها به یکدیگر نیش و کنایه و زخم زبان نزنند چراکه 
این گونه اقدامات مردم را دلسرد می کند. مردم هم می گویند فلان گروه، گروه 
دیگر را تخریب می کند و دیگری هم فلان گروه را تخریب می کند بنابراین هر دو 
گروه بد هستند. ایرادی ندارد هر کسی بیاید و توانایی های خود را بیان کند نه که 
ضعف دیگران را بگوید به بیانی دیگر کاندیداها باید بگویند که با فلان سابقه کاری 
که داشتم می توانم خدماتی را انجام بدهم. طبق فرمایش امیرالمومنین، این 
تظاهر، تضاد و زخم زبان زدن را برطرف کنند و تلاش کنند گسل های اجتماعی را 
التیام ببخشند و مردم را امیدوار کنند اگر مردم امیدوار بشوند در انتخابات مشارکت 
خواهند کرد اما اگر اصلاح طلبان بیایند و بگویند اصولگرایان خلاف کرده اند در 
مقابل اصولگرایان هم بگویند اصلاح طلبان خلاف کرده اند. مردم هم می گویند 

هر دو گروه دچار خلاف شده اند و شایسته رأی دادن نیستند.
سطح مشارکت افزایش خواهد یافت اگر....

بنابراین امنیت کشور ، تمامیت ارضی، قانون اساسی و اصل انقلاب باید برای 
همه کاندیداها که افراد خدمتگزاری هم هستند مهمتر از رأی باشد و به دلیل چند 
عدد رأی، همه چیز را زیر سوال نبرند و در نتیجه خودشان هم کاری نتوانند انجام 
دهند. از این رو مهمترین راه برای افزایش مشارکت مردم، امیدوار کردن آنها به 
آینده است.کاندیداها بیایند بگویند که فلان ظرفیت ها در کشور وجود دارد و ما 
یک درصد جمعیت دنیا هستیم بیش از 1۵درصد منابع دنیا را در اختیار داریم. 
ما از لحاظ نیروی انسانی که عامل اصلی در توسعه است بسیار غنی هستیم افراد 
تحصیلکرده با ضریب هوشیِ بسیار بالا در طول این انقلاب و 4۲ سال داریم 
که حداقل 4 نسل از این مدیران جوان در کوران انقلاب تربیت شدند و توانایی 
اداره کشور را دارند. در نتیجه اگر این امیدها را در مردم زنده کنیم احتمالا سطح 

مشارکت افزایش خواهد یافت.

بعید می دانم رقابت درون جناحی اصولگرایان شکل گیرد اگر....
 *فرض بر این بگیریم که دو سه نفر از این تعداد کاندیداهای اصولگرا 
تأییدصلاحیت بشوند آیا کنار هم قرار می گیرند یا رقابت درون جریانی مانند 
سال 9۲ در جریان اصولگرایی شاهدیم؟ آیا اصولگراها به اصولگراهای 9۲ 

شبیه می شوند یا اصولگرایان 9۶؟ 
بنده بر این باورم انشالله اصولگرایان، همان هایی که تاییدصلاحیت خواهند 
شد حداقل در درون اصولگرایی )همان طور که از اصولِ اصولگرایی است( به 
یکدیگر کمک کنند و عده ای هم که به هر دلیلی ردصلاحیت شدند به کمک 
تاییدصلاحیت شده ها خواهند آمد؛ اصلاح طلبان هم هستند اگر این گونه باشد 
بعید می دانم که رقابت درون جناحی شکل گیرد. رقابت به معنای دشمنی نیست 
بلکه به معنای بیان توانایی ها است ضرر هم ندارد. این کار عملی است اگر بدون 
زخم زبان زدن به دیگران و بدون استفاده از کلمات و جملات کوبنده که به مثابه 

خنجر فروکردن است، باشد.
باید تلاش کنیم فرد اصلح انتخاب شود و دولت قوی تشکیل دهد

در واقع کاندیداها باید اظهارات امیدوارکننده مطرح کنند و در داخل خودشان 
هم به یکدیگر بگویند اگر بیایند فلان توانایی ها را دارا هستم. مردم ما هم از نظر 
سیاسی، از بلوغ بسیار بالایی برخوردارند و می توانند تشخیص بدهند که کدام 
از یک از حرف ها عملی است و کدام یک از حرف ها جنبه شعار دارد. انشالله که 
انتخاب اصلح انجام خواهد شد. نکته دیگر اینکه از لحاظ ریاضی و آماری به هر 

نسبت، تعداد بیشتر باشد شانس خطا کمتر است.
 بنابراین اگر سطح مشارکت افزایش یابد احتمال اینکه فرد اصلح انتخاب شود و 
بتواند بهتر مملکت را اداره کند بسیار بیشتر است اما آن کسانی که از سوی شورای 
نگهبان تاییدصلاحیت می شوند یعنی صالح هستند. هر کدام از آنها رأی بیاورند 
انشالله مورد تایید همه مردم خواهند بود. ما باید تلاش کنیم که اصلح انتخاب 
شود تا بتواند حمایت بیشتری داشته باشد و دولت قوی تشکیل دهد. با توجه به 
شرایط جهانی، اگر دولت آینده از حمایت اکثریت مردم برخوردار باشد قاعدتا در 

تعامل جهانی نیز می تواند موفق تر عمل کند.
انشالله اصلاح طلبان به وحدت برسند

*نقش شورای ائتلاف و وحدت برای همگرایی چگونه است؟
خوشبختانه هر دو شورا به توافق رسیدند و از آقای رئیسی حمایت می کنند 
بنابراین وحدت تا این مرحله به نتیجه رسیده است. انشالله اصلاح طلبان هم 
به وحدتی برسند، چهره های شاخص معین شوند تا مردم بهتر بتوانند تصمیم 

بگیرند.
بحث کاندیدای پوششی مخالف اصولگرایی و روح قانون است

* بحث کاندیدای پوششی که در حال مطرح شدن است، آیا به کاندیداهای 
اصولگرا گفته شده که به میدان بیایند و کاندیدای پوششی باشند؟ 

اصلا چنین بحثی صورت نگرفته و هیچ کدام از آنها هم به این دلیل برای 
کاندیداتوری نیامده اند. این مسئله مخالف اصولگرایی است که چند نفر بیایند 
جای چند نفر را بگیرند اما عملا یک نفر کاندیدا باشند. این مسئله مخالف روح 
قانون است. براساس قانون، کسی که تاییدصلاحیت می شود خودش باید به 
معنای واقعی کاندیدا باشد و به عنوان کاندیدا وارد صحنه انتخابات شود. تا جایی 
که بنده می دانم کسانی که از جریان اصولگرایی نامزد شدند اعلام کردند که به 
نفع هیچ کس کنار نمی روند و تا پایان می مانند. آنهایی که کاندیداهای حقیقی 
هستند این توان را در خودشان احساس کردند که می توانند خدمت کنند. آن 
چند نفری که شانس بالای تایید شدن دارند کسانی هستند که در مدیریت های 
ارشد کشور حضور داشتند و قدرت خود را نشان داده اند. بنابراین هر کدام از آنها 

انتخاب شوند انشالله مورد تایید خواهند بود.
ممکن است برخی کاندیداهای نظامی به نفع رئیسی کنار بکشند

*این احتمال وجود دارد نظامیانی که در فضای انتخاباتی هستند به نفع 
کاندیدای اجماعی اصولگرایان کنار بروند؟

نخست اینکه بحث نظامی نیست قاعدتا اینها باید از پُست نظامی شان انصراف 
بدهند، خارج شوند و استعفا بدهند و کاندیدا شوند. اما در این مقطعی که گفتم 
بین کسانی که وجهه نظامی دارند و کسانی که نظامی نیستند تفاوتی نیست 
همه اینها آمده اند چون احساس کردند که باید به کشور خدمت کنند در نهایت 
ممکن است برخی از آنها شاید احساس کنند می توانند با کمک به آقای رئیسی 
و یا شخصی که شانس بیشتری دارد خدمت بهتری به کشور ارائه دهند و موجب 
پراکندگی آراء نشوند. منحصر به اینکه ما شاهد مناظرات کاندیداها هم می توانیم 

باشیم که می تواند تا حد بسیاری تعیین کننده و شفاف کننده باشد.
به دوقطبی اعتقادی ندارم

*دوقطبی رایج را در چه می بینید؟
اصولا بنده به دوقطبی اعتقاد ندارم اگر بگوییم که فقط رئیسی و لاریجانی 
مطرح هستند  به منزله اهانت به دیگر کاندیداها است. تمام کاندیداهایی که 
آمدند از مدیران ارشد کشور بودند و خدماتی را طی چند سال برای نظام انجام 
داده اند. همه آنها این اعتماد بنفس را دارند که می توانند در کشور خدمت کنند. 
شورای نگهبان از آنها برنامه خواسته که چه برنامه ای برای اداره کشور دارند. حتی 
برخی سالها روی برنامه شان کار کردند تا برنامه منظمی تدوین کنند که مورد 
قبول شورای نگهبان باشد. بنده به دو قطبی، چه بین این دو نفر یعنی رئیسی 
و لاریجانی باشد و چه دیگران، اعتقاد ندارم بلکه بر این باورم همه کسانی که 
تاییدصلاحیت می شوند خودشان به تنهایی یک قطب هستند و می توانند دولت 

نهایی را تشکیل بدهند.
برای همه کاندیداها دعا می کنم

بنده برای همه آنها دعا می کنم. توصیه بنده به همه کاندیداها این است که 
سعی کنند گسل های اجتماعی را که ایجاد شده برطرف کنند من تمایل ندارم 
هیچ کدام از این کاندیداها که شخصیت های خوبی هستند به دیگران کنایه بزنند 
و زحمات دیگران را نادیده بگیرند. به ویژه سرمایه اجتماعی ما که طی سال های 
گذشته به شدت آسیب دیده و مردم از وضعیت موجود ناراضی هستند. هیچ کس 
نمی تواند مشکلات معیشتی مردم را انکار کند. نباید در این شرایط نمک به زخم 
آنها پاشید و دنبال مقصر بگردیم. بنابراین گذشته را باید رها کرد و کاندیداها به 
مردم بگویند که ما در آینده می خواهیم فلان اقدامات را انجام دهیم و برنامه شان 

را ارائه دهند.

حسن غفوری فرد:

 کاندیداها برای چهار عدد رأی امنیت را فدا نکنند

 یک فعال اصلاح طلب گفت:افراد صاحب رای در نهاد اجماع ساز همگی به 
کاندیدای واحد نظر دارند اما اگر شرایط به گونه ای شود که اصلاح طلبان مجبور 
شوند از سقف مطالباتشان عدول کنند حمایت از یک کاندیدای معتدل بهتر از این 

است که مشارکت نکنند و افراد تندرو پیروز انتخابات شوند. 
حسن خلیل آبادی با بیان اینکه مشارکت پایین به منافع ملی لطمه خواهد زد، 
خاطرنشان کرد: دوستداران کشور و نظام و انقلاب اسلامی به خصوص کسانی که در 
حوزه تایید صلاحیت های کاندیداها در انتخابات شوراها و ریاست جمهوری و مجلس 
تصمیم گیر هستند باید این مساله را به جد مد نظر داشته باشند که سخت گیری های 

بی مورد یا سوگیری  سیاسی مردم را از انتخابات دور می کند.
امام  میراث  را  انتخابات ها  در  تهران مشارکت گسترده مردم  عضو شورای شهر 
خمینی)ره( و مورد تاکید مقام معظم رهبری عنوان کرد و افزود: اهمیت انتخابات 
برای کسانی که بینش سیاسی دارند واضح است و امروز در کنار توصیه به مردم 
برای حضور در انتخابات به مسئولان تایید صلاحیت ها هم توصیه می کنیم که 
زمینه حضور بهتر مردم را فراهم کنند. اگر مردم ببینند که علایق مختلف در صحنه 
انتخابات حضور دارند بیشتر مشارکت می کنند ولی اگر ببینند که با تنگ نظری 

برخورد می شود ممکن است شاهد کاهش مشارکت باشیم.
آرای طبقه متوسط گروه هدف اصلاح طلبان است

وی درباره وضعیت کاندیداهای اصلاح طلبان در انتخابات نیز گفت: با تشکیل 
نهاد اجماع ساز در جبهه اصلاحات، وحدت و انسجام خوبی بر جریان اصلاحات 
حکمفرماست و افراد صاحب رای در نهاد اجماع ساز همگی به کاندیدای واحد نظر 

دارند و امیدواریم بتوانیم یک کاندیدای مناسب برای اصلاح طلبان داشته باشیم 
ولی نمی توان این موضوع را از نظر دور داشت که اگر شرایط به گونه ای شود که 
اصلاح طلبان مجبور شوند از سقف مطالبات خود عدول کنند به نظر من اگر به یک 
کاندیدای معتدل هم برسند باز بهتر از این است که مشارکت نکنند و افراد تندرو پیروز 

انتخابات شوند.
انتخابات  مهم  ابعاد  از  یکی  را  خاکستری  آرای  جلب  طلب  اصلاح  فعال  این   
1400 ارزیابی کرد و افزود: بخشی از آرای خاکستری که به غیر از اصلاح طلبان 
در انتخابات ها رای نمی دهند منتظر اعلام نتایج تایید صلاحیت ها هستند و بعد از 
اعلام این موضوع درباره حضور یافتن در انتخابات تصمیم می گیرند. در عین حال 
گفتمان تامین معیشت با بهبود روابط با دنیا و احیای برجام می تواند بخشی از آرای 

خاکستری را به سمت اصلاح طلبان جلب کند.
خلیل آبادی، بخش خاکستری، طبقه متوسط و نخبگان و دانشگاهیان را گروه 
هدف اصلاح طلبان عنوان و تصریح کرد: اگر اصلاح طلبان بتوانند نظر طبقه 
متوسط و نخبگان را جلب کنند به خاطر مرجعیت این گروه ها برای طبقات فرودست، 

امکان جلب آرای این طبقه را نیز خواهند داشت. 
وی، انتخابات ایران را به طور ذاتی و تاریخی انتخاباتی هیجانی و دوقطبی ارزیابی 
کرد و گفت: از همان اولین دوره های انتخابات  بعد از پیروزی انقلاب همین فضا را 
داشتیم و در دوره ای، دو قطبی پابرهنه ها و اسلام ناب در مقابل اسلام آمریکایی 
مطرح بود و در دوره های دیگر هم همین فضاهای دوقطبی را با عناوین دیگر داشتیم 

و در یک انتخابات دوقطبی می توان طبقات مختلف را به تحرک انتخاباتی واداشت.

احزاب اصلاح طلب به صورت جبهه واحد عمل کنند
دوره  در  پرورش  و  آموزش  وزارت  شوراهای  امور  و  مشارکت  ترویج  دفتر  معاون 
اصلاحات با بیان اینکه انتخابات این دوره بر اساس دو قطبی طرفداران و مخالفان 
برجام خواهد بود، افزود: در این دوره هم شاهد همان دو قطبی »مذاکره« یا »عدم 
مذاکره« سال 9۲ خواهیم بود. معمولا تشکیل دوقطبی انگیزه خوبی برای مشارکت 
بالای انتخاباتی در دنیاست کما اینکه شاهد تشکیل همین دوقطبی در انتخابات 

اخیر آمریکا هم بودیم.
خلیل آبادی، رای بالای مردم در انتخابات سال ۷۶ به جریان اصلاحات را از نوع 
سلبی اما مثبت ارزیابی کرد که منجر به افزایش مشارکت شد و گفت: اگر مشارکت 
انتخاباتی به شکل سلبی مثبت اتفاق بیافتد خوب است مثل انتخابات ۲ خرداد که 
مردم برای پیروز نشدن رقیب اصلاحات به اصلاحات رای دادند اما اگر سلبی منفی 
اتفاق بیافتد شاهد دور شدن مردم از صندوق های رای خواهیم بود که تبعات ناگواری 

برای کشور دارد.
وی در گفت وگو با ایرنا درباره نقش احزاب در انتخابات 1400 هم گفت: ما در 
کشور حزب به معنی علمی آن که مبتنی بر یک ساختار هرمی از پایین برای پیگیری 
مطالبات عمومی شکل بگیرد را شاهد نیستیم اما به هر حال احزاب تاثیر زیادی 
بر گروه های مرجع مثل رسانه ها،  نخبگان دانشگاهی و حتی تصمیم گیران حوزه 
سیاسی دارند و نقش آنها در افزایش مشارکت و در عین حال پیروزی جناح های 

سیاسی غیرقابل کتمان است. 
عضو شورای مرکزی انجمن اسلامی معلمان ایران، احزاب داخلی کشور را با بیش 

از چهار دهه فعالیت احزابی توانمند ارزیابی کرد و افزود: نقش احزاب در ایران را نباید 
کم در نظر گرفت ولی لازم است احزاب انسجام خود را حفظ کرده و جبهه ای عمل 

کنند.
 وی یادآورشد: امروز به دلیل اینکه تحزب متکثری داریم، احزاب اصلاح طلب 
برای موفقیت باید به صورت یک جبهه واحد عمل کنند وگرنه مثل انتخابات 84 
شاهد حضور چهار کاندیدای اصلاح طلب در انتخابات و شکست جریان اصلاحات 

خواهیم بود.

فعال اصلاح طلب: 

حمایت از کاندیدای معتدل بهتر از پیروزی تندروهاست
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آفتِ کارها ، ناتوانی کارگزاران 
است .

سه شنبه -چهارم خرداد 1400 - سال بیست وچهارم- شماره 5276

غرر الحکم : ح ٣٩5٨

طرح:مهدی عزیزی 

وضعیت مزرعه های بیت کوین در بی برقی ما!

آخرین وضعیت شیوع کرونا در استان قم
رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم با اشاره به فوت 3 بیمار کرونایی در قم گفت: ۷۲ نفر مشکوک به کرونا در 
۲4 ساعت گذشته در قم پذیرش شده اند.به گزارش عصر روزدوشنبه  دانشگاه علوم پزشکی قم محمدرضا 
قدیر با اشاره به پذیرش ۷۲ نفر در ۲4 ساعت گذشته در اورژانس مراکز درمانی قم با تشخیص احتمالی و 
مشکوک به کرونا گفت: ۶۶ نفر از این افراد در بخش های درمانی بیمارستان های قم بستری شده اند.رئیس 
دانشگاه علوم پزشکی قم با اشاره به اینکه 4۷ نفر از کسانی که در روزهای گذشته بستری بودند مرخص 
شده اند، افزود: در حال حاضر ۲4۶ نفر مشکوک به کرونا در بیمارستان های قم بستری هستند که حال ۷0 
نفر از آن ها وخیم است.وی ادامه داد: متأسفانه در ۲4 ساعت گذشته، 3 بیمار از بیماران کرونایی جان خود 
را از دست داده اند.قدیر تعداد تست های گرفته شده کرونا در ۲4 ساعت گذشته را ۶33 مورد عنوان کرد و 
گفت: نتیجه 1۵۷ تست در استان، مثبت بوده و 38 هزار و ۵94 دوز واکسن نیز به افراد تزریق شده است.

ادعای نماینده عضو جبهه پایداری علیه جهانگیری تکذیب شد 
دفتر معاون اول رییس جمهوری در بیانیه ای ضمن تکذیب مطلب مطرح شده از سوی نصرالله پژمانفر 
رییس کمیسیون اصل90 مجلس شورای اسلامی، اعلام کرد: در پی اقدام غیراخلاقی نصرالله پژمانفر 
رییس کمیسیون اصل 90 مجلس شورای اسلامی در انتشار مطلبی غیرمستند و کذب در توییتر با عنوان 
»اسناد تخلفات اسحاق جهانگیری که منجر به رأی دادگاه شده است، جهت بررسی در تأیید صلاحیت ها 
به شورای نگهبان ارسال کردم. نامزد های ریاست جمهوری نمی توانند در تاریکی تخلف کنند و در برابر 
مردم نسبت به وضعیت فعلی، بُغض نمایشی داشته باشند«، به منظور تنویر افکار عمومی به استحضار ملت 
شریف ایران می رساند: اتهام کذب و بی اساس محکومیت اسحاق جهانگیری معاون اول رییس جمهوری 
در دیوان محاسبات کشور برای نخستین بار نیست که مطرح می شود، در سنوات گذشته نیز برخی از افراد 

و جریان های سیاسی و رسانه های وابسته به آن ها نظیر این اتهام را مطرح کرده بودند.

مشاور عالی وزیر بهداشت برکنار شد
وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی در نامه ای دکتر اسماعیل اکبری، مشاور عالی خود را برکنار کرد. 
سعید نمکی در این نامه خطاب به دکتر اسماعیل اکبری نوشت:: متأسفانه در کنار همه فراز و نشیب های 
این ایام پربلا، رنجاندن بعضی از دوستان قدیمی از همه چیز تلخ تر بود اما کار ملک و مملکت در طول تاریخ 
این سرزمین همین بوده است.نمکی ادامه داد: امید دارم سکانداران دولت آتی قدر و منزلت حضرت عالی 
و دیگر عزیزان گرانقدر را به خوبی بشناسند و بتوانند از گفتمان دلسوزانه جناب عالی بهره بیشتری ببرند و 
از ظرفیت علمی و اجرایی آن برادر ارجمند در راستای اعتلای روزافزون جمهوری اسلامی که آرزوی همه 

ماست، مستفیض شوند. کماکان از خداوند بزرگ برایتان عزت، سربلندی و سلامتی آرزومندم.

عباسی از صحنه انتخابات کناره گیری کرد
محمد عباسی داوطلب انتخابات ریاست جمهوری در بیانیه ای از صحنه انتخابات 1400 کناره گیری 
کرد. عباسی در این بیانیه عنوان کرد: اینک که در آستانه تحولی بزرگ برای شکل گیری دولتی مقتدر، 
مردمی، توانمند و با نشاط هستیم، همه  ما بر عهدی که با امام راحل عظیم الشأن، رهبری عزیز و شهدای 
گرانقدرمان بسته ایم، وفادار استفاده ایم تا امیدوارانه آینده ای بهتر از وضع موجود را با مدیرانی دلسوز، 
توانمند، پاک دست و از جنس مردم رقم زنیم.داوطلب انتخابات ریاست جمهوری افزود: اکنون که حضور 
چهره وفادار ملت ابراهیم رئیسی کانون وحدت همه  اقشار مردم را شکل داده و امید را بر چهره  مستضعفان 
نشانده است، تکلیف بر حمایت از این اجماع انقلابی و مردمی است که در تقویت این انسجام مردمی 

تلاش کنیم.

تکلیف سفر در تعطیلات ۱4 و ۱۵ خرداد چیست؟
سردار سید کمال هادیانفر رئیس پلیس راهنمایی و رانندگی نیروی انتظامی گفت : در زمینه وضعیت 
سفرها در تعطیلات  14 و 1۵ خرداد ماه تاکنون تصمیمی اتخاذ نشده است اما با توجه به این که این 
تعطیلات در روزهای جمعه و شنبه و یکشنبه قرار گرفته و معمولا پنج شنبه نیز به آن متصل است در این 
زمینه باید وزارت بهداشت بررسی های لازم را انجام داده و با توجه به چگونگی شیوع و شرایط شهرها نظر 
خود را اعلام کند.وی تصریح کرد: البته ما در این زمینه تابع مصوبات ابلاغی بوده و مجری هستیم تاکنون 
نیز در این زمینه چیزی به ما اعلام نشده است ولی به نظر می رسد در جلسات آینده درباره آن تصمیم 

گیری شود.

معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی قم:

واکسن کرونا هیچ عارضه ای در قم نداشته است
مرکز خودرویی تزریق واکسن تا پایان هفته افتتاح می شود 

معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی قم با اعلام اینکه تا به امروز هیچ عارضه ای جدی در مورد 
واکسن کرونا نداشته ایم، گفت: تا این لحظه 40 هزار واکسن در قم توزیع شده است و در هفته جاری 
نیز محموله واکسن در سطح کشور توزیع نمی شود به همین علت برای روزهای آینده هفته جاری هشت 
هزار واکسن در اختیار داریم.  سیامک محبی طی گفت وگویی با اشاره به اینکه مرکز مصلی پنجمین 
پایگاه تجمعی واکسیناسیون در قم است، اظهار کرد: مرکز شماره دو و سه واکسیناسیون بر اساس 
استانداردهای اعلام شده از سوی وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی، شرایط مراکز تجمیعی 
را ندارند به همین علت طی روزهای آینده به دنبال استفاده از مکان های دیگری برای این مراکز 
هستیم.  وی اضافه کرد: تا پایان هفته یک مرکز خودرویی افتتاح می شود تا بتوانیم به شیوه مطلوب 
به سالمندان خدمت رسانی داشته باشیم، هر چند اکنون نیز امکان تزریق واکسن در خودرو در دیگر 
مراکز فراهم شده است. معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی قم خاطرنشان کرد: پیش بینی کرده ایم 
تا یک مرکز واکسن در نیروگاه و یک مرکز دیگر در پردیسان ایجاد کنیم تا بتوانیم دسترسی مردم به مراکز 
واکسیناسیون را تسهیل کنیم.  وی از ایجاد ۶ لاین تزریق در مصلی قدس قم یاد کرد و گفت: در این 

مرکز شرایط استانداردی فراهم کرده  و در سطح ملی به یک جایگاه مطلوب رسیده ایم.
واکسن برای گروه سنی اعلام شده موجود است  

معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی قم با بیان اینکه در داخل استان هیچ عارضه  جدی از واکسن 
کرونا نداشته ایم، مطرح کرد: با گذشت زمان، افزایش مراجعات برای دریافت واکسن کرونا را شاهد 
خواهیم بود.  وی گفت: واکسن برای گروه سنی اعلام شده موجود است به همین علت امیدواریم 
افراد از تجمع و مراجعه هم زمان خودداری کنند درحالی که مراجعات اول صبح موجب تجمع و افزایش 

احتمال گسترش ویروس می شود.

سخنگوی سازمان آتش نشانی شهرداری قم خبرداد:

اطفای حریق دو کارخانه در بلوار خلیج فارس 
سخنگوی سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری قم از اطفای حریق دو کارخانه در بلوار 
خلیج فارس دریکشنبه شب گذشته خبر داد. حمید کریمی با اشاره به وقوع آتش سوزی در کارخانه 
دمپایی در بلوار خلیج فارس اظهار داشت: رأس ساعت ۲1 گزارش آتش سوزی گسترده در کارخانه 
مصنوعات پلاستیکی واقع در انتهای کوچه 1۶ خیابان عالیباف بلوار خلیج فارس به مرکز فرماندهی 
آتش نشانی قم گزارش شد. سخنگوی سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری قم با بیان اینکه 
هشت خودروی عملیاتی و سه خودرو آب رسان سازمان آتش نشانی به محل حادثه اعزام شدند ابراز کرد: 
سه خودروی آب رسان نیز از خدمات شهری شهرداری قم به محل اعزام شدند که خوشبختانه این حادثه 
بدون مجروح، اطفا و ادوات سوخته شده به بیرون کارخانه منتقل شد. کریمی تصریح کرد: در ساعت ۲۲ 
نیز حادثه دیگری در نزدیکی محل حادثه قبلی در خیابان شهید شمس گزارش شد که بخشی از تیم اول 
به محل حادثه دوم اعزام شدند. وی با تأکید بر اینکه با حضور به موقع عوامل آتش نشانی جلوی سرایت 

آتش به محل های مجاور گرفته شد، یادآور شد: خوشبختانه آتش این حادثه نیز به سرعت اطفا شد.
 

دیر کل تعزیرات حکومتی استان قم عنوان کرد؛ 

محکومیت قاچاقچی کفش اسپورت و چادر مسافرتی 
مدیر کل تعزیرات حکومتی استان قم گفت: قاچاقچی کفش اسپورت و چادر مسافرتی در قم به 

1,۶۵0,000,000 ریال جزای نقدی محکوم شد. 
 ـقم  مهدی ریاضی اظهارداشت : مامورین کاشف در حین کنترل خودرو های عبوری در محور کاشان 
به یک دستگاه خودروی سواری پژو مظنون و در بازرسی از آن مقادیر قابل توجهی انواع کفش اسپورت و 
چادر مسافرتی به ارزش 1,199,۷99,98۷ ریال به ظن قاچاق کشف و سپس مراتب جهت سیر مراحل 
رسیدگی به اداره کل تعزیرات حکومتی استان قم ارسال گردید. ریاضی افزود: با تشکیل پرونده، شعبه 
ویژه رسیدگی به تخلفات قاچاق کالا و ارز تعزیرات حکومتی قم، ضمن احضار متهم، استماع اظهارات 
و اخذ آخرین دفاعیات متهم، به دلیل عجز متهم از ارائه مدارک مثبته، پس از رسیدگی، اتهام قاچاق را 
محرز و مسلم دانسته؛ متهم را علاوه بر ضبط محموله مکشوفه قاچاق به نفع دولت، با احتساب جزای 
نقدی بدل از ضبط خودرو، جمعاً به پرداخت مبلغ 1,۶۵0,000,000 ریال جزای نقدی در حق دولت 
محکوم نمود.  مدیرکل تعزیرات حکومتی استان قم یادآورشد: بر اساس قانون کلیه محمولهِ مکشوفه 

توسط مرجع کاشف، تحویل اداره جمع آوری و فروش اموال تملیکیِ استان گردید.

سرپرست سازمان حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم مطرح کرد:

ارتباط گیری مستقیم با شهروندان برای 
بهبود عبور و مرور شهری

سرپرست سازمان حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم گفت: این سازمان 
با هدف ایمن سازی و بهبود در عبور و مرور شهری آماده شنیدن نظرها و 

موضوعات شهروندان در خصوص مسائل ترافیکی شهر است.
قاسم طالبی با اشاره به هفته روابط عمومی و ارتباطات، روابط عمومی 
را حلقه بین مسئولین و مدیران شهری دانست و اظهار داشت: هنر روابط 
عمومی در ایجاد ارتباطات صحیح و منطقی بین مخاطبین و مسئولین است 
که در شهرداری جامعه خاص و عام مخاطبین همان شهروندان محسوب 
می شوند. سرپرست سازمان حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم افزود: با توجه 
به لزوم ارتباط گیری صحیح و کارآمد ضروری است تا با ایجاد فضاهای مناسب، 
شهروندان بتوانند بدون واسطه با مسئولین صحبت کرده و نظرات و مسائل 

مختلف را مطرح نمایند.
طالبی سامانه ارتباطات مردمی 13۷ را یکی از مهم ترین روش های ایجاد 
ارتباط دانست و گفت: البته با توجه به ظهور رسانه های متنوع اجتماعی و 
استفاده عموم مردم از فضای مجازی ضروری است تا با ایجاد فضای مناسب و 
امن، شهروندان بتوانند موضوعات مرتبط با مباحث شهری را به اطلاع مدیران 

و مسئولین مربوطه برسانند.
وی ادامه داد: سازمان ترافیک در این خصوص اقدام به ایجاد کانال های 
اطلاع رسانی در شبکه های اجتماعی امن و پرمخاطب نموده و شهروندان 
مشکلات،  موضوعات،  فیلم  حتی  و  تصویر  صدا،  بارگذاری  با  می توانند 
ترافیک  مسئولین  اطلاع  به  واسطه  بدون  را  خود  انتقادات  و  پیشنهادات 
برسانند. سرپرست سازمان حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم موضوعات 
مرتبط با حوزه ترافیک را به صورت کلی پارکینگ های خودرو و موتورسیکلت 
عمومی سطح شهر، پارک حاشیه ای معابر، خط کشی های طولی و عابر پیاده، 
چراغ های راهنمایی، نگهداری از پل های عابر پیاده، نگهداری از آسانسور 
و پله برقی پل های عابر پیاده، مراکز معاینه فنی و تابلوهای تعیین و هدایت 
مسیر عنوان و اضافه کرد: شهروندان با جستجو در شبکه های اجتماعی به 
نام سازمان حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم می توانند موضوعات خود را به 
سازمان منتقل و همچنین از برنامه های فرهنگی و آموزشی و اطلاع رسانی 

سازمان مطلع شوند.

مدیرعامل سازمان قطار شهری قم خبرداد:

انجام تست گرم مترو قم در نیمه 
نخست امسال

مدیرعامل سازمان قطار شهری قم گفت: امیدواریم مترو در نیمه نخست 
سال به تست گرم رسیده و فاز نخست آن به طول ۶ کیلومتر با دو ایستگاه 
100 درصدی مسافرگیری در میدان مطهری و میدان کشاورز و چهار ایستگاه 

عبوری وارد مدار شود.
منصور درویشی در حاشیه بازدید مدیرکل بازرسی استان از قطار شهری با 
ابراز خرسندی از حضور تیم بازرسی در پروژه مترو اظهار داشت: خوشبختانه 
با ورود تیم بازرسی بسیاری از موانع در حال برطرف شدن بوده و کار تسریع 
شده است. مدیرعامل سازمان قطار شهری قم از افتتاح فاز یک پروژه در 
نیمه نخست سال خبر داد و افزود: با حمایت های انجام شده امیدواریم مترو 
به تست گرم رسیده و فاز نخست آن به طول ۶ کیلومتر با دو ایستگاه 100 
درصدی مسافرگیری در میدان مطهری و میدان کشاورز و چهار ایستگاه 
عبوری وارد مدار شود. درویشی، اعتبار هزینه شده در فاز نخست مترو و در 
10 سال گذشته را یک هزار و دویست میلیارد تومان اعلام کرد و گفت: پس 

از افتتاح فاز نخست پروژه، فاز دو کلید خورده و وارد مرحله عمرانی می شود.
از طریق  فاز دو مترو  اعتبار  تأمین  برای  ادامه داد: در حال پیگیری  وی 
اعتبارات دولتی و اخذ وام های فاینانس از شرکت های خارجی بوده و تلاش 

می کنیم فاز دو قطار شهری قم را نیز در اسرع وقت تکمیل کنیم.

درپی سوءرفتار گشت های جمع آوری پسماند با یکی از دوره گردان 
ضایعات  صورت گرفت؛

صدور اخطار کتبی به شرکت پیمانکار و 
اخراج عوامل خاطی

سازمان مدیریت پسماند شهرداری قم در خصوص سوءرفتار گشت های 
جمع آوری پسماند با یکی از دوره گردان ضایعات  جوابیه صادر کرد.

شرکت  عوامل  درگیری  فیلم  مشاهده  از  :پس  است  آمده  جوابیه  دراین 
پیمانکار تفکیک از مبدا با فرد جمع آوری کننده غیرمجاز پسماند موضوع در 
دستور کار و رسیدگی توسط سازمان مدیریت پسماند قرار گرفت و با توجه به 
قطعیت در بروز سوءرفتار از سوی عوامل مرتبط، اقدامات ذیل صورت پذیرفت: 
ارائه  بر  به سازمان مبنی  نماینده شرکت  افزاید :احضار  این جوابیه می 
توضیحات لازم در خصوص جزئیات و علت برخورد عوامل شرکت با شهروند 
و تاکید بر اجرای وظایف محوله بر اساس قرارداد فیمابین و قوانین و مقررات 
موضوعه به منظور پیشگیری از بروز موارد مشابه ،صدور اخطار کتبی به شرکت 
پیمانکار مبنی بر عدم تکرار درگیری و برخورد فیزیکی و اخراج عوامل خاطی.

دراین جوابیه تصریح شده است :لازم به ذکر است شهرداری قم به عنوان 
خدمتگزار شهروندان نسبت به اجرای وظایف محوله در چارچوب قوانین 
و مقررات اقدام به ارائه خدمات جمع آوری، انتقال و دفع انواع پسماندها در 
راستای حفظ نظافت  و بهداشت عمومی شهر می نماید، از اینرو عده ای از 
افراد به دلیل شرایط موجود اقدام به جمع آوری، خرید و فروش پسماندها به 
صورت غیرقانونی و برهم زدن نظم، انضباط و نظافت شهری می نمایند که 
این امر سبب ایجاد بی نظمی در سطح شهر و به مخاطره انداختن بهداشت 

عمومی شهر و شهروندان و ایجاد مشکلات عدیده زیست محیطی می گردد.
در پایان این جوابیه آمده است :با عنایت به لزوم ساماندهی اینگونه مشاغل، 
طرح ساماندهی زباله گردها و مراکز غیرمجاز خرید و فروش پسماند و ضایعات 
در دستور کار سازمان مدیریت پسماند قرار گرفته است. در این طرح افراد 
تعهد  و اخذ  تنظیم صورتجلسه  جمع آوری کننده شناسایی شده و ضمن 
نسبت به توجیه قوانین و مقررات با معرفی به شرکت های طرف قرارداد تحت 
عنوان عوامل شرکت و مامورین بازیافت ساماندهی، آموزش و مشغول به کار 

می گردند.

رئیس سازمان فناوری اطلاعات و ارتباطات شهرداری قم اعلام کرد :

ارائه خدمات شهروندی در قم کارت 
رئیس سازمان فناوری اطلاعات و ارتباطات شهرداری قم گفت: قم کارت 
یک کارت الکترونیکی شهروندی برای ارائه خدمات مختلف الکترونیکی برای 
شهروندان و کارتی چندمنظوره است که یکی از بسترهای مهم خدمات آن، 

حوزه حمل ونقل و پرداخت کرایه است.
کورش محمدحسینی با اشاره به فرآیند ارائه خدمات از طریق قم کارت 
اظهار داشت: یکی از برنامه های مهم، اجرای پروژه قم کارت بود که در جهت 

خدمات رسانی به شهروندان عملیاتی شد.
رئیس سازمان فناوری اطلاعات و ارتباطات شهرداری قم افزود: مراحل اولیه 
پروژه از سال 98 آغاز شد که متأسفانه به دلیل شیوع بیماری کرونا با تأخیر 
در روند اجرای آن مواجه شدیم، اما از ابتدای دی ماه 99 توزیع قم کارت را 
آغاز کردیم. محمدحسینی در مورد خدمات قم کارت ابراز کرد: قم کارت یک 
کارت الکترونیکی شهروندی برای ارائه خدمات مختلف الکترونیکی برای 
شهروندان و کارتی چندمنظوره است که یکی از بسترهای مهم خدمات آن، 

حوزه حمل ونقل و پرداخت کرایه است.
وی تصریح کرد: قم کارت، در حوزه حمل ونقل جایگزین کارت بلیت اتوبوس 
شده است، اما برای این کارت اهداف دیگری نیز در نظر گرفته شده و به تدریج 

در حال عملیاتی شدن است.

استاندار قم ضمن تأکید بر توسعه متوازن استان گفت: بخش خلجستان در 
استان قم دارای ظرفیت های بالقوه مختلفی است که این ظرفیت ها باید به 
شکل بالفعل درآید.  بهرام سرمست عصر روزیکشنبه و پس از بازدید از طرح های 
روستایی بخش خلجستان در گفت و گو با خبرنگاران با اشاره به ظرفیت های 
این بخش بیان داشت: بخش خلجستان دارای ظرفیت هایی مانند ظرفیت 
گردشگری، توسعه باغداری، کِشت گلخانه ای و دامپروری است که استفاده از 

این ظرفیت ها باید بر اساس توسعه متوازن استان پیگیری و دنبال شود.
توسعه متوازن در برنامه ریزی های استان دنبال می شود 

وی با بیان این که سیاست توسعه متوازن در برنامه ریزی های استان دنبال می 
شود خاطر نشان کرد: در صدد هستیم ظرفیت های همه مناطق و بخش های 

استان و از جمله بخش خلجستان از وضعیت بالقوه به وضعیت بالفعل درآید.
استاندار قم با ابراز خرسندی از ظرفیت های توسعه ای بسیار خوب بخش 

خلجستان ادامه داد: در این منطقه سرمایه گذاران و کارآفرینانی هستند که با 
تعلق خاطر نسبت به زادگاه خود به دنبال توسعه منطقه هستند و این در حالی 
است که این افراد مشاغل مهم و درآمدهای خوبی در تهران و دیگر شهرها دارند.

و کارآفرینان استقبال  این سرمایه گذاران  از  افزود: مدیریت استان قم  وی 
می کند و به دنبال کمک به آن ها و حمایت از ایشان خواهد بود، ضمن آن که 
دستگاه های اجرایی و خدمات رسان هم باید در راستای کمک به این کارآفرینان 

در صحنه باشند.
مناطق نمونه گردشگری قم تعیین تکلیف شوند

وی با ابراز تأسف از بلاتکلیفی ١٢ منطقه نمونه گردشگری مصوب در استان 
قم گفت: خوشبختانه یک مورد از این مناطق یعنی دهکده سلامت صبا با همت 

سرمایه گذار خود فعال شده و پذیرای گردشگران از داخل و خارج استان است.
سرمست اضافه کرد: البته امروز از یک منطقه نمونه گردشگری دیگر استان 
نیز بازدید داشتیم که با همت سرمایه گذار خود در مسیر فعالیت قرار گرفته 
است و ان شاء الله طی یک ماه آینده به بهره برداری خواهد رسید. استاندار قم 
همچنین گفت: در سفر امروز به بخش خلجستان، چند افتتاح، بازدید و کلنگ 
زنی برای توسعه بخش خلجستان به وقوع پیوست تا ظرفیت های بیشتری از این 
منطقه به کار گرفته شود، ضمن آن که سیاست توسعه متوازن در سایر مناطق 
استان هم به کار گرفته خواهد شد. سرمست با اشاره به مصوبه هیئت دولت 
برای ارتقای تقسیمات کشوری در استان و تأسیس دو شهرستان جدید کهک 
و جعفرآباد تصریح کرد: به دنبال آن هستیم تا منطقه خلجستان و سلفچگان نیز 
با پیشنهادهای لازم در راستای ارتقای وضعیت خود تقسیمات کشوری، مسیر 

جدیدی را بپیمایند و به توسعه بیشتر نزدیک شوند.

استاندار قم:

ظرفیت های بالقوه بخش خلجستان باید بالفعل شود 

کلنگ احداث هزار مترمکعب مخزن و 4 کیلومتر خط انتقال به منظور افزایش 
ظرفیت ذخیره آب شهر دستجرد و توزیع فشار مناسب آب در این شهر با حضور 
استاندار قم به زمین زده شد. به گزارش روابط عمومی شرکت آب و فاضلاب 
استان قم، دکتر علی جان صادق پور مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان قم 
در مراسم کلنگ زنی مخازن و خطوط انتقال جدید شهر دستجرد که با حضور 
استاندار، معاون عمرانی استاندار، فرماندار و برخی دیگر از مسئولان استان برگزار 
شد با گرامیداشت سوم خرداد سالروز آزادسازی خرمشهر گفت: این پروژه ها 
به منظور تکمیل و پیش بینی برنامه میان مدت آبرسانی شهر دستجرد احداث 
خواهد شد. وی با بیان اینکه در حال حاضر این شهر هزار و ۵00 نفر جمعیت 
دارد اظهار داشت: بر اساس مطالعات صورت گرفته و شاخص های رشد جمعیتی 
و توسعه ای جمعیت شهر دستجرد در افق ۲۵ ساله به 4 هزار و ۵00 نفر می رسد.
مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان قم با اشاره به اینکه ما علاوه بر برنامه های 
کوتاه مدت و میان مدت برای تأمین آب شهرها و روستاها استان، برنامه های بلند 

مدت را تدوین کردیم خاطرنشان کرد: احداث مخازن و خطوط انتقال جدید شهر 
دستجرد نیز بر همین اساس طراحی شده است.

وی با تأکید بر اینکه در حال حاضر این شهر ۷۵0 مترمکعب مخزن ذخیره دارد 
که پاسخگوی نیاز شهر است، یادآور شد: مخزن فعلی امکان تأمین آب مناطق 
در حال توسعه ای شهر دستجرد را ندارد بنابراین دو مخزن ۵00 مترمکعبی و 4 
هزار متر لوله گذاری در برنامه قرار گرفت که با توسعه جمعیت به مدار خواهد آمد.
دکتر صادق پور هدف از احداث مخازن و خطوط انتقال جدید شهر دستجرد 
را افزایش ظرفیت ذخیره و تأمین فشار مناسب آب در شبکه آبرسانی این شهر 
در افق ۲۵ ساله دانست و اعتبارات این پروژه را ۶۵ میلیارد ریال اعلام کرد و 
ابراز داشت: قرار است یکی از این مخازن ظرف مدت 10 ماه احداث و آماده 
بهره برداری شود. در پایان این مراسم کلنگ احداث مخازن ذخیره و خطوط 
انتقال جدید آب شهر دستجرد با توسط استاندار قم و خواهر شهید رهروانی به 

زمین زده و عملیات اجرایی این پروژه آغاز شد.

با حضور استاندار قم صورت گرفت؛

آغازعملیات اجرایی احداث مخازن ذخیره آب شهر دستجرد 

رئیس هیئت بازرسی انتخابات استان قم گفت: 
مقدمات برگزاری انتخابات تمام الکترونیک شورای 

اسلامی شهر قم فراهم شده است.
محسن بهشتی در حاشیه جلسه دیروز این هیئت با 
بیان این مطلب گفت: امسال در استان قم انتخابات 
الکترونیک  تمام  به صورت  شورای اسلامی شهر، 
برگزار می شود و تمامی مقدمات کار از جمله تهیه 
سخت افزار، آموزش اعضای هیئت اجرایی، هیئت 

نظارت و بازرسی به خوبی در حال انجام است.
انتخابات  برگزاری  فرآیند  تشریح  در  بهشتی 
الکترونیک گفت: در انتخابات الکترونیک شهروندان 
با وارد کردن کد داوطلب در سیستم و رویت تصویر 

اپراتور  به  نیاز چندانی  انتخاب عملا  تایید  نامزد و 
نخواهند داشت.

وی کاهش زمان شمارش آرا یکی از اصلی ترین 
مزیت های برگزاری انتخابات الکترونیک عنوان کرد 
و گفت: در این شیوه رای گیری، نتیجه انتخابات 
اعلام  گیری  رای  ساعات  اتمام  از  بعد  بلافاصله 
می شود و این موضوع در مورد انتخابات گسترده ای 
مثل شورای شهر قم که تعداد داوطلبان بسیار زیاد 

است، اهمیت چشمگیری دارد.
برگزاری  استان  انتخابات  بازرسی  هیئت  رئیس 
انتخابات شورای شهر قم به صورت الکترونیک را 
گام بلندی برای برگزاری سایر انتخابات کشور به این 

شیوه عنوان کرد و گفت: با توجه به اینکه تمامی 
سخت افزار انتخابات الکترونیک دارای باطری برای 
مواقع مورد نیاز هستند و همچنین تعطیلی بسیاری 
از اصناف و واحد های صنعتی در روز جمعه، نگرانی 

خاصی در مورد قطعی برق وجود ندارد.
لزوم  و  کرونایی  شرایط  به  توجه  با  ادامه  در  وی 
رعایت شیوه نامه های بهداشتی در شعب اخذ رای 
گفت: تمامی تمهیدات لازم برای برگزاری باشکوه 
نامه های  شیوه  کامل  رعایت  با  همراه  انتخابات، 
بهداشتی در نظر گرفته شده و مردم نیز می توانند با 
مدیریت ساعات حضور در شعب اخذ از بروز هرگونه 

تجمع جلوگیری کنند.

رئیس هیئت بازرسی انتخابات استان قم اعلام کرد :

قم آماده برگزاری انتخابات الکترونیک شورای شهر

سخنگوی صنعت برق از اهدای پاداش ۲۰ میلیون تومانی به کسانی که 
استخراج کنندگان غیرقانونی ارز دیجیتال را معرفی کنند، خبر داد.

مدیرعامل شرکت آب منطقه ای قم گفت: حجم آب 
ذخیره شده در دو سد بزرگ کوچری و 1۵ خرداد که 
مهمترین تامین کننده آب مورد نیاز استان به شمار 

می آید، ۲34 میلیون متر مکعب است. 
علی اصغری، تاکید کرد: بر اساس پایش صورت 
گرفته تا پایان هفته گذشته حجم آب ذخیره شده در 
مخزن سد کوچری بیش از 134 میلیون متر مکعب 
و در مخزن سد 1۵ خرداد بیش از 100 میلیون متر 
مکعب است.  وی ادامه داد: کم شدن بارندگی ها در 

ماه های اخیر و ادامه یافتن این روند موجب کاهش 
حجم ذخایر مخازن سدهای کوچری و 1۵ خرداد 
نسبت به سال 99 شده است.  وی افزود: درچنین 
تامین  برای  درمصرف،  صرفه جویی  لزوم  شرایطی 
پایدار نیاز آبی استان برای همه بخش ها یک ضرورت 
مهم به شمار آمده و نیازمند توجه جدی اقشار مختلف 
مردم است. اصغری گفت: بررسی ها نشان می دهد 
جغرافیای  موقعیت  در  برف  و  باران  بارش  میزان 
مدت  به  نسبت  قم  آب  کننده  تامین  سدهای 

مشابه سال آبی گذشته بیش از ۵0 درصد کاهش 
داشته است و این موضوع اهمیت لزوم رعایت سرانه 
برای مصرف آب در بخش کشاورزی،  تعیین شده 
صنعت و شرب استان را بیش از پیش نشان می دهد.  
وی بیان کرد: آب مورد نیاز مردم قم با صرف هزینه 
بسیار و با تلاش فراوان تامین می شود به همین خاطر 
باید با استفاده صحیح از آن به خصوص در شرایط 
کنونی که بارش ها کاهش یافته، بیشتر از گذشته در 

رعایت الگوی مصرف تلاش کرد. 

مدیرعامل آب منطقه ای قم:

حجم مخزن سدهای بزرگ قم ۲3۴ میلیون متر مکعب است

اشخاص  با  قاطع  و  قانونی  برخورد  گفت:  قم  استان  بازرسی  مدیرکل 
حقیقی و حقوقی که با مانع تراشی و کارشکنی، افتتاح پروژه های عمرانی را 

به تاخیر می اندازند، از اولویت اقدامات اداره کل بازرسی قم است. 
حجت الاسلام طالبی در حاشیه بازدید از عملیات ساخت مترو قم با اشاره 
به طولانی شدن زمان افتتاح مترو قم گفت: از ۶ ماه قبل مشغول مطالعه 
موانع حقیقی و حقوقی پیش روی این پروژه شدیم و از ماه گذشته بصورت 

میدانی بازرسان این اداره کل بازدید های میدانی را آغاز کرده اند تا بطور 
کامل عوامل تاخیر در این پروژه مهم بررسی و احکام مربوط به کارشکنی 
آن ها اعلام شود. وی افزود: با تلاش پیمانکار در ۲0 روز اخیر، عملیات 
ساخت پروژه مترو قم شتاب مناسبی گرفته و امیدواریم در زمان تعیین شده 
به بهره برداری برسد تا چشم انتظاری 10 ساله شهروندان برای افتتاح این 

پروژه به پایان برسد.

مدیرکل بازرسی استان قم تاکید کرد :

برخورد قاطع، با مانع تراشی در افتتاح پروژه ها


